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رئیس پلیس فتای استان قم خبرداد:

دستگیری باند کلاهبرداری 
از ۲۰ هزار حساب بانکی 

8

رئیس پلیس فتای اســتان قــم گفت : باند کلاهبــرداری که با 
ارســال پیامک جعلی از طرف سامانه ابلاغیه قضائی، حساب 
بانکــی هموطنان را تخلیه می کردنــد، با پیگیری پلیس فتای 

قم دســتگیر شــدند. ســرهنگ علی موالی اظهارداشت : با 
پیگیری های پلیس فتای قم، اعضای باند پنج نفره کلاهبرداران 
اینترنتی که اطلاعات ۲۰ هزار حساب بانکی هموطنان از طریق 

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم :

تأمین واگن بزرگترین مشکل پروژه مترو قم است

افراد بازداشت شده این باند از ۱۶ تا ۲۰ سال سن دارند 

۲
جانشین فرماندهی سپاه استان قم:

باید وقایع ، دستاورد ها و خاطرات
دفاع مقدس برای نسل جوان بازگو شود
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فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

جعل و فروش غیرقانونی 7هزار متر، اراضی روستایی

جانشین فرماندهی سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( استان 
رهبری  نظر  از  مقدس  دفاع  های  آسیب  از  مورد  دو  به  قم 
دفاع  تحریف  و  مقدس  دفاع  فراموشی  بحث  که   پرداختند 
مقدس است  گفت :نیازمند بازگویی وقایع دفاع مقدس و بیان 

دستاورد ها و خاطرات توسط پیشکسوتان در میان جوانان و 
نوجوانان می باشد. سردار محمدرضا موحد روز جمعه  با حضور 
در رزمایش مومنانه حوزه مقاومت بسیج شهید بهشتی در 
مسجد فاطمه الزهرا )س( در جمع خبرنگاران ضمن تسلیت 
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جناب آقای رضا صالحی
 مدیرکل محترم روابط عمومی واموربین الملل استانداری قم

با نهایت تاسف و تاثر درگذشت دایی گرامیتان را به شما وخانواده محترمتان 
تسلیت عرض نموده از خداوند متعال برای آن عزیز سفر کرده علو درجات 

اخروی و برای شما و دیگر بازماندگان صبر و اجر مسئلت داریم.
حسین عبداللهی- روح اله کرمانی

 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم با تأکید بر آمادگی 
شهر قم برای آغاز سال تحصیلی جدید، به تشریح گوشه ای از اقدامات شهرداری 
اقدامات  به  اشاره  با   ، میرهادی  سیدمحسن  پرداخت.  مهر  ماه  شروع  برای 
شهرداری قم همرمان با آغاز سال تحصیلی اظهار داشت: شهرداری با اجرای 
برنامه های متنوع ترافیکی، رفاهی و زیباسازی، شهر مقدس قم را برای بازگشایی 
مدارس و آغاز ماه خاطر انگیز مهر آماده کرده است. به گفته وی شهرداری قم با 
اجرای برنامه های مختلف در قالب زیباسازی فضای شهری، مباحث خدماتی و 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم تشریح کرد :
اقدامات شهرداری قم همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید
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رهبر انقلاب اسلامی در پیام به مناسبت روز تجلیل  از شهیدان  و ایثارگران:

خون مطهّر شهدا حقانیت جمهوری 
اسلامی را بر جبین تاریخ ثبت کرد

به  پیام  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
و  شهیدان   از  تجلیل   روز  مناسبت 
ایثارگران خون نوشتند: خون مطهر 
شهدا حقانیت جمهوری اسلامی را بر 

جبیین تاریخ ثبت کرد. 
پایگاه  پنجشنبه   روز  گزارش  به 
معظم  مقام  دفتر  رسانی  اطلاع 
انقلاب  معظم  رهبر  پیام  رهبری، 
از  تجلیل   روز  مناسبت   به   اسلامی 
شهیدان  و ایثارگران  دفاع  مقدس که 
بعد از ظهر امروز )پنج شنبه( توسط 
شکری  المسلمین  و  حجت اسلام 
نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور 

ایثارگران، درگلزار شهدای بهشت زهرای تهران قرائت شد، به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

هفته دفاع مقدس، مزین به نام و یاد شهیدان عالیمقام است. فداکاری مخلصانه ی 
آنان و دیگر ایثارگران، پیروزی را به ملت ایران هدیه کرد و خون مطهّر آنان حقانیت 

جمهوری اسلامی را بر جبین تاریخ ثبت کرد.
و  پیروزی  باشد  ایثار است؛ هرجا تلاش مخلصانه  اسوه های  آن  بزرگ  این درس 

سربلندی نیز هست.
و ملت ایران این یادگار ارجمند را هرگز از خاطر نخواهد برد ان شاءالله.

سلام خدا بر شهیدان و بر شهیددادگان و بر همه ی ایثارگران و بر پیشوای آنان امام روح الله.
سیّد علی خامنه ای
۱ مهر 

مدیر مخابرات منطقه قم تاکید کرد :

رسیدگی به مشکلات عدم آنتن دهی همراه اول 
مدیر مخابرات منطقه قم بر رسیدگی به مشکلات عدم آنتن دهی همراه اول در استان، 
نصب سریع تر تاسیسات Btsهای متعهد شده استان را که ۳۰ عدد می باشدتاکید کرد.
مهندس حاج عینی مدیر مخابرات منطقه قم با حضور در مرکز مخابرات عماریاسر 
بامهندس محمدی نسب مدیر ارتباطات سیار و حاج اسماعیلی رییس ناحیه دیدار 
کردندوبه بررسی مشکلات پرداختند. مهندس حاج عینی از واحد mdf ونگهداری 
موبایل بازدید نمود وبا تاکید بر رسیدگی به مشکلات عدم آنتن دهی همراه اول در 
استان ، نصب سریع تر تاسیسات Btsهای متعهد شده استان را که ۳۰ عدد می باشد را 
متذکر شد . دراین دیدار مهندس محمدی نسب مدیر ارتباطات سیار گزارشهای مربوط 
به تعداد نصب آنتن هایbtsدرسال جاری و جستجوی نقاط کور تلفن همراه در سطح 
شهر را ارائه نمود. و افزود در حال حاضر از این تعداد،۹ عدد تا به حال انجام شده است و 

مقدمات بقیه انتن ها هم در حال انجام است که به زودی مابقی انجام می گردد.

با کسب  لوح تقدیر از سوی استاندار قم؛

شرکت توزیع برق قم دستگاه اجرایی برتر 
جشنواره شهید رجایی شد

در جشنواره شهید رجایی ارزیابی عملکرد دستگاه ها در سال ۹۹ و  بر اساس دو 
شاخص عمومی و اختصاصی از میان دستگاه های اداری و اجرایی، »شرکت توزیع 
نیروی برق استان قم« به عنوان دستگاه برتر معرفی و مورد تقدیر استاندار قم قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم ،  پیش از ظهر روز پجشنبه 
با حضور استاندار قم مراسم جشنواره شهید رجایی برگزار و  از تلاشگران عرصه خدمت 
به مردم قدردانی شد. در این مراسم از میان ، ادارات و دستگاه های اجرایی استان قم، 
»شرکت توزیع نیروی برق استان قم« به عنوان دستگاه برتر انتخاب و توسط استاندار قم 
مورد تقدیر قرار گرفت. لوح تقدیر این جشنواره از سوی دکتر بهرام سرمست استاندار 

قم ، به " مهدی آهنین پنجه، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم" اهدا شد.

سوء تدبیر در تولید، تهدیدی بر تداوم حیات مرکز کشور؛

وضعیت بحرانی
 دشت مسیله قم 

با وقوع انقلاب صنعتی و گسترش و پیشرفت فناوری در 
دنیا تحولات عظیمی در تولید و نوع زندگی انسان و به تبع آن در محیط زیست به وجود 
آمد و با ظهور تکنولوژیهای جدید و تحولات حاصله شده در شیوه برداشت فزآینده از 
منابع زیستی، نگرانی دانشمندان علوم محیط زیستی در کل جهان را در پی داشت. 
پیدایش توسعه مدرن در کشور ایران در نیم قرن اخیر همگام با ورود تکنولوژی های 
مختلف و تغییر سبک زندگی با اجرای طرح هایی بدون آینده نگری و ضوابط و ارزیابی 
های لازم همراه بود. در این بین تلاش کارشناسان و فعالان محیط زیستی کشور همواره 
جهت آگاهی سازی مسئولین بوده است تا تدوین سیاستگزاری ها در فرایند توسعه به 
گونه ای هدایت شود که ضمن حداکثر سازی ارزش افزوده فعالیتهای اقتصادی، نظام 

طبیعت پویایی تعادلی خود را از دست ندهد. 
زیرا بهره کشی از محیط زیست توسط آنها به نحوی بوده است که گویا محیط زیست 
یك منبع پایان ناپذیر است و این دیدگاه بارها سبب بروز فاجعه در کشور شده و ادامه این 
روند به نابودی برخی از منابع زیستی منجر شده و خواهد شد. طی چند دهه گذشته، 
بر اثر نوسانات اقلیمی در مقیاس کروي و ذهنیت توسعه گرا، کمیت گرا، شهرگرا، ضعف 
مبانی مدیریت یکپارچه منابع و بی توجهی به جستار پایداري محیط، محیط زیست 
کشور به شدت دچار فروسایی شده است. نتیجه این بی پروایی، طی چند دهه گذشته، 
در قالب خشکسالی هاي پیاپی، فرونشست زمین، آلودگی هواي شهرها، خشکیدن 
تالابها و زیست بومهاي پایین دست سدها، کوچ روستاییان به شهرها، اسکان غیر رسمی 

و مانند آنها، نمود یافته است. 
به رغم افزایش نگرانیها از پیامدهاي اجتماعی، سیاسی و امنیتی ناشی از این رویکردها 
و هشدار فرهیختگان، در همچنان و با شتاب بر پاشنه پیشین می چرخد. بررسی سوابق 
اجرای طرحها و پروژه های عمرانی در کشور نشان می دهد که در برنامه ریزیهای گذشته 
مانند بسیاری از کشورهای دیگر درحال توسعه، اهمیت و ارزشهای منابع طبیعی 
و محیط زیست از دیدگاه تصمیم گیران پنهان بوده و بسیاری از آنها بدون توجه به 
ملاحظات زیست محیطی طراحی و بهره برداری گردیده اند. پیامدهای چنین اقداماتی 

بروز آلودگیهای مختلف و تخریب شدید منابع زیست محیطی در کشور بوده است.
 یکی از مناطقی که اثرات مخرب تصمیم های غیر کارشناسی و بهره کشی وهمناک 
از منابع زیستی، بحران های محیط زیستی گسترده ای را به همراه داشته است حوضه 
آبریز دریاچه نمک می باشد. حوضه آبریز دریاچه نمک با وسعت ۹2884 کیلومتر مربع 
در شمال غرب قسمت مرکزي ایران قرار گرفته و استانهاي تهران، مرکزي، قم، زنجان، 
قزوین، اصفهان و همدان را در برمی گیرد. بیش از ۳۰درصد جمعیت کل کشور در این 
حوزه قرار گرفته و داراي مراکز حساس مملکتی، اقتصادي، نظامی و سیاسی می باشد. 
مشاهدات میدانی و بررسی معدود مطالعات انجام شده بر روی دشت مسیله قم 
و تالاب های موجود در انتهای این حوضه، نشان از کاهش ارزش هاي اکولوژیکی و 
با توجه به تاثیراتی که بر عرصه هاي حیات محیط زیستی، اقتصادي و اجتماعی این 
سرزمین داشته است تاب آوری اکولوژیکی افت محسوسی داشته است که امنیت 
محیط زیستی منطقه را در معرض تهدیدهاي جدي قرارداده است. خروج از وضعیت 
بحرانی دشت مسیله قم نیازمند حمایت و مشارکت همه دست اندرکاران استانهای 
مذکور در حوضه آبریز دریاچه نمک، شامل نهادهاي اصلی متولی اجرا، مردم و سایر ذی 
نفعان است. دست اندکاران برنامه توسعه با هدف حفاظت از مناطق حساس و شکننده 
حوزه آبریز دریاچه نمک از جمله دشت مسیله قم به دو دسته کلی حکومتی- دولتی و 

غیر دولتی تقسیم می شوند. 
دست اندرکاران حکومتی به دو سطح ملی و منطقه ای تقسیم می شوند، با توجه به 
عواقب جبران ناپذیر بحران های محیط زیستی این منطقه باید سازوکاری ملی فراهم 
شود تا تمامی دست اندرکاران در کنار یکدیگر قرا گرفته و ساماندهی شوند و برای حل 
مسائل و بحران های این حوضه تصمیم گیری و چاره اندیشی کنند. با توجه به وضع 
موجود حوضه آبریز علی رغم انجام مطالعات بهنگام سازی طرح جامع آب کشور و 
انجام این مطالعه در حوضه دریاچه نمك در سال 1۳۹2 پس از تخریب های گسترده 
و سد سازی های بی رویه در سطح کل حوضه دریاچه نمک ، عملا زمان طلایی برنامه 
ریزی توسعه پایدار از دست رفته است، علی رغم مطالعات انجام شده متولیان اصلی 
اجرای این مطالعات از جمله سازمان حفاظت محیط زیست، وزارتخانه های نیرو، 
جهاد کشاورزي، صنعت، معدن و تجارت و استانداریهای این حوضه علی الخصوص  
با بی توجهی و  اند که  قم، در اجرا، عملکردي ضعیف و غیر کارشناسانه داشته 
اهمال کاري همراه بوده است. لذا به منظور تقویت مشارکت دست اندکاران، نیاز به 
بسترسازی های اساسی جهت مدیریت یکپارچه این سرزمین از ضروریات حمکرانی 

مرکز کشور است.
کارشناس برنامه ریزی محیط زیست

جانشین فرماندهی سپاه امام علی بن ابی طالب 
)ع( استان قم به دو مورد از آسیب های دفاع مقدس از 
نظر رهبری پرداختند که  بحث فراموشی دفاع مقدس 
و تحریف دفاع مقدس است  گفت :نیازمند بازگویی 
خاطرات  و  ها  دستاورد  بیان  و  مقدس  دفاع  وقایع 
نوجوانان  و  جوانان  میان  در  پیشکسوتان  توسط 

می باشد.
در  حضور  با  جمعه   روز  موحد  محمدرضا  سردار 
رزمایش مومنانه حوزه مقاومت بسیج شهید بهشتی 
خبرنگاران  جمع  در  )س(  الزهرا  فاطمه  مسجد  در 
ایام سوگواری و حزن و اسارت اهل  ضمن تسلیت 
بیت)ع( و تبریک چهل یکمین سالگرد هفته دفاع 
مقدس با اشاره به سخنان امام خمینی )ره( گفت: 
ما در جنگ انقلاب مان را به جهان صادر کردیم و 
ابهت دو ابر قدرت شرق و غرب را شکستیم و به مردم 
جهان و خصوصا مردم  منطقه نشان دادیم که علیه 
ابر قدرت ها و تمامی قدرت ها سالیان سال می توان 

مبارزه کرد.
وی در ادامه با ذکر سخنان مقام معظم رهبری که 
دفاع مقدس از الطاف خفیه الهی بوده و مظهر عزت 
داشت:  ابراز  است،  ایران  مسلمان  ملت  عظمت  و 
دفاع مقدس ما یکی از جنگ های بزرگ طولانی و 
پر خسارت در تاریخ معاصر است و با مشاهده تاریخ 
در طول 2۰۰ سال گذشته و جنگ های که به ایران 

تحمیل شده بخش اعظمی از خاک ایران جدا شده 
است.

دفاع  در  ما  افزود:  قم  سپاه  فرماندهی  جانشین 
مقدس با اینکه تازه انقلاب صورت گرفته بود و نوپا 
بودیم و از لحاظ رزمی از سطح پایینی برخوردار بودیم 
ولی هشت سال یک تنه در مقابل استکبار جهانی 
ایستادیم و به برکت خون شهدا و فرماندهی و مدیریت 
حکیمانه امام راحل و پای کار بودن مردم حتی یک 

وجب از خاک کشور به دست بیگانگان نیفتاد.
وی در ادامه به دستاور های دفاع مقدس پرداخت و 
اضافه کرد: نیروی نظامی ما وابسته به خارج بود و توان 
تولید سیم خاردار را نیز نداشتیم ولی الان جزو چند 
کشور برتر در زمینه صنایع و علوم نظامی هستیم؛ 
امروزه حوزه دفاعی ما بالاتر از 2۰۰۰ کیلومتر است 
به این معنی که دشمن اگر بخواهد سمت ما حرکت 
کند ما از فاصله 2۰۰۰ کیلومتری آن را رصد و منهدم 
میکنیم و با اقتدار و قدرت بازدارندگی که نظام مقدس 
منهدم  را  آمریکایی  پهباد  دارد،  اسلامی  جمهوری 
میکنیم، کشتی انگلیسی را توقیف میکنیم و حتی 

آنها جرئت پاسخگویی و اظهار نظری ندارند.
مکتب حاج قاسم یکی از مهم ترین 

دستاورد های دفاع مقدس است 
موحد در ادامه با اشاره به خروج آمریکا از منطقه 
الخصوص در عراق و افغانستان که از برکت خون حاج 

قاسم است اظهار داشت: مکتب حاج قاسم یکی از 
مهم ترین دستاورد های دفاع مقدس است که مانع از 
تجزیه کشور های اسلامی شد و با همان تجربه که ما 
از بسیج داشتیم مردم این کشور ها را بسیجی کردیم 
تا از حاکمیت سیاسی و مرز هایشان دفاع کنند که 
نظیر آن ها در عراق حشدالشعبی، گروه ها مقاومت 
در سوریه و در رأس آنها حزب الله لبنان را مشاهده 
می کنیم که همه خروجی مکتب حاج قاسم و نظام 

مقدس جمهوری اسلامی است.
وی تصریح کرد :در شرایط کنونی رمز موفقیت ما 
این است که تردید نکنیم و برای این امر باید گوش به 
فرمان رهبری باشیم و مهم ترین عامل موفقیت بسیج، 

سپاه و دیگر گروه های مقاومت همین بوده است.
ماندگاری  رمز  اسلام  کرد:  عنوان  موحد  سردار 
دفاع مقدس است و همه چیز فانی است مگر اینکه 
منصوب به خدا باشد و دفاع مقدس بخاطر انتصابش 
به  فرماندهی جنگ  و  رزمندگان  و اخلاص  به خدا 
دست با کفایت امام خمینی )ره( جاودانه شد و شما 
جوانان عزیز  باید ادامه دهنده راه امام و شهدا و پیرو 

اوامر ولی فقیه زمان باشید.
از زحمات  پایان  جانشین فرماندهی سپاه قم در 
بسیجیان استان قم  در راستای طرح شهید سلیمانی، 
کرونا  محنوس  ویروس  با  مقابله  و  مومنانه  رزمایش 

تشکر بعمل آورد.

جانشین فرماندهی سپاه استان قم:

باید وقایع ، دستاورد ها و خاطرات ،دفاع مقدس برای نسل جوان بازگو شود
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وزیر کشور:

 رویکرد وزارت کشور انتخاب 
استاندارهای مردمی است

یک فعال سیاسی اصلاح طلب :

جریان اصلاحات بدون وحدت
 به پیروزی نخواهند رسید 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی:

ظرفیت بخش معادن در قم مورد 
غفلت واقع شده است

وزیر کشــور گفت: رویکرد وزارت 
اســتاندارهای  انتخــاب  کشــور 
مردمی اســت چــرا که اســتاندار 
بخشی از مردم است و بدون کمک 
مــردم نمی تواند توفیقــات لازم و 

ضروری را در استان داشته باشد. 
احمــد وحیــدی دربــاره انتخاب 
و  اســتان  افــزود:  اســتانداران 
استانداری خانه مردم استان است 

 یک فعال سیاســی اصلاح طلب 
تاکید کــرد: اصلاح طلبــان بدون 
وحــدت و انجســام هیــچ گاه بــه 
پیروزی نخواهند رســید از همین 
رو ضمن این که علاقمند هستند 
در قدرت شــرکت کنند باید توان 
و پتانسیل خودشان را در خدمت 
مــردم و نظــام قرار دهنــد.  جلال 
جلالــی  زاده دربــاره این که برخی 

نماینــده مــردم قــم در مجلــس 
شورای اســلامی با اشاره به اینکه 
از ظرفیت معادن استان قم غفلت 
شده گفت: بایداز ظرفیت سرمایه 
گذاری کشــورهای منطقــه برای 
عبــور از بحران اقتصــادی بخش 
گردشــگری قــم اســتفاده کــرد. 
احمد امیرآبــادی فراهانی پیش از 
۲۲ظهر پنجشنبه در جلسه شورای  5

عباس جعفری*

به  را  جدید  تحصیلی  سال  فرارسیدن  قم  شهردار 
و  علم  عرصه  فعالان  و  طلاب  دانشجویان،  دانش آموزان، 

دانش کشور تبریک گفت.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد با صدور پیامی فرارسیدن 
سال تحصیلی جدید و فصل علم اندوزی را به دانش آموزان، 
کشور  دانش  و  علم  عرصه  فعالان  و  طلاب  دانشجویان، 

تبریک گفت.
متن پیام شهردار قم به این شرح است:

آغاز موسمی دیگر از تلاش برای جویندگان علم و حکمت و 
کوشش برای آموزگاران دانش و آگاهی در مسیر تعالی آدمی 

و کسب فیضی ماندگار در تارک فکر و اندیشه گرامی باد.

چه اساتید گرانقدر، معلمان فداکار و مربیان دلسوز در 
مدارس و مراکز علمی، دانشگاه ها و حوزه های علمیه به 
عنوان آموزگاران علم و ادب و اندیشه و چه دانش آموزان و 
دانشجویان و طلاب علوم دینی همگی جزئی از جامعه بزرگ 
علمی کشور عزیزمان هستند که باید ابعاد مختلف آموزش 
به ویژه پرورش خلاقیت و مهارت دنبال نمایند و اکنون در 
با اعمال محدودیت ها شئون آموزشی دچار  شرایطی که 
چالش شده است با سعی و تلاشی بیشتر و گام هایی استوار 
و اثرگذار و استفاده از راهکارها و شیوه هایی نوین در آموزش، 
موفیقت و دستیابی به مراتب بالای علمی را در ایران اسلامی 

همچون گذشته دنبال نمایند.
زمان  و  توجهات صاحب عصر  تا در کنف  دارم  آن  امید 
حضرت بقیه الله الاعظم روحی و ارواحنا له الفدا و در سایه 
زعامت مقام معظم رهبری حضرت آیت الله العظمی امام 
خامنه ای مدظله العالی با آموزش علم و پرورش حکمت به 
فرزندان این مرز و بوم شاهد ادامه مسیر رشد و تعالی ایران 

اسلامی باشیم.
سید مرتضی سقائیان نژاد
۳۱ شهریور ماه ۱۴۰۰

پیام شهردار قم به مناسبت آغاز سال تحصیلی جدید

استاندارقم در دیدار با سفیر ژاپن :

از توسعه  همکاری های مشترک
 بین قم و توکیواستقبال می کنیم 

قم ظرفیت های بسیاری درزمینه فرهنگی ،اقتصادی و گردشگری دارد
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استاندارقم در دیدار با سفیر ژاپن:

از توسعه  همکاری های مشترک بین قم
 و توکیواستقبال می کنیم 

استاندار قم در دیدار با سفیر ژاپن ، گفت: از توسعه  همکاری های مشترک بین قم و 
توکیو در زمینه های مختلف به ویژه مسائل مرتبط با محیط زیست استقبال می کنیم.

بهرام سرمست روز پنجشنبه در دیدار با آیکاوا، سفیر ژاپن در ایران، با بیان اینکه ترکیب 
سنت و مدرنیته در الگوی توسعه  کشور ژاپن مورد توجه قرار دارد، گفت: از گذشته های 
دور تا به امروز همواره روابط خوبی بین جمهوری اسلامی ایران و ژاپن برقرار بوده است.

استاندار قم با اشاره به حضور طلاب و دانشجویانی بالغ بر 1۰۰ کشور جهان در مراکز 
دینی و حوزوی قم ، افزود: با فعالیت این مراکز ، زمینه  بسیار خوبی برای مطالعات بین 

فرهنگی شکل گرفته است.
وی در ادامه به فعالیت شهرک های صنعتی در استان قم، اشاره کرد و گفت: ظرفیت 
صنعتی و دانش متخصصان قم می تواند در زمینه ساخت خودرو و قطعات خودرو و 

تجهیزات الکترونیکی مورد توجه قرار بگیرد.
سرمست همچنین دریاچه نمک را از دیگر ظرفیت های بالقوه سرمایه گذاری استان 
قم دانست و گفت: آماده همکاری با ژاپن در زمینه های زیست محیطی ، گردشگری و 
معدن هستیم. وی کشت گلخانه ای را از دیگر فعالیت های مهم اقتصادی استان قم در 
بخش کشاورزی دانست و بیان کرد: از حضور شرکت ها و متخصصان ژاپنی برای تبادل 

اطلاعات و دانش روز در این حوزه استقبال می کنیم.
استاندار قم با اشاره به فعالیت بازرگانان و تجار فرش قم در کشور ژاپن ، گفت: فرش 
بازار مناسبی برای این محصول  دستباف قم شهرت جهانی دارد و ژاپن می تواند 

منحصر به فرد قم باشد و ما آماده مبادله هیئت های تجاری در این زمینه هستیم.
سرمست همچنین با اشاره به همکاری های بین المللی دو کشور ایران و ژاپن گفت: 
از کمک های بشردوستانه کشور ژاپن در زمینه های مختلف به ویژه مقابله با کرونا و 

اهدای واکسن به جمهوری اسلامی ایران قدردانی می کنیم.
استاندار قم همچنین با اشاره به اقدامات و سیاست های موفق استان قم در زمینه 
مقابله با کرونا، افزود: علاوه بر شهروندان قمی اتباع خارجی مقیم استان قم نیز واکسن 

کرونا را دریافت می کنند.
سفیر ژاپن در ایران نیز در این ملاقات ضمن ابراز خرسندی از حضور در استان قم، 
این استان را دارای اهمیت و جایگاه ویژه در عرصه های مختلف فرهنگی، سیاسی 
و اقتصادی دانست و بر لزوم تلاش در جهت گسترش بیش از پیش روابط بین قم و 
توکیو تأکید کرد. وی تجربیات و دستاورد های استان قم در زمینه  پیشگیری و مدیریت 
بیماری کرونا را موفقیت آمیز دانسته و برنامه های مدیریت استان در واکسیناسیون و 

کنترل بیماری در میان افراد خارجی را ستود.

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم :

تأمین واگن بزرگترین مشکل پروژه 
مترو قم است

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم مهم ترین مشکل این پروژه را تأمین واگن دانست 
و افزود: تأمین واگن خارج از اراده مدیریت شهری است که نیاز به حمایت خاص دولت 
و وزارت کشور داریم تا بتوانیم انجام تست گرم و عملیات آزمایشی را در سال جاری 

داشته باشیم.
محسن محرری با اشاره به آخرین وضعیت پروژه مترو قم اظهار داشت: مترو یکی از 
پروژه های بزرگ و سنگین در قم است که با توجه به اجرای آن به شکل تونل، زحمات 
همکاران پرتلاش حوزه قطار شهری و شهرداری خیلی مشهود نیست و اگر امکان 

بازدید برای شهروندان مهیا بود، مردم شاهد سختی های این پروژه بودند.
به گفته وی محدودیت های مالی و فنی کار را مضاعف کرده و علی رغم این موارد، 
هدف گذاری مدیریت شهری این بوده که در ایستگاه هایی در منطقه ۶ تا منطقه ۷ 
و حدفاصل قلعه کامکار و میدان شهید مطهری راه اندازی شود که این هدف گذاری 
امسال به نتیجه برسد. سخنگوی شورای اسلامی شهر قم مهم ترین مشکل این پروژه 
را تأمین واگن دانست و افزود: تأمین واگن خارج از اراده مدیریت شهری است که 
نیاز به حمایت خاص دولت و وزارت کشور داریم تا بتوانیم انجام تست گرم و عملیات 
آزمایشی را در سال جاری داشته باشیم. وی آخرین وضعیت منوریل را مورد توجه قرار 
داد و یادآور شد: منوریل یکی از مشکلات اساسی است که گریبان گیر مدیریت شهری 
شده و سال هاست همه مدیران استان، استانداری، نمایندگان مجلس، شورای شهر 
و شهرداری به دنبال حل این معضل هستند و منابع زیادی می خواهد که باید تأمین 
شود که متأسفانه دولت قبل نیز توجه خاصی به این پروژه نداشته و کمک مالی نشد 
که همچنان این مشکل وجود دارد. محرری عنوان کرد: آخرین تصمیم در سال قبل 
انجام و قرار شد که فاز نخست این پروژه تا میدان مطهری در ۳.4 کیلومتر به بهره برداری 
برسد، اما واقعیت این است که منابع لازم وجود ندارد و از طریق دولت انجام نشد و باید 

ببینیم در دولت جدید چه دیدگاهی درباره این پروژه وجود دارد.
  

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم خواستارشد :

لزوم ایجاد وحدت رویه در نمای 
ساختمان های شهرقم

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه 
مدیریت شهری مخالف تنوع در نماهای ساختمان ها نیست گفت: با این حال لازم 

است یک هماهنگی بصری در نماها داشته باشیم.
روح الله امرالهی در مراسم اختتامیه سومین جشنواره نمای مطلوب که با رویکرد 
نماهای موجود شهری برگزار شد، با قدردانی از معاونت شهرسازی و معماری شهرداری 
قم، جهاد دانشگاهی و هیئت داوران در برگزاری این جشنواره اظهار داشت: بررسی 
آثار این جشنواره در دو بخش انجام شد که یکی نمای مسکن مطلوب و دیگر بناهای 
تاریخی بود. وی گفت: پس از دو مرحله داوری هیچ کدام از آثار حائز رتبه نداشتند 
و از نظر محتوا و عکاسی آثار شایسته تقدیر شدند، هرچند این موضوع برای شرکت 
کنندگان جالب توجه نبود اما انتظار داشتیم با حساسیت بیشتری ارسال آثار دنبال 
شود. رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم بیان به اهمیت 
پرداختن به بناهای تاریخی اشاره کرد و افزود: حساسیت داشتن روی این موضوع 
به این دلیل است که این بناها نماینده تفکر گذشتگان بوده و حاصل چند هزار سال 
اندیشه است. امرالهی به موضوع نمای آشفته بصری سومین جشنواره نمای مطلوب 
شهری اشاره کرد و گفت: مجموعه مدیریت شهری با تنوع فضایی و نما مخالف ندارد اما 
انتظار است نمای ساختمان در یک خیابان وحدت رویه داشته باشد. رئیس کمیسیون 
شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم همچنین در سخنان خود به اهمیت 
معماری ایرانی اسلامی پرداخت گفت: هشدارهایی در فضای معماری شهری است 

اگر با حساسیت برخورد نکنیم اتفاقاتی رخ می دهد که شایسه شهر قم نیست.
وی با بیان اینکه هر پدیده در شهر، اندیشه شهروندان آن  است گفت: پدیده شهری 

پدیده دوسویه، نیرودهنده  و مولود یک اندیشه است که در افکار تاثیرگذار هستند.
 

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبرداد:

رصد مانیتورینگ فعالیت اتوبوس های 
سطح شهرقم

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینکه هوشمند سازی ناوگان 
اتوبوسرانی یکی از مهم ترین برنامه های شهرداری است گفت: بازرسان سازمان توسط 

“AVL” به صورت تمام وقت اتوبوس ها را از طریق سیستم GPS رصد می کنند.
علی نیک از اجرای سیستم کنترل هوشمند اتوبوس ها در سطح شهر خبر داد و اظهار 
داشت: با توجه به دستور مستقیم شهردار قم مبنی بر توسعه هوشمند سازی در تمام 
بخش های شهرداری، سازمان اتوبوسرانی نیز برنامه های خود را با کمک سازمان فاوا 

اجرا می کند.
وی نحوه رصد اتوبوس ها در سطح شهر را تشریح کرد و گفت: بازرسان مستقر در اتاق 
“AVL” به صورت تمام وقت اتوبوس ها را از طریق سیستم GPS رصد کرده و در صورت 

تأخیر بیش از زمان مشخص شده دررسیدن به ایستگاه، راننده باید پاسخگو باشد.
به  رسیدن  برای  تعیین شده  زمان  قم،  شهرداری  اتوبوسرانی  سازمان  مدیرعامل 
ایستگاه را 1۰ الی 1۵ دقیقه اعلام و ابراز کرد: رعایت نظم زمانی برای کاهش زمان سفر 
و اصلاح خطوط از قطری به شعاعی دو تغییری بوده که یک سال گذشته در سیستم 

ناوگان حمل ونقل عمومی اتفاق افتاده است.
برنامه های  مهم ترین  از  یکی  اتوبوسرانی  ناوگان  سازی  هوشمند  داد:  ادامه  وی 
پرداخت  تکمیل سیستم  و  اتوبوس ها  کنترل هوشمند  بر  و علاوه  بوده  شهرداری 

الکترونیکی با قم کارت، برنامه جامعی در این حوزه تعریف شده است.

دیپلماسی فعال یعنی چه؟
عضویت در پیمان شانگهای را تبریک می گویم. این 
اقدامی مهم بود که در آغاز دولت سیزدهم انجام شد؛ 

ولی مهم تر استفاده بهینه از این فرصت است.
نکند زمانی از آن بگذرد و به جای استفاده از فرصت ها ما مورد استفاده قرار 
گیریم و کشورهای عضو سازمان و به ویژه قدرتهای بزرگ در آن ما را پل پیروزی 
قلمداد کنند. برای استفاده بهینه ما باید از خود ارزیابی، و برای ارتقای سطح بهره 
وری برنامه داشته باشیم. استفاده بهینه یعنی شناخت وضعیت داخلی، شناخت 
وضعیت کشورهای عضو، اتصال به موقع این دو به یکدیگر، اخذ بازخورد و ارتقای 
مداوم سطح آن. امید است دولت سیزدهم بتوانند از ظرفیتهای عظیم آن استفاده 
کند. معنویت و فرهنگ در سخنان رئیس جمهور در جلسه کنفرانس شانگهای 
بسیار مهم بود و این نشان از این دارد که دلهای ملت ها باید به هم نزدیک شود تا 

زیربنای همه فعالیت ها به ویژه اقتصادی باشد.
اما دیپلماسی فعال این است که به موقع و پیش دستانه کارها انجام شود به شرط 
اینکه زمینه خوب فراهم و وضعیت داخلی برای عرضه یا تبادل تجربیات احصا و 
منظم شده باشد. این نکته بسیار مهمی است که اغلب آن را دست کم می گیرند 
و بی گدار و بدون تحلیل وضعیت داخلی شروع به کار می کنند. هم اکنون به نظر 
می رسد گروههای کارشناسی در ابعاد گوناگون فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی و 
سیاسی و ادبی در بارة کشور های عضو پیمان شانگهای کم و بیش وجود دارد. 
باید آنها را شناخت، سازمان داد و بهره برداری کرد. شناخت کشورهای شرقی 
عضو به ویژه همسایگانمان با توجه به اشتراکات زبانی و دینی بسیار آسان تر از 
شناخت دیگر کشورها است. توجه به واقعیات و پرهیز از هر گونه برتری طلبی 
شرط اساسی است. لازم نیست همه فعالیتها دولتی باشد؛ دولت باید نظارت 
کند. تعاونیها، و سازمانهای مردم نهاد )سمن( باید به ایجاد یا تقویت فعالیتهای 
تاجیکستان شناسی، ازبکستان شناسی، تا برسد به چین و روسیه شناسی در 
ابعاد گوناگون اقدام عاجل، و همه تجربیات و اطلاعات را تجمیع کنند و فرصتها و 
تهدیدها و موضوعات فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی و گسترش زبان و 
ادب فارسی را به خوبی بشناسند و شیوه برخورد درست را یاد بگیرند. بدیهی است 
وسعت و قدرت این مراکز بسته به اهمیت و وسعت هر کشور فرق می کند. انتخاب 
محل برای این مراکز هم ممکن است ضروری باشد. مثلًا استان های خراسان 
و گلستان با توجه به نزدیکی به بعضی از کشورهای عضو می تواند گزینه های 
مناسبی باشد. دولت نظارت کند تا مبادا این مراکز یا انجمن ها بر علیه هم فعالیتی 
صورت، یا کاری موازی انجام دهند. باید بهره برداری را با رفع موانع داخلی به 
سرعت به حد اکثر برسانند. راه اندازی صدا و سیما و گسترش ساعات پخش برنامه 
مناسب بسیار مهم است. می توان یک کانال را به سازمان شانگهای اختصاص داد 
و برای کشورهای عضو برنامه ریزی کرد. دانشگاهها نسبت به شناخت ظرفیتهای 
موجود در موضوعات مختلف کرسی-های لازم تشکیل دهند و با بخش خصوصی 
به تبادل نظر بپردازند تا شناختشان واقعی تر شود. عوامل اجرایی در بخش 
خصوصی تجربیاتشان را سامان دهند و برای ورودی فعال تلاش کنند تا مبادا به 

لحاظ بی تجربگی یا زرنگی های بیجای ایرانی منجر به شکست شود.
علاوه بر موارد فوق چند مورد دیگر را به عنوان دیپلماسی فعال می توان ذکر 
کرد: اول قرارداد سه جانبه امریکا، انگلیس و استرالیا و توجه به اتمیزه کردن 
سلاح های دریایی است. فرانسه که اینقدر از این توافق سه گانه عصبانی شده نه 
برای این است که با اتمی کردن مخالف است بلکه برای این است که چرا در این 
برنامه پرسود آن را به بازی نگرفته اند! در یک بریده فیلمی )کلیپی( دیدم که فردی 
موضع سخت جمهوری اسلامی را در این مورد طلب می کرد که باید جمهوری 
اسلامی در این مورد به جامعه جهانی اعتراض کند. من راه میانه را پیشنهاد می 
کنم تا به عنوان سند رسمی ثبت شود. به عنوان مثال از سازمان ملل، یا سازمان 
انرژی اتمی در وین پرسیده شود که آیا از این اقدام اتمی این سه کشور خبر دارد؟ 
آیا نباید موضع بگیرد؟ آیا سیاست دوگانه همچنان اعمال می شود؟ آیا آنها که تا 
این اندازه نسبت به فعالیت های هسته ای جمهوری اسلامی حساسیت نشان می 

دهند چرا در اینجا ساکتند؟  و ...
در  تروریست  یا  نیروهای ضدشیعه  تربیت  باره مدارس  در  دیدم  کلیپی  دوم 
پاکستان، که جمع کثیری در آن مشغول به تحصیل بودند و حتی عمران خان، 
نخست وزیر به آنها کمک کرده است. اینجا هم دیپلماسی فعال ایجاب می کند که 
به نحو مقتضی جمهوری اسلامی اقدامی پیش دستانه کند. از نظر سیاسی از آنها 
بپرسد که آیا چنین مدارسی وجود دارد؟ آیا آنها این مدارس تمایل به گفتگو ندارند 
تا اختلافات کمتر شود؟ آیا وجود چنین مدارسی مخل به روابط فیمابین که هر دو 

طرف بر آن تأکید دارند نیست؟ و ...
حوزه های علمیه، به ویژه آنها که از بودجه عمومی هم استفاده می کنند باید 
فعال شوند. آنها هم دیپلماسی دارند؛ دیپلماسی آنها این است که هم به شناخت 
دقیق مواضع مخالفان اقدام، و هم ناصواب بودن بعضی عقاید آنها را مستند، و 
مشترکات و افتراقات را تبیین کنند و هم به رفع نواقص فعالیتها و باورهای عمومی 
و هم به معرفی اصولی عقاید خود، جهت تقریب دیدگاهها بپردازند. آنها باید به 
جای این همه فعالیتهای فرهنگی تکراری، مطبوع یا در فضای مجازی،  اقدامات 
پیشگیرانه برای رفع اختلافات انجام دهند. دست بالا داشتن و منفعل نبودن به 
این معنا است که همه دستگاههای کشور با هم همکاری، تا عضویت را مؤثر کنند، 

کشور را به ثبات برسانند و کار فرهنگی اصولی تأثیر خودش را نشان دهد.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم: 

حمایت قضایی از محیط بانان ضروری است
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: حمایت قضایی از محیط بانان و 
برخورد قاطع با تخلفات زیست محیطی از اهمیت بسزایی برخوردار است.  سید رضا 
موسوی مشکینی در دیدار دادستان دلیجان و رئیس دادگستری آشتیان در سخنانی 
اظهار داشت: حمایت قضایی از محیط بانان و برخورد با تخلفات زیست محیطی در 
راستای تقویت امر پیشگیری از وقوع جرم در این حوزه از اهمیت بسزایی برخوردار 
است. وی با اشاره به وقوع برخی تخلفات زیست محیطی از جمله ایجاد آلودگی، 
چرای غیرقانونی دام و شکار و صید جانوران وحشی در منطقه حفاظت شده پلنگ 
دره، خاطرنشان کرد: بخش هایی از این منطقه در دو شهرستان دلیجان و آشتیان 
واقع شده و شناسایی و برخورد با متخلفان مستلزم وجود تعامل و هماهنگی های لازم 
با مراجع قضایی و انتظامی در این دو شهرستان است.  مدیرکل حفاظت محیط زیست 
استان قم گزارشی از وضعیت محیط زیست طبیعی و واحدهای صنعتی استان قم که 
در جوار استان مرکزی واقع شده اند نیز ارائه کرد و گفت: حفظ و حراست از محیط 
زیست وظیفه ای همگانی و نیازمند مشارکت همه دستگاههای اجرایی و شهروندان 
به ویژه مردم بومی و محلی در مناطق و زیستگاههای طبیعی است.  عباس آیینه دار 
دادستان شهرستان دلیجان و سید مرتضی حسینی رئیس دادگستری شهرستان 
آشتیان نیز در این دیدارها با اشاره به اهمیت و جایگاه محیط زیست در تأمین امنیت و 
سلامت عمومی جامعه، بر ضرورت برخورد قاطع با متخلفان زیست محیطی و اقدامات 

فرهنگی و انتظامی در جهت پیشگیری از وقوع جرم در این حوزه تأکید کردند. 
 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم خبرداد:

تشدید نظارت بر دفاتر خدمات مسافرتی 
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم از تشدید نظارت بر دفاتر 
خدمات مسافرتی در این استان خبر داد. علیرضا ارجمندی در بازدید از دفاتر 
خدمات مسافرتی قم که با همراهی مهدی نصراصفهانی معاون گردشگری استان 
و مهدی رابط رئیس انجمن حرفه ای دفاتر خدمات مسافرتی انجام شد، اظهار کرد: 
این نظارت به مناسبت فرا رسیدن اربعین حسینی و سفر زائران به مقصد کربلای 
معلی انجام می گیرد. مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه 
داد: تیم های نظارتی در این بازدیدها نحوه ارائه خدمات، اعتبار پروانه بهره برداری، 
پروانه مدیران فنی دفاتر، گران فروشی، رسیدگی به شکایات مسافران را مورد بررسی 
قرار می دهند. ارجمندی گفت: قم دارای حدود 8۰ دفتر خدمات مسافرتی دارد که 
تحت نظارت این اداره کل فعالیت می کنند و از شهروندان تقاضا داریم برای تشرف به 
عتبات عالیات از مراجعه به افراد سودجو، واسطه ها و فاقد صلاحیت خودداری کنند.

اخبار

غلامرضا فدایی*

 

رئیسی رییس جمهوری اسلامی ایران در جلسه ستاد ملی مقابله با کروناتاکید 
کرد: تمامی دستگاههای مسوول بالاخص وزارت کشور و وزارت راه موظفند به هر 
میزانی که دولت عراق اجازه ورود زائران حضرت اباعبدالله الحسین علیه السلام 

رامی دهد، تردد زائرین عزیز را تسهیل نمایند. 
گزارش  دریافت  از  پس  شنبه  پنج  روز  رئیسی  ابراهیم  سید  دکتر  الله  آیت 

کمیته های تخصصی ستاد مقابله با کرونا درمورد اقدامات انجام شده در زمینه 
روند واکسیناسیون و مهار بیماری در کشور با اشاره به اهمیت توجه به بیماریابی با 
اجرای کامل طرح پایش شهید سلیمانی،تاکید کرد:تمامی  دستگاههای مسوول 
بالاخص وزارت کشور و وزارت راه موظفند به هر میزانی که دولت عراق اجازه ورود 
زایران حضرت اباعبدالله الحسین علیه السلام را میدهد، تردد زایرین عزیز را 

تسهیل نمایند و نظارت کنند کمترین اجحافی در حق آنها صورت نگیرد.
رییس جمهوربا قدردانی از اقدامات انجام شده در جهت تامین واکسن و انجام 
واکسیناسیون، ایجاد شتاب مضاعف در روند واکسیناسیون گروه های مختلف 
شغلی را مورد تاکید قرار داد. تقویت فرایند درمان سرپایی و آموزش همگانی برای 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی و اعلام هشدارهای به موقع و لازم، در کنترل 
بیماری تاثیر فراوانی دارد. رییس جمهور تاکید کرد: نظارت بر اجرای دقیق پروتکل 
های بهداشتی و اعمال قانون و توجه به رعایت موارد بهداشتی در تمام مبادی 
ورودی کشور برای اتباع همه کشورها ضروری است. دکتر رییسی همچنین بر 
تهیه نسخه جامع پیش بینی های پیشگیرانه برای مواجهه با موج های احتمالی 
آینده و گونه های جدید کرونا با تعیین وظایف همه دستگاه ها تاکید کرد. آیت الله 
رییسی تصریح کرد: اطلاع رسانی دقیق و به موقع درباره تصمیمات اتخاذ شده 

برای بازگشایی مدارس باید مورد توجه ویژه مسئولین ذیربط قرار بگیرد.
در این جلسه پیشنهادات ناظر به کاهش محدودیت ها و جایگزین نمودن 
محدودیت های هوشمند بجای تعطیلات برای گروه های مختلف شغلی مطرح و 
مقرر شد این پیشنهادات در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا مورد بررسی قرار گیرد.

رییسی در جلسه روسای کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا؛ 

شتاب مضاعف در روند واکسیناسیون گروه های مختلف شغلی ضروری است 
دستگاه های مسوول برای تسهیل ورود زائران اربعین به عراق تلاش کنند

وزیر کشور گفت: رویکرد وزارت کشور انتخاب استاندارهای مردمی است چرا که 
استاندار بخشی از مردم است و بدون کمک مردم نمی تواند توفیقات لازم و ضروری 

را در استان داشته باشد. 
احمد وحیدی درباره انتخاب استانداران افزود: استان و استانداری خانه مردم استان 

است و مردم با ارائه ایده ها و راهکارها در روندتوسعه استان شان سهیم می شوند.
وی ادامه داد: برای همین تلاش بر انتخاب استاندار مردمی است و اهمیت حمایت 
مردم از استاندار و حمایت همه گروه ها و جریانات سیاسی و اجتماعی موثر است و 

همگی این امور می تواند در موفقیت استاندار تاثیرگذار باشد.
وحیدی اضافه کرد: رویکرد این وزارتخانه انتخاب بهترین ها برای سمت استانداری 
است براین اساس چهره هایی را معرفی می کند که بتوانند مسائل استان را پیش برده و 

منجر به پیشرفت و منافع استان شود.
وی ادامه داد: جایگاه استانداران به خاطر نقش محوری شان در مسائل توسعه ای 
استان، هماهنگی در امور استان و تحرک در روند پیشرفت استان؛ امری بسیار مهمی 

است.

 وحیدی با تاکید بر این موضوع که مدیریت سیاست داخلی در کشور با محوریت 
استانداران سراسر کشور است؛ گفت: در کنار این موضوع پیاده کردن سیاست های 

دولت در سطح مناطق مختلف کشور بر عهده استانداران است.
وزیر کشور با اشاره به مسئولیت خطیر استانداران در کشور گفت: متناسب با همین 
نقش خطیر، انتخاب افراد برای این جایگاه که بتوانند در سطح استان وفاق ایجاد کنند 
و مسیر پیشرفت و توسعه استان را هموار کنند؛ نیازمند به جست و جو و بررسی های 

کارشناسی و هماهنگی های همه جانبه است.
وی  با تاکید بر اینکه رویکرد وزارت کشور بر انتخاب بهترین ها برای سمت استانداری 
عقلانیت  اقتصادی،  سلامت  نظیر  هایی  شاخص  عرصه  این  در  گفت:  هاست، 
انقلابی، کارآمدی، قانونمداری، پیگیری پیشرفت اقتصادی استان، تقویت مشارکت 
همه جانبه استان و فعال سازی ظرفیت های استان، مردم داری، ایجاد وفاق در 
استان، محور ارزیابی است. وحیدی در این خصوص گفت: چهره های سیاسی با این 
شاخص های ارزیابی شده اند و گزینه ها در مراحل نهایی است و  به هیات دولت برای 

تصویب نهایی ارسال می شود.

وزیر کشور:

 رویکرد وزارت کشور انتخاب استاندارهای مردمی است

مردم  خدمت  در  باید  ما  اداره های  مجلس:  رییس 
باشند و برای حل مشکلات ، بروکراسی اداري حذف 

شود.
یادواره  در  پنجشنبه  روز  قالیباف  محمدباقر  دکتر 
سرداران، فرماندهان و ۵۵۰ شهید صومعه سرا و 2۳ 
و  مسوولان  اظهارداشت:  گیلان  حرم  مدافع  شهید 
ادارات ما باید در خدمت مردم باشند و بروکراسی اداری 

حذف شود.
مشکلات  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
گیلان پشت سرسبزی آن پنهان شده و بخشی از این 

مشکلات به دلیل باور کم و متزلزل مدیران است .
ما در کشور  اقتصادی  و  امکانات مادی  وی گفت: 
همه  آن ها  از  استفاده  با  می توان  و  بالاست  بسیار 

مشکلات کشور را بر طرف کرد.
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در زمینه 
نظامی جزو 1۰ کشور برتر دنیا هستیم گفت :  در زمان 
جنگ کشور ما دست خالی بود ولی با همراهی و حضور 
مردم و جوانان کشور و حرکت در مسیر الهی توانستیم 
بر دشمن پیروز شویم و امروز هم باید با همراهی مردم 

مشکلات کشور را حل کنیم.
وی با بیان اینکه انسجام در کشور به برکت دوران دفاع 
مقدس است گفت : کشورهای مختلف فکرش را نمی 
کردند ما پیروز شویم در حالیکه جوانان ما اجازه ندادند 

یک وجب از خاک کشور به دشمن واگذار شود.
حل مشکلات جامعه با تدوین برنامه ۵ ساله

رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دفاع از 
کشور همچنان باقی است گفت : باید با همراهی و 
همدلی این مجاهدت ها همچنان ادامه یابد و پیروی 
از سنت های الهی مسیر را ادامه دهیم تا مشکلات 

اقتصادی - اجتماعی و سیاسی جامعه رفع شود .
دکتر قالیباف با اشاره به اینکه برخی تصور می کنند 
مشکلات جامعه قابل حل نیست گفت: در یک برنامه ۵ 
ساله باید با برنامه ریزی درست ثبات اقتصادی به کشور 

ما برگردد.
سخت  شرایط  در   مردم  حضر  از  قدردانی  با  وی 
کرونایی گفت : این حضور نشانگر پایبندی مردم به 
نظام و انقلاب و دنبال روی از فرهنگ شهدا و امام شهدا 

ست.

رییس مجلس شورای اسلامی از بارگذاری لایحه رتبه 
بندی معلمان در سامانه مجلس خبر داد و گفت :  این 

لایحه تا 1۰ روز آینده به صحن علنی مجلس مي آید.
دکتر قالیباف گفت : ما نمایندگان و منتخبان مردم 
هستیم باید کار ما و داد ما برای مردم باشد و به این امر 

متعهدیم و آن را با جدیت دنبال می کنیم .
 کشور باید بر اساس شایسته سالاری اداره شود 

وی افزود : هر ۳ قوه برای حل مشکلات مردم در حال 
حرکت هستند .

شفافیت  طرح  به  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
مجلس هم اشاره کرد و گفت : تا 2 یا ۳ هفته آینده طرح 

شفاف سازی در مجلس بررسی می شود .
میدان  در  مردم خواست  از  پایان  در  قالیباف  دکتر 
باشند و با همراهی مسوولان در عرصه های اقتصادی - 

کارآفرینی - تولید ثروت و اشتغال تلاش کنند .
وی با اشاره به اینکه اولویت اول و آخر ما مردم و ایجاد 
رفاه برای مردم است گفت : کشور باید بر اساس شایسته 
سالاری اداره شود نه تبعیض تا بتوانیم از همه ظرفیت 

ها به درستی استفاده کنیم.

رییس مجلس شورای اسلامی :
ادارات باید در خدمت مردم باشند ،بروکراسی اداری حذف شود 

گفت:  قم  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  رئیس 
نیروهای مسلح باید، همزمان با آمادگی سیستمی  و 
نظامی دارای آمادگی فردی نیز باشند، این آمادگی 
شامل داشتن وجدان، صداقت  و دلسوزی به مردم  و 

نظام است. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری، در دیدار 
سردار محمدصادق موحدی کیا فرمانده تیپ مکانیزه 
2۰ رمضان نیروی زمینی سپاه، ضمن گرامیداشت 
یادوخاطره شهیدان دفاع مقدس، اظهار داشت: هر 
کجا نور هدایت درخشیده است، دشمنان حق به  

دنبال خاموش نمودن آن بوده اند.
حق،  جبهه  دیده ایم  تاریخ  طول  در  افزود:  وس 
سختی ها و مشکل های فراوانی را تحمل کرده ، در 
دوران دفاع مقدس تعداد زیادی به شهادت رسیدند، 

اما با قامتی استوار این ملت ماند.
حسینی بوشهری خاطرنشان کرد: رزمندگان در 
میدان دفاع مقدس جانفشانی کرده اند، آنان کسانی 
هستند، که در عصر غیبت امام معصوم )ع( جهاد 
کردند و پس از دستور نایب امام عصر )عج( بسیجیان  

تا  کرده  و جانفشانی  نشناخته   پا  از  نظامیان سر  و 
افتخار بیافرینند.

وی از دست نرفتن حتی یک وجب از خاک ایران را 
یکی از نتایج مهم دفاع مقدس دانست و گفت: این 
ایثار و رشادت با بهره گیری از حضور علم و بویژه رهبر 

معظم انقلاب در میدان دفاع مقدس بود.
رئیس جامعه مدرسین، تصریح کرد: کشور نیز مانند 
کشورهای دیگر، درگیر مسائل  و رخدادهای طبیعی 
کرونا  مانند  بیماری هایی  و  زلزله   سیل،  همچون 
می شود، رزمندگان دفاع مقدس در پشت خاکریزها 
به  جهاد می پرداختند و عاشقان این راه امروز باید در 

عرصه مواسات  و کمک های مومنانه پیشگام شوند.
وی با اشاره به  مواجهه انقلاب اسلامی با کشورهایی 
که از فروش واکسن به ملت ایران جلوگیری می کردند، 
افزود: ما در مقابل این دشمنی ها به  تولید داخل روی 
آوردیم و دشمنان پس از اینکه دیدند، ایران اسلامی 
توان تولید واکسن را دارد، آنگاه از تحریم این کالای 
مهم خودداری کردند و راه خرید از خارج مرزها نیز 

باز شد.

مسلح  نیروهای  داشت:  بیان  بوشهری  حسینی 
باید، همزمان با آمادگی سیستمی  و نظامی دارای 
آمادگی فردی نیز باشند، این آمادگی شامل داشتن 

وجدان، صداقت  و دلسوزی به  مردم  و نظام است.
امام جمعه قم گفت: امروز صورت جنگ تغییر یافته  
و دشمنان در شکل نرم به  تقابل با انقلاب اسلامی 

پرداخته اند.
عضو شورای عالی حوزه بیان کرد: سپاه بداند اگر در 
دوران دفاع مقدس درمرزهای کشور باید می جنگید، 
اما امروز دشمن با تهاجم فرهنگی، به  داخل خانه های 

ملت آمده است.
دقیق   تعریف  لزوم  بر  تاکید  با  بوشهری  حسینی 
و متناسب با شرایط امروز از جهاد بیان داشت: در 
دوران دفاع مقدس هم جهاد اکبر، هم جهاد اصغر و 

هم ترویج فرهنگ بسیجی در جامعه را شاهد بودیم.
وی خاطرنشان کرد: امروز سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی باید در ترویج فرهنگ دفاع مقدس کوشش 
داشته باشد تا دشمنان را در اجرایی کردن نقشه های 

شومشان ناامید کند.

 رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

نیروهای مسلح کشور دلسوز مردم  و نظام  اسلامی باشند

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: اصلاح طلبان بدون وحدت و انجسام 
هیچ گاه به پیروزی نخواهند رسید از همین رو ضمن این که علاقمند هستند در 
قدرت شرکت کنند باید توان و پتانسیل خودشان را در خدمت مردم و نظام قرار 

دهند. 
جلال جلالی  زاده درباره این که برخی اصلاح طلبان بیان می کنند برای این که این 
جریان بتواند در عرصه سیاسی به فعالیت بپردازند باید یک حزب فراگیر در جریان 
اصلاحات تشکیل شود و همه احزاب درون آن به یک فعالیت منسجم بپردازند، 
گفت: تشکیل حزب مبتنی بر بعضی از مسائل و موارد است که بدون وجود آنها 
حزب تشکیل نمی شود، یعنی کسانی که موسس آن هستند از نظر اشتراک، افکار، 
اندیشه ها، دیدگاه ها، آرمان ها و اهداف بسیار باید به هم نزدیک باشند و  نسبت به 
مسائل کمتر اختلاف داشته باشند. این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: 
بله؛ افراد در جریان اصلاحات، در اصلاح طلب بودن باید یکدیگر مشترک هستند 
در بعضی از موارد هم باهم موضع واحدی دارند اما در برخی از موارد مانند دفاع از 
حقوق مردم، حضور در قدرت و ایستادگی در برابر برخی از مسائل در هر صورت با 

هم فرق دارند؛ البته اصلاح طلبان در مقابل جناح اصولگرا با همدیگر هستند. وی 
یادآور شد: اصلاح طلبان در دوره های مختلف هر زمان که با مردم بودند و در کنارشان 
قرار گرفتند، با استقبال عمومی رو به رو شدند که اتفاقا باید این مسئله از سوی جریان 
اصلاحات مدنظر قرار گیرد.  این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: اصلاح طلبان نباید برخلاف اهداف و اصول اصلاح طلبی گام بردارند و به 
تعهداتی که به مردم دادند و یا اعتقادات و اندیشه هایی که دارند باید به خوبی عمل 
کنند.  وی تاکید کرد: معتقدم اصلاح طلبان بدون وحدت و انجسام هیچ گاه به 
پیروزی نخواهند رسید از همین رو ضمن این که علاقمند هستند در قدرت شرکت 

کنند، باید توان و پتانسیل خودشان را در خدمت مردم و نظام قرار دهند.
اجازه نمی دهند اصلاح طلبان در قدرت حضور پیدا کنند 

 جلالی زاده با بیان این که مشاهده می کنیم برخی نهادها با اصلاح طلبان زاویه 
دارند و نمی گذارند کاندیدای مقتدر و شناخته شده ای از جریان اصلاحات در 
انتخابات حضور پیدا کند، اظهار داشت: به اعتقاد من تا زمانی که موانع بر سر 

حضور اصلاح طلبان برداشته نشود، این جریان در رسیدن به قدرت مشکل دارند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب :

جریان اصلاحات بدون وحدت به پیروزی نخواهند رسید 
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 یائسگی و فشارخون بالا چه ارتباطی با هم دارند؟ با محدود کردن مصرف گوشت قرمز، 
شاهد ۱۰ اتفاق در بدن باشید

اگر شما هنوز نمی دانید گوشت قرمز خوب است یا نه و با حذف آن در بدن چه 
می شود، خواندن این مطلب را از دست ندهید. 

کارشناسان در پاسخ به این پرسش که خودداری از خوردن مواد گوشتی چه 
واکنشی در بدن به دنبال دارد، برخی موارد را مطرح کرده اند.

سایر  توسط  توانند  می  قرمز  گوشت  اضافه  و  بزرگ  های  تکه  وزن:  کاهش 
پروتئین های مفیدتر جایگزین شوند که کالری کمتری نیز دارند. به عنوان مثال در 
یک تکه گوشت 1۷۰ کالری وجود دارد که در صورت جایگزینی با لوبیا تنها ۷۰ یا 
1۰۰ کالری به بدن می رساند. ممکن است در نظر اول این مقدار چندان تفاوتی 
نداشته باشد اما در طول زمان می تواند تفاوت های فاحشی داشته باشد. علاوه بر 
این، در مطالعه انجام شده در سال 2۰1۵ میلادی که در مجله »پزشکی عمومی 
داخلی« به چاپ رسید، نشان داده شد که افراد گیاهخوار در مقایسه با گوشتخواران 

زودتر وزن کم می کنند.
کاهش اسید دستگاه گوارش: گوشت قرمز در کنار سایر مواد همچون آرد، 
قهوه و نوشابه می تواند فضای اسیدی را در بدن به وجود آورد. فضای اسیدی سبب 
افزایش میزان استرس، خواب نامناسب و برخی از بیماری ها همچون سرطان می 

شود.
احساس نفخ کمتر: بدن برای هضم گوشت قرمز در مقایسه با سایر خوراکی 
ها به زمان بیشتری نیاز دارد. در برخی از افراد هم گزارش هایی مبنی بر یبوست، 
دردهای شکمی و افزایش گاز شکم بعد از مصرف گوشت قرمز وجود داشته است. 
در بسیاری از افراد حذف گوشت قرمز و جایگزین کردن آن با مواد غذایی محتوی 

فیبر، برای سلامتی آنها مفید بوده و میزان تورم بدن را نیز را کاهش داده است.
بهبود سلامت پوست: یبوست که یکی از نشانه های هضم نادرست مواد غذایی 
در بدن است سبب تیره شدن و عدم شادابی سلول های پوستی می شود. در این 
میان؛ حذف گوشت قرمز به کارکرد بهتر اندام هایی چون کبد و کلیه ها که مسئول 

فیلتر کردن ضایعات هستند، نیز کمک می کند.
کاهش کلسترول: حذف گوشت قرمز میزان چربی اشباع شده در بدن را نیز 
کاهش می دهد که در ارتباط مستقیم با سطح کلسترول و گرفتگی های عروقی 

قرار دارد.
کاهش خطر ابتلا به برخی سرطان ها: حذف کردن گوشت قرمز خطر ابتلا به 
برخی از سرطان ها از جمله سرطان روده و روده بزرگ را کاهش می دهد. این اتفاق 
خصوصا زمانی که تاریخچه خانوادگی در ابتلا به این انواع سرطان وجود دارد می 
تواند موثرتر نیز باشد. به عقیده کارشناسان، مصرف گوشت قرمز تورم بیشتری را 
در بدن به وجود می آورد و چنین تورم های مزمنی می توانند در پیشرفت سرطان 

تاثیر داشته باشند.
کاهش خطر ابتلا به برخی بیماری ها: حذف یا مصرف کم گوشت قرمز می 
تواند از بیماری های قلبی عروقی، چاقی و دیابت نیز جلوگیری کند. مصرف 
گوشت قرمز برخی از باکتری ها را در شکم شکل داده که می توانند بر متابولیسم 
بدن، دیواره های شریان ها و عروق بدن تاثیر داشته باشند. همچنین با بیماری 

هایی چون آلزایمر هم ارتباط دارد.
افزایش انرژی: از آنجایی که وعده غذایی محتوی گوشت قرمز روند هضم را 
کاهش می دهد بدن برای هضم آن مجبور به صرف انرژی بیشتری خواهد بود. 
مطالعات نشان داده اند که مصرف غذاهای گیاهی می تواند در طولانی مدت 

سبب افزایش انرژی فرد شود.
افزایش مصرف منابع دیگر پروتئین: اگرچه پروتئین می تواند سبب ساخت 
عضله در بدن شود اما میزان آن نیز با توجه به سایز و وزن افراد و میزان فعالیت های 
بدنی آنها تفاوت هایی دارد. زمانی که شما تنها به 21 گرم از این پروتیئن نیاز دارید 
در یک وعده غذایی در رستوران بیش از ۵۰ گرم از آن را دریافت می کنید. انجمن 
ملی پژوهش آمریکا میزان مصرف این پروتئین را برای خانم ها ۳۶ گرم و برای آقایان 
4۶ گرم دانسته است که البته بسیاری دیگر از مواد وجود دارند که می توانند این 
میزان پروتئین را فراهم آورند. به عنوان مثال پروتئین موجود در کوئینا بیش از 

پروتئین موجود در یک استیک است.
کمبود برخی ریزمغذی ها: اگر گوشت قرمز را حذف یا کمتر کرده اید باید آن را 
با مصرف مکمل ها جایگزین کنید. به عنوان مثال ویتامین های گروه ب خصوصا 
ویتامین ب 12 و آهن را در رژیم خود بگنجانید یا مکمل های دارویی آن را مصرف کنید.

اکثر ما حس بدی نسبت به چربی های بدن داریم و آن ها را عامل چاقی 
می دانیم؛ اما واقعیت این است که چندین نوع چربی در بدن ما وجود دارد. 
اگر باور دارید یا نه اما برخی چربی ها که با عنوان چربی های قهوه ای شناخته 
می شوند برای سلامتی مفید هستند. در این مطلب قصد داریم اطلاعات 
جالبی در خصوص انواع چربی ها و عملکردشان ارائه دهیم. لطفاً با ما همراه 

باشید.
با وجود این که همه سعی می کنند از چربی ها هیولا بسازند اما واقعیت این 
است که برخی از این چربی های موجود در بدن برای سلامتی مفید هستند. 
این چربی های مفید از ارگان های حیاتی بدن ازجمله کلیه ها محافظت کرده 
و بدن ما را گرم نگه می دارند. علاوه براین، این چربی های مفید مانند یک 

اندوخته انرژی عمل کرده و ما را از گرسنگی زیاد دور می کنند.
انواع مختلف چربی های بدن: چربی های سفید

به گفته متخصصان نوع چربی که در سرتاسر بدن غالب است چربی سفید 
بوده که به ویژه در اطراف شکم تلنبار می شود. این چربی مازاد انرژی دریافتی را 
برای استفاده های بعدی انبار می کند. اگر شما از یک رژیم لاغری پیروی کنید 
و یا به طور غیرمنتظره ای از مواد غذایی محروم شوید بدنتان برای تأمین غذای 
مورد نیاز بافت ها و سلول های خود به سراغ این چربی ها خواهد رفت. این 
چربی ها در دورانی که تنها راه ادامه حیات بشر شکار بود و قحطی امر رایجی 

به حساب می آمد به معنای واقعی کلمه از اجداد ما محافظت کرده اند.
نقش سلول های چربی سفید

ترشح  باعث  انرژی،  ذخیره سازی  بر  علاوه  سفید  چربی  سلول های 
هورمون هایی از قبیل »لپتین« و »آدیپونکتین« می شوند. به عقیده متخصصان 
انجمن غدد درون ریز آمریکا، آدیپونکتین باعث افزایش حساسیت سلول های 
بدن نسبت به انسولین شده و به این ترتیب بدن را از ابتلا به دیابت نوع 2 دور 
می کند. هورمون لپتین نیز باعث دست کشیدن از غذا بعد از سیری می شود 
و به نوعی هورمون سیری محسوب می شود که زمینه را برای حفظ وزن نرمال 

فراهم می سازد.
چربی های قهوه ای و عملکردی متفاوت

درواقع  قهوه ای  چربی های  می دانید؟  چه  قهوه ای  چربی های  مورد  در 
دومین نوع بافت های چربی در بدن هستند که عمدتاً در ناحیه گردن یافت 
می شوند. این سلول ها از سلول های چربی سفید معمولی متمایز هستند. 
این نوع چربی ها به جای ذخیره کردن انرژی آن ها را می سوزانند و تولید گرما 
می کنند. چربی های قهوه ای باعث حفظ دمای بدن نوزادان می شوند. معمولًا 

با افزایش سن این چربی ها کاهش پیداکرده و صرفاً ذخیره اندکی از آن در بدن 
باقی می ماند. هر چه میزان این نوع چربی ها در بدن بیشتر باشد انرژی روزانه 
بیشتری سوزانده شده و کمک زیادی به کنترل وزن می شود. محققان به دنبال 
روش هایی هستند که بتوانند میزان این چربی را در بدن افزایش دهند و یا 

کاری کنند که چربی های سفید از این چربی ها الگوبرداری کنند.
فعالیت چربی های قهوه ای

نتایج پژوهشی که در Diabetes به چاپ رسیده است نشان می دهد که دمای 
خنک یا سرد باعث فعال شدن چربی های قهوه ای می شود. در این مطالعه 
کوتاه ۵ مرد جوان در دماهای مختلفی خوابیدند و متخصصان مشاهده کردند 
دمای پایین یعنی حدود 1۹ درجه سانتی  گراد باعث تحریک ۳۰ تا 4۰ درصدی 
میزان و فعالیت چربی های قهوه ای در آن ها شده است. سپس این مردان به 
اتاق های گرم تر با دمای 2۷ درجه سانتی گراد برگشتند و متخصصان متوجه 
شدند که میزان چربی قهوه ای آن ها به زیر سطح قبل از شروع بررسی رسیده 

است.
قهوه باعث تحریک چربی قهوه ای می شود

نتایج پژوهشی که در سال 2۰1۹ در Scientific Reports به چاپ رسیده 
است نشان می دهد که نوشیدن یک فنجان قهوه باعث تحریک چربی قهوه ای 
می شود. محققان از روش تصویربرداری حرارتی برای ردیابی ذخایر چربی 
قهوه ای استفاده کرده و مشاهده کردند که بعد از مصرف یک فنجان قهوه 
این چربی گرم می شود. بنابراین به این نتیجه رسیدند که مصرف قهوه باعث 

تحریک فعالیت چربی قهوه ای می شود.
چربی قهوه ای مانع از ابتلا به دیابت نوع ۲ می شود

نتایج پژوهشی که در سال 2۰1۶ در Cell Metabolism به چاپ رسیده است 
نشان می دهد که چربی قهوه ای باعث کنترل قند خون می شود. محققان 
مشاهده کردند شرکت کننده هایی که چربی قهوه ای بیشتری دارند نوسانات 
قند خون کمتری تجربه می کنند. باید بدانید که افزایش قند خون یکی از 

عوامل ابتلا به دیابت است.
سومین نوع چربی بدن: چربی بِژ

در  می شود.  آن  سوزاندن  باعث  کالری  کردن  ذخیره  به جای  بژ  چربی 
مطالعه ای که در مجله بین المللی چاقی به چاپ رسیده است، محققان به 
این نتیجه رسیده اند که سیستم عصبی سمپاتیک می تواند سلول های چربی 
سفید را به چربی های بژ تبدیل کند تا حرارت بدن را کسب کند. باوجود این که 
این فرضیه همچنان در دست مطالعه است اما محققان براین عقیده هستند 

که اگر انتقال عروق خونی از سیستم عصبی سمپاتیک به سمت بافت چربی 
سفید افزایش پیدا کند فرآیند قهوه ای شدن بافت های چربی نیز افزایش پیدا 

می کند.
محل قرارگیری چربی

محلی که چربی های بدن در آن قرار می گیرند از اهمیت بالایی برخوردار 
است. شکم انسان برای تجمع چربی و اضافه وزن مکان ایده آلی نیست. 
چربی احشایی که دور ارگان های داخلی مانند کبد و روده ها تجمع می کند 
نگران کننده است چون فعالیت متابولیک و تولید عناصر شیمیایی التهاب زای 
آن می تواند باعث افزایش بیماری های قلبی، کبدی و دیابت و غیره شود. در 
مقابل، چربی بازوها، پاها یا ران ها کاملًا غیرفعال است. این چربی انرژی را 

ذخیره می کند بدون اینکه به سلامتی آسیب برساند.
چربی بدن و ارتباط آن با افسردگی

اضافه وزن بالای 1۰ کیلوگرم می تواند منجر به بروز وضعیت افسردگی شود. 
هر چه میزان اضافه وزن بیشتر می شود خطر ابتلا به افسردگی نیز افزایش 
پیدا می کند. این ها نتایج بررسی های محققان دانمارکی است. نتایج پژوهش 
نیز نشان  دیگری که در Translational Psychiatry به چاپ رسیده است 
می دهد که با وجود اضافه وزن محل قرارگیری چربی اهمیت چندانی ندارد و 
باعث آزار فرد می شود. البته هنوز ارتباط دقیق بین اضافه وزن و بروز افسردگی 
به درستی مشخص نشده اما به عقیده محققان اضافه وزن و چاقی مفرط با بروز 
اختلالات روانی در ارتباط است و باعث بروز تصویر منفی نسبت به بدن و از بین 

رفتن اعتمادبه نفس فرد می شود.
اثرات روانی چربی بدنی

در یک پژوهش مربوط به مغز و اعصاب، محققان ارتباط بین چربی شکمی 
و کاهش ماده خاکستری مغز را بررسی کردند. محققان مشاهده کردند ماده 
و  بالایی داشته  بدنی  توده  خاکستری مغز شرکت کننده هایی که شاخص 
اندازه دور کمرشان بالاست در مقایسه با دیگران کمتر است. این ماده مغزی 
عملیات های مغزی را کنترل و اطلاعات را ذخیره می کند. البته محققان 
نمی توانند به طور دقیق بگویند که چربی های بدنی عامل این تغییرات در مغز 

است یا نتیجه آن.
چربی های بدن و سرما

سلول های چربی در مقایسه با سلول های عضلانی و سلول های پوستی در 
برابر سرما حساس تر هستند. با استفاده از دستگاه های خنک کننده خارجی 
روی پوست، زمینه ایجاد »کرایولیپولیز« مهیا می شود که این فرایند باعث حذف 
همیشگی سلول های چربی زیر پوست می شود. به بیان دقیق تر کرایولیپولیز، 
روش غیرتهاجمی برای از بین بردن سلول های چربی است که به انجماد 
چربی شهرت دارد. بدن می تواند به مدت دو ماه این سلول های آسیب دیده 
را از بین ببرد و چربی دیگر بازنمی گردد. دستگاه های غیرتهاجمی شکل دهی 
بدن نیز وجود دارند که می توانند به هدف قراردادن چربی سفید کمک کنند. 
با این  حال بهتر است که وزن و بدن خود را بپذیرید و برای آب  کردن چربی ها 

گام به گام و با رعایت تغذیه سالم و تحرک بدنی مناسب پیش بروید.
برای آب  کردن سلول های چربی

به گفته متخصصان می توان از گرما نیز برای حذف دائمی سلول های چربی 
استفاده کرد. نتایج مطالعات آزمایشگاهی نشان می دهند سلول های چربی که 
برای مدت زمان معینی تا بیش از 4۰ درجه سانتی گراد گرم می شوند می توانند 
به صورت برنامه ریزی شده از بین بروند. دستگاه های رادیوفرکوئنسی یا لیزری 
این گرما را تولید می کنند. به این ترتیب این سلول های آسیب دیده از بدن 

حذف می شوند.

چربی های بدن هیولا نیستند؛

چرا دچار نوسانات قند خون می شویم؟ واقعیت هایی که باید در خصوص چربی های بدن بدانید

از آنجا که بیماری دیابت یکی از بیماریهایی است که روز به روز به شمار مبتلایان به 
آن اضافه می شود، ضروری است بدانیم کدام غذاها، داروها و یا شرایط زندگی باعث 

افزایش یا کاهش سطح قند خون می شوند. 
دراینجا 1۵ دلیل برای نوسانات قند خون در مبتلایان به این بیماری معرفی شده اند:
کافئین: نوشیدن قهوه حتی نوع بدون شکر آن، قند خون را افزایش می دهد. چای 
سیاه، چای سبز و نوشیدنی های انرژی زا نیز مانع کنترل قند خون در دیابتی ها می 
شود. از آنجا که هر فرد دیابتی واکنش متفاوتی به غذاها و نوشیدنی های شیرین نشان 
می دهد، بهتر است نحوه پاسخ این افراد به چنین خوراکی هایی مورد بررسی قرار 

گیرد.
خوراکی های بدون شکر: بسیاری از غذاهای بدون شکر سطح قند خون را بالا می 
برند اما چرا این غذاها می توانند حاوی کربوهیدراتهای حاوی نشاسته، باشند. بررسی 
میزان کربوهیدرات این غذاها قبل از انتخاب آنها ضروری است. شما همچنین باید 
به سوربیتول و گزیلیتول آنها نیز دقت کنید. این شیرین کننده های مصنوعی دارای 

کربوهیدرات هستند و باعث افزایش قند خون می شوند.
سرماخوردگی: قند خون شما افزایش می یابد زمانی که بدن در حال مبارزه با یک 
بیماری است. آنتی بیوتیک ها، ضد احتقان ها و سایر داروهای مشابه می تواند بر روی 
قند خون شما تاثیر بگذارد. توصیه می شود آب و مایعات زیادی بنوشید تا آب کافی به 
بدنتان برسد. اگر بیشتر از دو ساعت دچار اسهال و استفراغ هستید و یا دو روز متوالی 

بیمار هستید و بهتر نشده اید، حتما به پزشک مراجعه کنید.
استرس شغلی: ناراضی بودن از کار و به طور کلی استرس های مرتبط با کار می 
تواند هورمون هایی را در بدن آزاد کند که باعث افزایش قند خون شوند. این روند در 
افراد مبتلا به دیابت نوع دو شایع تر است. سعی کنید با استراحت، تنفس عمیق و 
ورزش مدیریت استرس خود را به دست بگیرید و اگر ممکن است موقعیت و مسئولیت 

خود را عوض کنید.
نوشیدنی های ورزشی: برخی از این نوشیدنی ها حاوی شکر فراوان هستند اگرچه 
کمبود آب بدن را جبران می کنند. اگر قرار است کمتر از یک ساعت ورزش کنید، 
بهترین نوشیدنی همان آب است. اگر می خواهید ورزش های طولانی تر و سنگین 
تر انجام دهید، با پزشک خود در مورد کالری، کربوهیدرات و مواد معدنی این نوشابه 

ها باید مشورت کنید.
میوه های خشک: انتخاب میوه، یک انتخاب سالم است اما باید بدانید که میوه 

های خشک شده کربوهیدرات بیشتری دارند و قند خون را به سرعت بالا می برند.
استروئیدها: کروتیکواستروئیدهایی مانند پردنیزولون برای درمان جوش یا تاول، ورم 
مفاصل، آسم و بسیاری دیگر از شرایط پزشکی می تواند قند خون را بالا ببرد و حتی 
خطر ابتلا به دیابت در برخی افراد را افزایش دهد. دیورتیک ها یا همان کمک کننده ها 
به کنترل فشار خون بالا نیز همین خاصیت را دارند. برخی از داروهای ضد افسردگی 

نیز باعث نوسانات قند خون می شوند.
داروهای سرماخوردگی: ضد احتقان هایی مانند پزودوافدرین یا فنیل افرین می 
تواند قند خون را بالا ببرد. داروهای ضد سرماخوردگی گاهی حاوی شکر است. آنتی 
هیستامین ها مشکل خاصی در رابطه با قند خون ایجاد نمی کنند. در مورد اثرات 

احتمالی این داروها قبل از خرید، با داروساز یا پزشک مشورت کنید.
فعالیت های خانگی: این فعالیت ها با شدت متوسط کمک کننده به مبتلایان به 

دیابت است و می تواند باعث کاهش قند خون در بیماران شود.
ماست: از نوع پروبیوتیکش، حاوی باکتری های سالم است که روند هضم را بهبود می 
بخشد و منجر به تقویت سیستم ایمنی و کنترل قند خون می گردد. از انتخاب ماست 

های حاوی قند و شکر پرهیز کنید.
رژیم گیاه خواری وگان: یک مطالعه نشان داده که مبتلایان به دیابت نوع دو که این 
رژیم را دنبال می کنند، قندخونشان بهتر کنترل شود و نیازشان به انسولین کاهش می 

یابد. البته باید قبل از هر گونه تغییر در رژیم غذایی با پزشک مشورت کرد.
ورزش: هنگامی که فرد آنقدر ورزش می کند که عرق می کند و ضربان قلبش زیاد 
می شود، قند خون ممکن است بالا برود و سپس افت کند. ورزش های شدید و یا 
استقامتی می توانند باعث کاهش قند خون حداقل به مدت کمتر از 24 ساعت گردند. 

قند خونتان را قبل، حین و بعد از ورزش بررسی کنید.
هورمون های زنانه: هنگامی که هورمون زنانه تغییر می کند، میزان قند خون نیز 
تغییر می کند. ماهیانه قند خونتان را کنترل کنید تا ببینید قاعدگی چه تاثیری بر قند 
خونتان دارد. تغییرات هورمونی در یائسگی ممکن است باعث بروز مشکلاتی در کنترل 
قند خون گردد. با پزشک خود راجع به خطرات و فواید درمان های هورمونی صحبت 

کنید.
خواب: برخی دیابتی های نوع یک، در طول خواب، قند خونشان به شدت افت می 
کند. بهتر است قبل از خواب و بعد از بیدار شدن از خواب، قند خون خود را بررسی 

کنید. خوردن یک میان وعده قبل از خواب ممکن است مفید باشد.
دارچین: برخی تحقیقات حاکی از آن است که مصرف دارچین، به بدن کمک می 
کند تا از هورمون انسولین استفاده کند و ممکن است قند خون را در دیابتی های نوع 

2 کم می کند.

رئیس انجمن نورویورولوژی ایران :

مادران باردار خطر کمبود اسید فولیک
 را جدی بگیرند 

رئیس انجمن نورویورولوژی ایران، نسبت به تبعات خطر کمبود اسیدفولیک در 
مادران باردار و ابتلای نوزاد به بیماری میلومننگوسل هشدار داد. 

مهری مهراد افزود: بیماری میلومننگوسل در برخی مناطق کشور شایع است و 
نوزادان مبتلا به آن دو تا سه روز بعد از تولد باید حتماً تحت جراحی قرار گیرند زیرا در 

غیر این صورت دچار مشکل فلج پا و اختلال در اندام تحتانی خواهند شد.
مهراد ادامه داد: میلومننگوسل نوعی بیماری و ناهنجاری مادر زادی است که در آن 
سیستم عصبی جنین به درستی تکامل پیدا نکرده و به علت نقصی در تشکیل لوله 
عصبی جنین ایجاد می شود. در این بیماری بسته نشدن مهره ها سوراخ بزرگی ایجاد 
می کند و نخاع نوزاد خارج از ستون فقرات قرار گرفته و این بیرون زدگی می تواند در 
هر قسمتی از ستون مهره ها رخ می دهد. وی اظهار داشت: همچنین نوزادان پس 
از جراحی باید تحت نظر اورولوژیست باشند تا مشکل ادراری مانند بی اختیاری ادرار 
و یا رفلاکس ادراری سبب بروز برای مشکل برای آنها نشود،  علل مختلفی در ایجاد 
و بروز این بیماری گزارش شده  که کاهش اسید فولیک مادر باردار حین حاملگی 
از علل اصلی بروز  میلومننگوسل است. مهراد تصریح کرد: در صورتی که عملکرد و 
کارکرد کلیه ها در این افراد مورد رصد و ارزیابی قرار نگیرد ممکن است در بزرگسالی 
بیماران با مشکلات شدید ادراری و حتی مسئله دیالیز مواجه شوند. وی به برگزاری 
وبینار بررسی علل، تشخیص و درمان مننگوسل و میلو ننگوسل و اسپاینا بیفیدا  اشاره 
کرد و گفت: این وبینار جمعه دوم مهر از ساعت 1۰ تا 1۳ در هتل اسپیناس خلیج 
فارس با حضور اساتید و صاحبنظران برجسته برگزار می شود و جدیدترین دستاوردهای 
علمی و درمانی درباره بیماری میلومننگوسل مورد بحث و گفت وگو قرار می گیرد و 
گروه های مخاطب این وبینار متخصصان اورولوژی، جراحان اعصاب، جراحان اطفال 

و نورولوژیست ها هستند.
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اجتماعی

معاون رئیس جمهوردر آیین نواخته شدن زنگ شکوفه ها درقم؛

نیروهای کارآمد نباید در یک موقعیت 
متمرکز شوند

از  باید  گفت:  کشور،  استخدامی  اداری  سازمان  رئیس  و  جمهور  رییس  معاون 
توانمندی  نیروهای انسانی در همه جای کشور و استان بهره مند شد و از تمرکز نیروهای 
کارآمد در یک موقعیت یا مکان با جدیت پرهیز کرد، چرا که تمرکز این گونه نیروها 

ماموریت ها را به خوبی به هدف نخواهد رساند. 
میثم لطیفی روز پنجشنبه  در آیین نواخته شدن زنگ شکوفه ها در واحد آموزشی 
آینده  داشت:  بیان  به دانش آموزان،  خطاب  قم  پردیسان  شهرک  امیرالمومنین)ع( 
کشور بدون شک برای شما خواهد بود، از این رو باید از هم اکنون به عنوان مدیران 
سرنوشت ساز آینده ایران اسلامی با توجه به گفتار معلمان  و والدین خود زمینه ساز 

حرکت های بزرگ واتفاق های مبارک در کشور باشید.
از تلاش های همه  با تشکر  آموزش وپرورش  به اهداف وماموریت های  با اشاره  وی 
فرهنگیان به ویژه درایام سخت کرونایی خطاب به مسئولان گفت: باید از توانمندی  
نیروهای انسانی درهمه جای کشور و استان بهره مند شد و از تمرکز نیروهای کارآمد 
در یک موقعیت یا مکان به جد پرهیز کرد، چرا که تمرکز این گونه نیروها ماموریت ها را 
به خوبی به هدف نخواهد رساند و بالعکس توزیع عادلانه نیروهای خلاق ، دغدغه مند، 

تواناوکارآمد می تواند محور توسعه پایدار درهر سازمان، نهادوجامعه باشد.
رئیس سازمان استخدامی کشور با تاکید براینکه علم واخلاق 2 مقوله مهم درزندگی 
افراد بشر محسوب می شود افزود: متاسفانه برخی افراد ماموریت های تربیتی را محدود 
به مدرسه  و وظیفه معلم ومربی می دانند درحالی که اصل تربیت باید در خانواده ها 
شکل بگیرد. وی درهمین زمینه افزود: آموزش وپرورش دراین رسالت خطیر باید در 
کنار خانواده ها به تقویت این مهم همت گمارد و با تاکید بر مبانی دینی  و اعتقادی 
به تحکیم پایه های تربیتی صحیح کمک کند. وی درادامه سخنان خود با بیان اینکه 
تمام  سیزدهم  دولت  در  گفت:  داریم،  کامل  آگاهی  مردم  و  جامعه   به مشکل های 
تلاش ها برای رفع مشکل ها به ویژه تنگناهای اقتصادی به کار بسته خواهد شدوتلاش 

خواهیم کرد با همدلی مردم و مسئولان به آن فائق آییم.
انقلاب  معظم  رهبر  ارزشمند  به سخنان  اشاره  با  خود  سخنان  درادامه  لطیفی 
درخصوص آموزش وپرورش که این نهاد سرمایه اصلی کشور است، افزود: درتمامی 
برنامه ریزی ها باید به آموزش وپرورش توجه شود، و دولت سیزدهم همه تلاش خود را 
دراین محور به کار برده و با برنامه ریزی های منسجم ومتقن برای رفع مشکل هاوتقویت 

امور درمساله تعلیم وتربیت تلاش خواهد کرد.
باید  کشور  مدارس  از  زیادی  تعداد  به اینکه  اشاره  با  جمهور  رئیس  معاون 
به استانداردهای لازم آموزشی برسند، خاطرنشان کرد: قم دارای جمعیت جوانی 
است، از این رو یقین داریم، که درآینده قم نیازمند فضاهای آموزشی استاندارد بیشتری 
است که امیدواریم، قلب های گشاده ودست های بخشنده خیران، همچنان درکنار 

دولت یاریگر نظام تعلیم وتربیت بهویژه دراین استان باشد.
رئیس سازمان استخدامی کشور درپایان، گفت: امروز نخستین روز بازگشایی مدارس 
است از این رو باید در تقویت اخلاق حسنه همت بیشتری نماییم و درمسیر علم اندوزی 
نیز تلاش مضاعف کنیم که این مسیر روشن، تعهد به آرمان های شهیدان والامقام، امام 
شهیدان و بزرگان دین است. مدیرکل آموزش وپرورش نیز دراین آیین، روز آغاز آموختن 
را روزی ماندگار و فراموش ناشدنی توصیف کرد، و گفت: مسئولان آموزش وپرورش 
استان از مدت ها قبل برای برگزاری برنامه های چنین روزی باشکوه اقدام نموده اند که 

نتیجه آن امروز، نشاط معنوی دانش آموزان درزنگ شکوفه ها است.
حمیدرضا شیخ الاسلام با قدردانی از اولیاوفرهنگیان استان به خاطر تلاش های 
صورت گرفته درسال گذشته و درشرایط حساس ویروس کرونا گفت: خانه ومدرسه 2 
نهاد کاملا مطمئن برای تربیت نسل های آینده ساز ایران اسلامی هستند که می توانند 

در کنار هم توفیق های خوبی را برای آموزش وپرورش فرزندان به ارمغان آورند.
وی احترام به بزرگان به ویژه پدرومادر، توجه به نماز، پیروی از دستورهای دین ورعایت 
آداب واخلاق اسلامی را از ویژگی های دانش آموزان کشور و به خصوص قم ذکر کرد، 
و  باشند  خویش  والدین  زحمت های  قدردان  همواره  باید  دانش آموزان  گفت:  و 
به آنها محبت کنند. شیخ الاسلام تصریح کرد: وظیفه پدران ومادران نیز در حمایت 
تمامی  از  باید  گرانقدر  اولیای  و  گیرد  قرار  مورد غفلت  نباید  نازنینشان  فرزندان  از 

ظرفیت هاوامکان های لازم برای تعالی مادی ومعنوی فرزندان استفاده کنند.
مدیرکل آموزش وپرورش قم ادامه داد: امید آن داریم درآینده دانش آموزان با مطالعه 
زندگانی یکایک شهیدان، مسیر آنان را برای عزتمندی وطن ادامه دهند و با هرآنچه 

درتوان دارند برای سربلندی کشور اقدام کنند.
درسال تحصیلی 14۰1 - 14۰۰ بیش از 28۰ هزار دانش  آموز دریک هزارو4۰۰ 
واحد آموزشی قم تحصیل می کنند، که حدود ۳۰ هزار تَن درپایه اول ابتدایی هستند.

 
رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم: 

۱۵ واحد صنعتی در قم وارد چرخه فعالیت شد 
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در جریان تشکیل جلسه های 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید از ابتدای سالجاری تا پایان مهرماه، 1۵ واحد صنعتی 

در قم به بهره برداری رسید. 
محمود سیجانی  اظهارداشت :این واحدهای صنعتی با حضور اعضای ستاد تسهیل 
و رفع موانع تولید استان، با سرمایه گذاری 12هزار و ۷۳۰ میلیارد ریال و ایجاد اشتغال 
برای ۷8۶ تن افتتاح شده است. وی افزود: همچنین در این مدت استاندار قم به همراه 
اعضای کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید به صورت میدانی از ۳4 واحد تولیدی 
مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی و نیز سه واحد کشاورزی بازدید و دستورهای لازم 
برای رفع مشکل های این واحدها را صادر کردند. وی ادامه داد: تشکیل 18 جلسه 
اصلی و 2۰ جلسه فرعی توسط کمیته های تخصصی از جمله برنامه های تسهیل و 
رفع موانع تولید استان قم در طی این پنج ماه بود که 21۹ مصوبه به همراه داشت. 
سیجانی با تاکید بر این که اعضای ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان اجرای کامل 
مصوبه ها را در دستور کار خود دارند، گفت: پیگیری لازم برای به نتیجه رسیدن همه 
موارد انجام می شود و همه دستگاه های متولی باید در این زمینه همکاری لازم را داشته 
باشند. وی افزود: جلسه های ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان هر هفته به صورت 
متمرکز و میدانی برگزار می شود و همه اعضای شرکت کننده در این جلسه ها برای حل 
مشکل فعالان اقتصادی اهتمام دارند. وی ادامه داد: کمک به تامین مالی واحدهای 
تولیدی فعال در قم، همچون پرداخت تسهیلات رونق تولید از جمله برنامه های ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید استان برای حمایت از فعالان اقتصادی است که با استفاده 
حجم  می پذیرد.  صورت  عامل  بانک های  همکاری  و  موجود  ظرفیت های  همه  از 
سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی قم فراتر از ۷۷ هزار میلیارد ریال است 
که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود 2 هزار و 4۰۰ واحد صنعتی 
و تولیدی استان برای بیش از ۶۰ هزار تَن فرصت اشتغال ایجاد شده است.  قم دارای 
هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران، 
فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو 
و طغرود است که هر کدام از آنها موقعیت ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، تولید و 

اشتغال دارند.

رئیس کل دادگستری استان قم:

اجر شهدا زنده ماندن دائمی و جاودانگی 
در تاریخ است

رئیس کل دادگستری  استان قم با گرامیداشت یاد شهدای دادگستری قم گفت: 
اجر و پاداش خداوند به شهدا زنده ماندن دائمی و جاودانگی آنها در تاریخ است. 

حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری  روز پنجشنبه در جلسه تجلیل از خانواده 
شهدای دادگستری استان قم ضمن تجلیل از مقام شامخ شهدا و گرامیداشت یاد و 
خاطره شهدای انقلاب اسلامی خصوصاً شهدای هشت سال دفاع مقدس گفت: 
شهدا در راه خداوند به شهادت رسیدند و خداوند متعال در قبال هدیه دادن هستی 
و جانشان، اجر و پاداش مضاعفی به ایشان عطا فرموده که همان زنده ماندن دائمی و 
جاودانگی آنها در تاریخ است. وی افزود: از این رو برای تقدیر و تشکر از خانواده معظم 
شهدا و زنده نگه داشتن یاد و خاطره ایشان، هر چه انجام شود کم است چرا که شهدا 
در دفاع مقدس توفیق پیدا کردند و خداوند ایشان را انتخاب کرد و امروز در کنار اهل 
بیت )ع( و سایر شهدا در نورانیت قرار دارند و انشاالله این نورانیت به زندگی ما نیز سرایت 
پیدا کند. رئیس کل دادگستری قم تصریح کرد: امروز مسئولیت ما آن است که مراقب 
باشیم خون شهدا پایمال نشود و حفظ عزت و عظمت نظام مقدس جمهوری اسلامی 

دین و مسئولیتی است که بر گردن ما نهاده اند.

در مراسمی با حضور استاندارقم ؛

دستگاه های برتر قم در جشنواره 
شهید رجایی معرفی شدند 

شرکت آب و فاضلاب و دو اداره کل امور اقتصادی و دارایی و همچنین امور مالیاتی 
استان به عنوان دستگاه های برتر در جشنواره شهید رجایی سال 14۰۰ قم معرفی 

شدند. 
برپایه این گزارش ، در مراسم اعلام برگزیدگان جشنواره شهید رجایی 14۰۰ استان 
که امروز در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد، علاوه بر انتخاب این سه دستگاه برتر 
در مجموع شاخص های عمومی و اختصاصی، سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
و همچنین شرکت توزیع نیروی برق قم نیز به عنوان دو دستگاه که بالاترین امتیاز را در 
بخش شاخص های عمومی کسب کرده بودند، تقدیر شدند. همچنین بر این اساس، 
دستگاه های برتر در پنج گروه تفکیکی، اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان در گروه 
آموزشی، پژوهشی و فرهنگی، اداره کل نوسازی و تجهیز مدارس استان در گروه زیربنایی 
و توسعه زیرساخت، اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان در گروه سلامت و رفاه 
اجتماعی، اداره کل جهاد کشاورزی استان در گروه تولیدی و خدماتی و همچنین اداره 
کل محیط زیست استان در گروه عمومی و قضایی مورد تقدیر قرار گرفتند.  در عین حال 
در ادامه این مراسم از دانشگاه علوم پزشکی استان، اداره کل ثبت احوال استان، اداره کل 
آموزش و پرورش استان، اداره کل گمرکات استان و همچنین اداره کل ورزش و جوانان 
استان به عنوان دستگاه های دارای خدمات ارزنده تقدیر شد. در این مراسم استاندار قم 
در سخنانی گفت: مبنای تصمیم گیری ها در سطح کلان باید التزام به نظرات تخصصی 
هر دستگاه باشد و از این رو برگزیدگان جشنواره شهید رجایی نیز در هر استان بر اساس 
شاخص های اعلام شده و جمع بندی سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان معرفی می 
شوند. بهرام سرمست افزود: البته باید توجه داشت که تقدیر از برخی دستگاه ها به عنوان 
دستگاه برتر، لزوما به معنای نارضایتی از عملکرد بقیه دستگاه ها نیست چراکه برخی 
دیگر از دستگاه ها هم انصافا وظایف خود را به خوبی دنبال کرده و از نظر شاخص ها 
پیشرو بوده اند. وی ادامه داد: در عین حال می توان بازنگری هایی در برخی شاخص 
های مربوط به ارزیابی ها در جشنواره شهید رجایی داشت تا این جشنواره در اهداف 
خود موفق تر باشد. رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان نیز در سخنانی فرآیند 
ارزیابی در جشنواره شهید رجایی را بر اساس شاخص های عمومی و اختصاصی در انجام 
وظایف سازمانی و مستندسازی آن ها و پیگیری مسائل مربوطه عنوان و خاطر نشان کرد: 
به هر حال همه چیز بر اساس دستورالعمل های ابلاغ شده است و ما موظف به رعایت این 
دستورالعمل ها هستیم. محمود نوربخش ادامه داد: باید توجه داشت که گاهی اختلاف 
نمره برخی دستگاه ها در این ارزیابی ها، تنها نیم نمره بوده است و همین مقدار اندک 
سبب شده دستگاهی مورد تقدیر قرار گیرد و نام دستگاه دیگر در لیست برترین ها نباشد.

  
عصر روز پنجشنبه :

مراسم مهمانی لاله ها در گلزار شهدای قم 
برگزار شد

آیین غبارروبی، عطرافشانی و گلباران مزار شهیدان، با عنوان »مهمانی لاله ها« عصر 
پنجشنبه با حضور جمعی از مسئولان، خانواده های گرانقدر شهیدان، جانبازان و ایثارگران 

و قشرهای گوناگون مردم در گلزار شهدای علی ابن جعفر)ع( شهر قم برگزار شد. 
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم در این مراسم، با عرض تسلیت به مناسبت 
اربعین حسینی)ع( و با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا و تبریک هفته دفاع مقدس گفت: 
هفته دفاع مقدس یادآورِ ایثار، جانفشانی و در صحنه بودن ملت بزرگ و غیرتمند ایران در 
مقابل تمام استکبار جهانی است. حجت الاسلام حسن هنرمند؛ با اَدای احترام به پیشگاه 
خانواده های معظم شهیدان و همچنین جانبازان، ایثاگران و رزمندگان اسلام افزود: هفته 
دفاع مقدس یادآور استقامت، شکیبایی و بردباری خانواده جامعه ایثارگری در مقابل 
حضور عزیزانشان در میدان نبرد و مبارزه با استکبار، برای دفاع از این مرز و بوم و دفاع از 

اسلام، امامت و ولایت و نیز فرمانبرداری از امام خمینی)ره( بود.
عطرافشانی مزار شهیدان در بیش از ۹۰ نقطه استان قم انجام شد

وی اظهار داشت: امروز آیین غبارروبی و عطرافشانی مزار مطهر شهیدان با عنوان 
»مهمانی لاله ها« در ۹2 نقطه این استان برگزار شده که تجدید پیمان دیگری با آرمان های 
پاک شهدای گرانقدر است. مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم، همچنین پیام 
رهبر معظم انقلاب اسلامی را به مناسبت هفته دفاع مقدس در پایان این آیین قرائت کرد.  
قربانی،  شهید  حوزه  بسیجیان  انصارالمهدی  سرود  گروه  توسط  سرود  اجرای 
خاطره گویی از شهدا و مداحی توسط یکی از ذاکران اهل بیت عصمت و طهارت)ع( از 
دیگر برنامه های این مراسم بود. در پایان این آیین، مزار مطهر شهیدان توسط مسئولان 
و خانواده های معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران و قشرهای مختلف مردم با گلاب معطر، 

و نیز گلباران شد.
 

معاون برنامه ریزی شهرک های صنعتی استان قم اعلام کرد:

خوشه سوهان، آسیب پذیرترین 
صنعت قم در کرونا

معاون برنامه ریزی شهرکهای صنعتی استان قم گفت: مهمترین صنعت و خوشه درگیر 
با پاندمی کرونا خوشه سوهان استان می باشد. 

روح الله ابراهیمی در گفت وگویی اظهارداشت: در حال حاضر 8۵ درصد واحدهای 
صنعتی شهرک ها و نواحی صنعتی استان قم در حال فعالیت و تنها 1۵ درصد این واحدها 

غیرفعال هستند که از نظر صنعت جهانی نیز کاملا طبیعی است.
معاون برنامه ریزی شهرک های صنعتی استان قم در بیان دلیل غیرفعالی برخی واحدها 
اظهار کرد: دلایل مختلفی همچون فقدان تکنولوژی مناسب، تغییر الگوی مصرف مردم 
و اشباع بازار، کمبود نقدینگی، اختلاف شرکا، نبود قدرت رقابتی به دلیل ضعف دانش 
مدیریتی وغیره در این امر دخیل هستند. وی در رابطه با تأثیر شیوع ویروس کرونا در 
تعطیلی برخی واحدها خاطرنشان کرد: کرونا بازار برخی از واحدهای صنعتی را با مشکل 
مواجه نموده است که مهمترین صنعت و خوشه درگیر با این پاندمی خوشه سوهان 
استان می باشد. ابراهیمی در تشریح حوزه  فعالیت واحدهای شهرک های صنعتی استان 
قم عنوان کرد: واحدهای بهره بردار صنعتی در شهرک های صنعتی در ۷ دسته اصلی 
شامل، شیمیایی، فلزی، غذایی، سلولزی، کانی غیرفلزی، برق و الکترونیک و نساجی 
مشغول فعالیت هستند.  وی تصریح کرد: در شرکت شهرک های صنعتی استان قم در 
سال جاری یکی از اهداف اصلی معاونت صنایع کوچک، بازفعالسازی حداقل ۳۰ واحد 
صنعتی از طریق عارضه یابی و تعریف پروژه های بهبود از طریق مناسب ترین زیرساخت 
موجود در شهرک های صنعتی یعنی کلینیک صنعتی شهرک شکوهیه می باشد. معاون 
برنامه ریزی شهرک های صنعتی استان قم ادامه داد: همچنین افزایش راندمان واحدهای 
صنعتی موجود در شهرک های صنعتی استان به طور ویژه از طریق مشاوران خبره موجود 
در کلینیک مذکور دنبال می گردد. وی در خصوص میزان اشتغال ایجاد شده توسط 
واحدهای فعال شهرک های صنعتی گفت: بیش از ۹۰درصد واحدهای صنعتی استان در 
شهرک ها و نواحی صنعتی با اشتغال حدود 2۷ هزار و 41۷ نفر مشغول فعالیت می باشند. 
ابراهیمی عمده مشکلات واحدهای صنعتی را مربوط به بحث های مالیاتی و بیمه تامین 
اجتماعی ) بیشتر در قیمت تمام شده محصولاتشان( دانست و ادامه داد: همچنین در 
صورت فعال نمودن واحدهای غیرفعال موجود در این برنامه حداقل 1۵۰ نفر اشتغالزایی 

جدید مستقیم در استان صورت می پذیرد.

سرپرست اداره مشارکت های مردمی اداره کل بهزیستی قم خبرداد:

تشکیل 7۰۰ پرونده تسهیلات اشتغال 
مددجویان بهزیستی 

سرپرست اداره مشارکت های مردمی اداره کل بهزیستی قم، گفت: درنیمه نخست 
سال جاری متناسب با اعتبارهای ابلاغی به بانک های عامل ۷۰۰ پرونده اشتغال برای 

مددجویان تحت پوشش تشکیل و 4۰۰ پرونده نیز به بانک معرفی شده است. 
سیدصادق میریی ضمن اعلام مطلب فوق، اظهارداشت: در ۶ ماهه اول سال 14۰۰ 
حدود 24۰ میلیارد ریال اعتبار اشتغال به مددجویان بهزیستی استان اختصاص یافته، که 
به همین منظور برای ۷۰۰ تَن از معلولان، معتادان بهبودیافته  و زنان سرپرست خانوار واجد 
شرایط پرونده اشتغال تشکیل شده و متناسب با اعتبار ابلاغی تا این تاریخ 4۰۰ پرونده 
به بانک های عامل ارسال شده است. میریی با اشاره به تعهد بهزیستی قم درسال جاری 
جهت ایجاد 8۶۰ مورد اشتغال از محل تسهیلات وغیره خاطرنشان کرد: این تسهیلات از 
محل بند ب تبصره 1۶ قانون بودجه کشور از طریق بانک های عامل و بعد از بررسی پرونده 
توسط بانک درحال پرداخت است و امسال سقف تسهیلات نیز از ۵۰۰ میلیون ریال به یک 
میلیارد ریال افزایش پیدا کرده، و این تسهیلات متناسب با طرح ارائه شده توسط متقاضی 

تا سقف یک میلیارد ریال برای اشتغال به معلولان واجد شرایط پرداخت می شود.

علی محمدی

در دنیای پیچیده علم مدیریت و تئوری های فراوان غربی هرچقدر مطالعه می 
کنیم تا بعضی از موفقیت های افراد شاخص را با معیارها و تئوری های علم مدیریت 
تحلیل کنیم به منبع موثقی نمی رسیم. ناچارا باید بپذیریم بعضی از موفقیتها در 
حوزه مدیریت و رهبری فراتر از دانش های علمی موجود است که ریشه در ارزش ها 
و باورهای دینی و اجتماعی انسان ها دارد. شاید تعبیرمقام معظم رهبری از مدیریت 
جهادی به عنوان یک سر فصل اساسی در حوزه علم مدیریت پاسخی باشد به خلاء 

تئوری های مدیریت غربی. 
با این مقدمه باید گفت بسیاری از فرماندهان دوران جنگ تحمیلی و شهدای 
شاخص مانند شهید زین الدین الگوی مجسمی از تئوری مدیریت جهادی هستند. 
چرا که هرچقدر می خواهیم با شاخص های علمی مدیریت و رهبری نفوذ برقلب 
ها و پذیرفته شدن مدیر به طور مطلق توسط گروه را تعبیر کنیم مصداقی مانند 

شهید زین الدین نداریم. 
هیچ وقت فراموش نمی کنم گرمای کشنده وسوزان بالای50 درجه تابستان 
سال1361 کنار بصره عراق را وقتی پس از سه ماه اسقرار در خط پدافندی پاسگاه 
زید و تلفات سنگین گردان که عده زیادی از بچه ها شهید یا مجروح شده بودند و 
عده ای هم از فرط گرما از نظر وضعیت عمومی حال خوبی نداشتند  و ناچار بودند 
به لحاظ شرایط منطقه سنگرها را حفظ کنند. در این بین عده ای از بچه ها هم 
که توانشان تمام شده بود درخواست جابجایی به پشت خط مقدم جبهه را مطرح 
کردند. این درخواست به گوش مهدی زین الدین فرمانده 24 ساله لشکر 17 علی 
ابن ابیطالب )ع( قم رسیده بود. آقا مهدی که در ماموریت محور غرب بودند شبانه 
خود را به خط مقدم پاسگاه زید رساندند و درخواست کردند همه بچه ها بیایند 
پشت خاکریز دوم تا بعد ازدیدار وصحبت با رزمندگان همه گردان به مرخصی بروند 
آقا مهدی شرایط جنگ را تشریح ووقتی گفت من تنهایی خط را نگه می دارم تا 
نیرو برسد بچه ها بلند بلند گریه کردند و به اون عده از بچه هایی که درخواست 
مرخصی را مطرح کرده بودند اعتراض داشتند و به آنان می گفتند شما چگونه به 
خودتان اجازه داده اید با طرح این درخواست نابجا در این شرایط حساس غبار غم 
بر چهره نورانی آقا مهدی بنشیند؟ هیچ کس حاضر نشد خط را ترک کند. آقا مهدی 
هم منتظر ماند تا ما برگردیم. بچه ها هم قسم شدند که در خط بمانند و به فرمانده 
گردان گفتند ما چگونه به صورت آقا مهدی نگاه کنیم. ما او را به اندازه عزیزترین 
کسان خودمان و حتی بیشتر دوست داریم. او در خط بماند و ما به مرخصی برویم؟ 

محال است! 
بچه های گردان در حالی که گریه می کردند واز این اقدام خود پشیمان بودند 
گفتند آقا مهدی درست است که بچه ها بیشتر از ماموریت خود در خط مانده اند 
اما محال است فرماند هخود راتنها بگذارنداین لحظه ما را به یاد شب عاشوراانداخت 
تداعی بخش شب عاشوراکه امام حسین عفرمود هرکس پشیمان است می خواهد 
برگردد از تاریکی شب استفاده کند. تقریبا درخواست شهید زین الدین شبیه همین 
جمله بود. اگرچه شهید زین الدین نگفت الان نیرو نداریم تا جایگزین شما کنیم اما 
وقتی بچه ها متوجه این موضوع شدند به دست و پای آقا مهدی افتادند که ما را 
ببخشد و اجازه دهید دوباره به خط برگردیم. بچه ها اجازه ندادند آقا مهدی صحبت 
خود را ادامه دهد. هر وقت ایشان می خواستند حرفی بزنند با صدای بلندگریه 
جملات او قطع می شد و همه سرها پایین بود. آنان حاضر بودند هزاران بار تکه 

تکه شوند اما حاضر نبودند یک خار به پای آقامهدی فرمانده لشکر خود فرو رود. 
با توجه به اتمام ماموریت بچه ها وگذشت  بیشتر از بیست روز در بدترین شرایط 
جنگی و آب و هوایی از ماموریت گردان بچه ها شهید زین الدین را راضی کردند 
و مجددا به خط مقدم با روحیه وصف ناشدنی برگشتند. من همیشه در خلوت 
خودم به این ملاقات یک ساعته و میزان نفوذی که یک فرمانده 24 ساله می تواند 
روی سربازان خود داشته باشد فکر کردم. ولی با دانش ظاهری مدیریت و رهبری 

عقلم به جایی نرسید که این حد از اطاعت پذیری از فرمانده چگونه می تواند اتفاق 
بیافتد و در تاریخ جنگ هیچ کشوری سابقه ندارد. اعتراف می کنم اکنون هم که به 
جایگاه استادی در رشته مدیریت رسیده ام هم نتوانستم این نفوذ را با علوم ظاهری 

مدیریت و نوشته های کتابی و نتایج تحقیقات درک کنم. 
باورم این است که یک انسان بر اثر خودسازی و تقوا می تواند به درجه ای از 
محبوبیت برسد که هزاران مرید و فدایی داشته باشد. شهید زین الدین با خود 
از خداوند متعال و تسلیم  به ارزش هاواطاعت محض  سازی وکسب تقوا وباور 
ذدربرابراو به این  جایگاه رسیده بود. به طوریکه سربازان او هم با همین باور و تسلیم 
محض در برابر فرامین او به افتخارات و فتوحات بزرگی رسیدند و این رشادت ها در 

تاریخ ماندگار شده است.  
شاید تعبیر مقام معظم رهبری از مدیریت جهادی منظور مدیریت انقلابی شهدای 
شاخصی همچون شهید زین الدین است که آنچنان در قلوب مومنین و سربازان 

خودرسوخ کرده بودکه با یک اشاره بدون چون و چرا حاضر به فدا شدن بودند.  
به نظر می رسد مدیریت امروز کشور ایران اگر بخواهد با اقتدار در منطقه بماند 
و حرفی برای گفتن داشته باشد باید از این مکتب مدیریتی یعنی حکومت بر قلب 
ها نظیر شهید زین الدین پیروی کند و این به دست نمی آید مگر با خودسازی و 
عبور از منیت های ظاهری و کسب تقوای الهی. خوب است مدیران کشور ما که 
اکثرا این شرایط را درک کرده و از هم سنگران و همرزمان این شهدا هستند این 
فرهنگ مدیریت را در جامعه اسلامی رواج دهند و تمام تلاش خود را به کار گیرند 
و در سایه تبعیت محض از شهدا واحیای ارزش های دفاع مقدس برای سربلندی 

ایران اسلامی که حاصل خون هزاران شهید و جانباز است حرکت نمایند. 
شهید مهدی زین الدین یکی از فرماندهان و نامداران دوران بعد از پیروزی انقلاب 
اسلامی و جنگ تحمیلی به شمار می رود که با برخورداری از بینش عمیق سیاسی 
در خنثی کردن حرکت های انحرافی و ضدانقلابی گروهک های تروریستی نقش 
به سزایی داشت و در دوران دفاع مقدس با فرماندهی لشکر 1۷ علی بن ابی طالب 

رشادت های بسیاری از خود نشان داد.
سرانجام این سردار سرافراز اسلام در حالی که تنها 2۵ سال داشت در 2۷ آبان 
1۳۶۳ خورشیدی به همراه برادرش مجید زین الدین در مأموریتی که از کرمانشاه 
به طرف سردشت آذربایجان غربی درحرکت بود در منطقه تپه ساروین با گروهک 

های ضد انقلاب درگیر و به فیض شهادت نائل آمد.
درسی ویکم شهریورماه 1۳۵۹ ارتش رژیم بعثی عراق تجاوز همه جانبه وگسترده ای 
را به میهن اسلامی آغاز کرد، از این رو همه ساله از ۳1 شهریور تا هفتم مهرماه 

به عنوان هفته دفاع مقدس نامگذاری شده است.

به بهانه گرامیداشت هفته دفاع مقدس ؛

شهید زین الدین، نماد عملی ازاخلاص  ومدیریت جهادی

وزارت آموزش و پرورش چند روز پیش با صدور اطلاعیه 
ای اعلام کرد که پنج شنبه، اول مهر جشن شکوفه های 
دانش آموزان در مدارس کشور برگزار و شنبه زنگ مدارس 
کشور ، سوم مهر ماه به مناسبت آغاز سال تحصیلی 
نواخته خواهد شد و دانش آموزان با رعایت پروتکل های 
بهداشتی به مدرسه می روند. حال که هنوز دانش آموزان 
واکسینه نشده اند، برخی مدارس به خانواده ها اعلام 
کردند که فعلا کلاس ها به صورت مجازی و برخی دیگر 
هم یک تا دو روز در هفته را برای کلاس حضوری انتخاب 
آموزان  دانش  دارای  ها  کلاس  این  البته  که  اند  کرده 

محدودی خواهد بود.
کردن  آماده  خود  بگذریم،  که  ها  بحث  این  از  حال 
کودکان برای رفتن به اولین سال مدرسه چالش خوبی 
برای خانواده ها است چرا که بچه ها درست است که 
قبل از آن به  پیش دبستانی و مهد رفته اند اما مدرسه 
دنیای جدیدی با تجربیات بیشتری است که می بایست 
خانواده ها ذهنیت خوب و مثبت برای بچه ها ایجاد کنند 
تا بچه ها هم علاوه بر علم آموزی بتوانند ساعات خوشی 

آنجا داشته باشند.
پس نخستین نکته که باید از سوی خانواده ها برای 
آماده کردن بچه ها به مدرسه رفتن رعایت شود، ایجاد 
ذهنیت مثبت از مدرسه است نه اینکه پدر و مادر مدام 
بگویند که وای از فردا باید صبح زود بیدار شویم و بچه ها 
باید به مدرسه بروند و دوباره روز از نو و روزی از نو! خوداین 
نوع طرز تفکر روی بچه ها اثر منفی می گذارد که قرار 
است مدرسه یک جایی سراسر با مشکلات و سختی ها 

باشد!
**از خاطرات خوب مدرسه برای بچه ها بگویید

بنابراین بهتر این است که والدین در صحبت هایشان از 
خاطرات خوب تحصیل برای بچه هایشان بگویند تا هم 
استرس آنها برای مدرسه رفتن کم شود و هم تصورشان 
این باشد که قرار است اتفاقات خوبی در زندگی برایشان 
بیافتد و اینها بستگی به رفتن به خانه دوم کودک دارد ، 
حتی تعریف از معلمان و اینکه می توانند مادر و پدر دوم 
بچه ها باشد، خود بر روند تحصیل و ارتباط بچه ها با 
معلمانشان در دوره ابتدایی اثرگذار است چرا که بچه ها 
در این دوره به شدت به معلمانشان هم وابسته می شوند.
بهتر است از  همین روز جشن شکوفه ها و کلاس اولی 
ها بچه ها را تشویق کنید که دوست پیدا کنند تا پس از 
آن با شوق و ذوق بیشتری به مدرسه بروند تا بخواهند هم 

درس بخوانند و هم با دوستانشان باشند.
در شماره های قبلی گزارش های آمادکی بچه ها برای 
مدرسه رفتن مطرح کردیم که نظم و انضباط مدرسه رفتن 
را به بچه ها از همین الان آموزش دهید. چه در پایه های 
دیگر تحصیلی و چه کلاس اولی ها بهتر است از همین 
الان شب ها زود بخوابند و بدانند که مدرسه رفتن نظم 
و ترتیب می خواهد، فیلم و سریال دیدن های شبانه و 
کارتون ها کم شود تا به راحتی به خواب بروند و صبح فردا 
سرحال باشند و بتوانند در کلاس درس حضور داشته 

باشند.
**نظم و ترتیب خواب و بیداری

حال چه کلاس ها حضوری و چه آنلاین برگزار شود این 
نظم و ترتیب را در بچه ها ایجاد کنید تا صبح اول وقت 
بیدار شوند و سرکلاس حضور یابند ، نه اینکه بچه ها سر 
کلاس های آنلاین چرت بزنند و چیزی یاد نگیرند یا اینکه 

در مدرسه حواسشان نباشد.

**رعایت تغذیه کلاس اولی ها
رعایت تغذیه کلاس اولی ها هم خیلی مهم است اینکه 
مواد مغذی به مغزشان برسد و بتوانند بازدهی خوبی 
داشته و سرحال باشند و مهارت های مختلف خود را به 
کار ببرند ، بچه هایی که خوب صبحانه نمی خورند سر 
کلاس های اول هم نه بخوبی می توانند بنشینند و نه 
تمرکز کنند. بنابراین والدین در این زمینه نیز می بایست 
هوشیار باشند تا هم تغذیه زنگ های تفریح و یا تغذیه 
بین کلاس های آنلاین و هم صبحانه اول وقت بچه ها 

فراموش نشود.
ها  بچه  به  را  بهداشتی  های  پروتکل  **رعایت 

آموزش دهید
به  امسال  قرار است  که  آموزان کوچکی  دانش  برای 
کلاس های حضوری اول ابتدایی بروند بهتر است والدین 
خیلی صمیمانه و با قصه و داستان رعایت  پروتکل ها را 
یاد دهند بدون اینکه استرسی به بچه ها وارد کنند که اگر 
مدرسه بروید، کرونا می گیرید. بهتر است به آنها بگویند 
که برای دور شدن از بیماری هم ماسک بزنند و هم اینکه 
دست هایشان را مرتب با آب و صابون یا الکل ضدعفونی 

کنند البته نه اینکه حالت وسواس گونه داشته باشد.
واکسینه  از  پس  چه  و  قبل  چه  شرایط  این  بهرحال 
شدن جامعه دانش آموزان فعلا تا ریشه کن شدن کرونا 
وجود دارد و زدن واکسن هم دلیل بر مصونیت از بیماری 

نخواهد شد.
**مراقبت از وسایل شخصی

نکته دیگر بر مراقبت از دفتر و کتاب دانش آموزان از 
سوی آنها است خیلی بچه ها در سنین پایین مخصوصا 
ندارند  شخصی  وسایل  نگهداری  از  درکی  اول  کلاس 
وقتی به خانه می آیند و مادر از آنها می پرسد مثلا مداد 
و کتابت کو، یادشان می آید که نیاورده اند یا نمی دانند 
از شروع  والدین قبل  بهتر است که  اند.  کجا گذاشته 

مداارس مراقبت از وسایل را به آنها آموزش دهند.
**اضطراب بچه ها را کاهش دهید

خیلی از بچه ها امسال که شنیدند باید کلاس حضوری 
بروند دچار اضطراب می شوند که حال با واکسن و کرونا و 
مسائل دیگر باید چه کار کنند اولین وظیفه تان این است 
که اضطراب بچه ها را کاهش دهید، با بازی و سرگرمی 
آنها را به رفتن به مدرسه تشویق کنید. آنها را به لباس 
پوشیدن فرم مدرسه ، بستن کیف و کفش و ... یاد دهید. 
بهتر است فضای درس و مدرسه را در منزل ایجاد کنید 
مثلا دیگر مثل تابستان اسباب بازی دم دست بچه ها 
نباشد و بیشتر کتابخانه و لوازم تحریر و فضای مدرسه و 

درس خواندن برایشان ایجاد شود و آخر هفته ها به تفریح 
بپردازید.

دانش آموز کلاس اولی بهتر است شب قبل از مدرسه 
رفتن شام سبک بخورد ، به موقع بخوابد، قمقمه آب 
داشته باشد و به حد کافی آب بنوشد تا در صف ماندن 
برایش اذیت کننده نشود. برای زنگ تفریحش هم میان 
وعده سبک مغذی و سالم بخورد. روز اول مدرسه هم 
سروقت حاضرش کنید تا دیر به مدرسه نرود و مضطرب 
شود. در روزهای اول کنار او باشد و او را مشایعت کنید 
تا خیالش جمع باشد و مطمئنش کنید که اگر مشکلی 

پیش بیاید، در کنارش هستید.
همچنین اسم و شماره تماس های ضروری خود را نیز 
در جیبش بگذارید تا در صورت نیاز به اولیای مدرسه 
بدهد و با شما تماس بگیرند. بهتر است خودتان هم با 

کادر مدرسه در تماس باشید.
**با دانش آموزی که وابستگی عاطفی شدید به 

خانواده دارد ، چه کنیم؟
بعضی کودکان وابستگی عاطفی شان به خانواده بیش 
از دیگران است به خاطر همین در روزهای اول مدرسه 
خود و خانواده و اولیای مدرسه رادچار مشکل می کنند، 
این افراد در بین کسانی که مهد کودک و پیش دبستانی 
نرفته اند، بیشتر دیده می شود بهتر است خودتان بچه 
ها را برای مدرسه رفتن آماده کنید ، آنها را تشویق کنید 
تا با فضای مدرسه آشنا شوند. بهتر است برای این بچه 
ها، هر دو والدین در زمان مدرسه رفتنشان حضور داشته 
باشند تا دلگرمی شان بیشتر شود. والدین بهتر است 
به بچه هایشان آموزش دهند که اگر مشکلی دارند به 
معلم و دوستانشان بگویند و احساساتشان را بیان کنند 
و همینطور آموزش دفاع از خود در برابر بچه های بزرگتر 
آموزش  نباید حالت  این  البته  آنها بدهند که  به  نیز  را 

خشونت برای بچه ها داشته باشد.
مجازی  صورت  به  فعلا  که  هم  آموزانی  دانش  برای 
کلاس هایشان برگزار می شود، بهرحال دغدغه بیماری 
و سلامتی بچه ها از سوی والدین کمتر است اما بهرحال 
والدین می بایست استفاده از اینترنت و شبکه شاد را 
به بچه ها آموزش دهند. هر چند این روزها دیگر بچه 
ها از سنین پایین با فضای مجازی و اینترنت و لب تاب 
آشنا هستند اما این شرایط برای همه و به یکسان فراهم 
مشخص  شرایط  است  بهتر  پرورش  و  آموزش  نیست. 
کلاس اولی ها را از همین روزها تعیین کند تا والدین و 
بچه ها بهتر بتوانند گام های علمی را بردارند و مشکلات 

آنها کمتر شود.

کلاس اولی ها را چطور برای مدرسه آماده کنیم؟

چالش های کلاس حضوری تا آنلاین 
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 نماینده مردم مشهد در مجلس تاکید کرد:

جراحی اقتصاد کشور با تک نرخی کردن 
نرخ ارز

 نماینده مردم مشهد در مجلس گفت: ارز ترجیحی با واقعیت های اقتصاد ایران 
سازگاری ندارد و یکی از مشکلات این است که در کوتاه مدت حذف کامل ارزهای 
ترجیحی به ویژه برای کالاهای اساسی مشکلات زیادی به همراه دارد، اما به هرحال این 

جراحی دیر یا زود باید انجام شود و در این موضوع هیچ تردیدی نیست. 
»نصرالله پژمانفر« در مورد هدف دولت از پیاده سازی ارز ترجیحی اظهار داشت: بحث 
ارز ترجیحی درآن شرایط اقتصادی هیچ فایده ای نداشت چراکه رانت  و فساد در حوزه  
کالای اساسی به ارز ترجیحی بر می گردد. درواقع پیش بینی می کردند که با نرخ ارز و 
مشخصا ارزترجیحی 42۰۰ تومانی که مطلقا با پایه های اقتصادی کشور ما سازگاری 
نداشت، قیمت ارز را می توانند کنترل کنند، در صورتیکه ما باید درساختارهای دستوری 

خود این تحول را ایجاد کنیم که متاسفانه این تحول اتفاق نیفتاد.
وی ادامه داد: هم اکنون ارز ترجیحی با واقعیت های اقتصاد ما سازگاری ندارد و یکی از 
مشکلات این است که درکوتاه مدت حذف کامل ارزهای ترجیحی مخصوصا از کالاهای 
اساسی مشکلات زیادی به همراه خواهد داشت اما به هرحال این جراحی دیر یا زود باید 

انجام شود و در این هیچ تردیدی نیست.
پژمانفر با اشاره به پیامدهای منفی ارز ترجیحی برای اقتصاد و اشتغال کشور گفت: 
بتوانند  خاص  رانت های  از  استفاده  با  افراد  از  بسیاری  که  شد  باعث  ترجیحی  ارز 
سواستفاده های متعددی انجام دهند و همین موضوع نه تنها موجب رونق اقتصادی 
نشد بلکه باعث پرشدن جیب یک سری افراد با ارتباطات خاص شد و شرایط کشور را 
به لبه پرتگاه رساند. متاسفانه با سیاست غلطی که در حوزه ارزترجیحی وجود داشت؛ 

تولیدکننده از تولید نهاده  دلسرد شده و تولید را نیز دچار چالش کرد.
وی تاکید کرد: از طرفی طبیعی است که اختلاف بین ارز 42۰۰تومانی و ارز آزاد 
می تواند هر شخصی را دچار وسوسه کند و متاسفانه ما شاهد فسادهای جدی در این 

زمینه هستیم که بنیان های اقتصاد کشور را مورد حمله قرار داده است.
این نماینده مجلس در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه به نظرشما چطور ارز ترجیحی 
باعث تضعیف تولید داخلی شده است، ادامه داد: به طور مثال، نکته ای که وجود دارد 
این است که کشور سالانه، حدود نوزده میلیون تن نهاده دامی نیاز دارد و معتقد هستیم 
که بخشی ازاین نهاده ها مثل جو،ذرت وسویا را می توان با استفاده از ظرفیت های کشور 
تولید کرد و از طرفی به لحاظ فنی واعتباری به کشاورزان کمک کرد تا تولید صورت گیرد. 
اما متاسفانه به جای تولید در داخل، این نهاده ها را با ارز ترجیحی وارد کرده و تولید را 
دچار چالش می کنیم. البته ناگفته نماند پیش خرید تضمینی گندم با قیمت ۷۵۰۰ 

تومان بسیار امیدوار کننده  است.
وی در مورد اینکه چه راهکارهایی را می توان جایگزین کرد، گفت: واقعی سازی نرخ 
ارز یک ضرورت اجتناب ناپذیراست، اما سوال پیش می آید که دراین شرایط اگر واقعی 
سازی فوری اتفاق بیافتد چه پیامدهایی دارد، به طور مثل اگر بخواهیم قیمت گندم را 
واقعی سازی کنیم، همان نانی که به دست مردم می رسد هم با چالش مواجه می شود 
لذا حتما باید سیاست های حمایتی از اقشار فرودست و دهک های پایین جامعه را اجرا 

کرد.
پژمانفر در پایان با اشاره به در مورد اینکه پرداخت یارانه های نقدی یا غیرنقدی به 
صورت بن کالا می تواند راهگشا باشد، گفت: مهم تر از همه  موارد، اصلاح ساختار کشور 
است که یکی از مهم ترین اصلاحات اقتصادی در بحث مالیات و افزایش میزان تولید و 
ایجاد رابطه  سالم بانکی و پولی با کشورهای دیگر است در حال حاضر، همه ما به دولت 
آیت الله رئیسی امیدوار هستیم که به جای اینکه همه  توپ ها را در سبد برجام بیاندازند، 
برظرفیت های داخلی تکیه کند و با سالم سازی اقتصاد و مبارزه بافسادی که درحال 
اتفاق افتادن است، بخشی از مشکلات حل شود. حتما باید سیاست های حمایتی نقد 

یا غیرنقد از اقشار فرودست و دهک های پایین جامعه را اجرا کرد.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی:

ظرفیت بخش معادن در قم مورد غفلت 
واقع شده است

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه از ظرفیت معادن استان 
قم غفلت شده گفت: بایداز ظرفیت سرمایه گذاری کشورهای منطقه برای عبور از بحران 

اقتصادی بخش گردشگری قم استفاده کرد.
احمد امیرآبادی فراهانی پیش از ظهر پنجشنبه در جلسه شورای توسعه و برنامه ریزی 
استان که در محل سالن کرامت استانداری قم برگزار شد با اشاره به آسیب استان از 
بخش گردشگری و خدمات گفت: با توجه به اینکه ۶۳ درصد بخش اشتغال استان 
در بخش گردشگری و خدمات تعریف شده، با بحران کرونا آسیب دید باید مطالعاتی 
صورت گیرد تا حتی در بحران کرونا از ظرفیت بخش گردشگری استفاده و این بخش 
فعال شود. وی عنوان کرد: اینکه در زمینه سرمایه گذاری ها ما 8 درصد توانسته ایم بستر 
سرمایه گذاری را فراهم کنیم در قبال ظرفیت قم ناچیز است در قم از ظرفیت بخش 

معادن آن طور که باید و شاید با توجه به پیگیری استاندار نتوانسته ایم بهره ببریم.
نباید محیط زیست مخالف سرمایه گذاری معادن باشد 

امیرآبادی فراهانی افزود: در مجلس کارگروه معادن، محیط زیست و منابع طبیعی 
داریم و به نظر می رسد باید مسئولان تصمیماتی جدی اتخاذ کنند تا در کنار رعایت 
مسائل زیست محیطی از ظرفیت معادن استفاده کنیم نباید معادن در مقابل محیط 
زیست و محیط زیست در مقابل با فعالیت محیط زیست باشد. به گفته وی، اختلافاتی 
بین دست اندرکاران محیط زیست و معادن وجود داشته که باید رفع شود نباید محیط 
زیست مخالف سرمایه گذاری معادن باشد و در نقطه مقابل دست اندرکاران معادن هم 
در طرح های خود مسائل زیست محیطی را رعایت کنند. نماینده مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اجرای واکسیناسیون در 
کشور به ویژه در قم گفت: باید برای مقابله با واکسن هراسان مسئولان و دست اندرکاران 
فرهنگی از هر تریبونی برای تشویق مردم به امر واکسیناسیون استفاده کنند چون واکسن 
هراسان و افرادی هستند که به هر طریقی مردم را از تزریق واکسن می ترسانند در حالی 
که طبق آمارها و گزارش های رسیده همه پرستاران و کادر درمان در این موج سخت به 
دلیل واکسن مرگ ومیر آنها صفر شده است. امیرآبادی فراهانی در ادامه به مذاکرات و رفع 
تحریم ها هم اشاره ای داشت و عنوان کرد: تا قبل از انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
مسئولین وقت حوصله و وقت به خرج می دادند و با توجه به آمادگی که وجود داشت ولی 
با توجه به میزان اشتیاقی که در دولت گذشته دیده می شد فضا طور دیگری برای آمریکا 
تعبیر شد وضعیت جدیدی پیش آمده و قطعاً به نظر می رسد مذاکراتی انجام خواهد. وی 

افزود: ولی با همه این بحث ها ما نباید اقتصاد خود را شرطی کنیم.
سفیر چین در آینده نزدیک به قم سفر می کند

این مسئول به بهره گیری از ظرفیت های اعضای جدید گروه شانگهای اشاره و ادامه 
داد: باید از ظرفیت های جدید عضویت کشورهای جدید گروه شانگهای استفاده کنیم 
در شرایط جدید باید یک برنامه جامعی برای استفاده اقتصادی در زمینه تبادلات تجاری 
و غیره از این کشورها برای اقتصاد قم بهره برد. این نماینده به سفر آتی خود به کشور 
پاکستان اشاره و گفت: هفته آینده به پاکستان سفر خواهیم کرد و با رایزنی با اتاق بازرگانی 
شهر کراچی در زمینه صنعت کفش استان از ظرفیت بالقوه ایی که استان در این زمینه 
دارد بهره تا بازارهای هدف بیشتری برای تبادل تجاری پیدا کنیم. به گفته میرآبادی، برای 
صادرات این صنعت باید تاکید شود و تصمیماتی انجام شود ما آمادگی داریم با سفیر 

چین و پاکستان با استاندار و مسئولان اقتصادی استان نشستی داشته باشند.

  یک کارشناس بازار سرمایه تشریح شد؛

تاثیر زمزمه های افزایش نرخ سود بانکی 
در ریزش بورس 

کارشناس بازار سرمایه گفت: شایعاتی مبنی بر افزایش نرخ سود بانکی باعث افزایش 
عرضه ها و کاهش قیمت سهام در بازار سرمایه شده است.

سید سبحان سیدزاده افزود: با اتمام اصلاح شاخص کل بورس در محدوده یک میلیون 
و ۵۰۰ هزارواحدی، شاهد روند جدیدی در بازار بودیم بطوریکه بسیاری از حقوقی ها 
اقدام به خرید کردند و با بالا رفتن ارزش معاملات، شاهد ورود پول حقیقی بودیم و این 
روند تا محدوده یک میلیون و ۶۰۰ هزار واحدی ادامه پیدا کرد.  وی ادامه داد: با توجه 
به اینکه بسیاری از نماد ها از محدوده ارزندگی خارج شد و احساس اصلاح در بازار به 
وجود آمد البته این اصلاح طبیعی بود و بازار استراحت کرد.  سید زاده بیان کرد: برخی 
از حقوقی های نهادی، مانند صندوق تثبیت و صندوق درآمد ثابت، مبادرت به فروش 
اوراق کردند و همین موضوع باعث شد تا حقیقی ها هم اقدام به فروش کنند.  وی ادامه 
داد: از دلایل ریزش شاخص کل بورس، می توان به عوامل خارجی که اصلاح را عمیق تر 
کرده نیز اشاره کرد از جمله زمزمه های افزایش نرخ بهره بانکی در بازار با توجه به مخالفت 

وزارت اقتصاد باعث خروج نقدینگی از بازار و باعث اصلاح بیشتر بازارسرمایه شد.

رییس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه شرایط نامطلوب فعلی، نیاز به 
تغییرات اساسی دارد، گفت: نیرو های سازمان برنامه و بودجه با بازنگری در 
راهبردهای توسعه حرکت قوی و تاثیرگذار برای بهبود شرایط کشور داشته 

باشند. 
به گزارش سازمان برنامه و بودجه، هشتمین جلسه ستاد تهیه و تدوین 
و  برنامه  سازمان  رئیس  حضور  با  کشور،  کل  سال 14۰1  بودجه  لایحه 
بودجه، اعضای ستاد، مشاورین و رؤسای سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
نظرات  نقطه  اعضای شرکت کننده  این جلسه  در  برگزار شد  استان  ها 
کارشناسی خود را درباره منابع ها، موانع ها و نقش استان ها برای تحقق 
رشد اقتصادی در نظر گرفته شده برای  سال 14۰1 را مورد بحث و بررسی 

قرار دادند.
سید مسعود میرکاظمی با تبریک هفته دفاع مقدس تصریح کرد: 8 سال 
دفاع مقدس پر از حادثه، خلاقیت و نوآوری است و در آن زمان شرایط بسیار 
سخت بود و وضعیت تولید اصلا مناسب نبود و تامین نیازهای کشور مقدور 

نبود اما علی رغم همه سختی ها بدلیل اعتقادات، احساس مسئولیت 
و وظفیه شناسی افراد توانستیم بر مشکلات فائق بیاییم و یک تنه در برابر 
جهان کفر ایستادیم و وزارت دفاع و ارتش و سپاه پاسداران با تلاش و قبول 
مشکلات و روحیه خستگی ناپذیر با کمترین امکانات کارها را جلو بردند و در 
هوافضا سر آمد شدیم. بنابراین در این شرایط که توفیق خدمتگزاری نصیب 
ما شده باید با تلاش و وظیفه شناسی گام های بلند و تاثیرگذار را در جهت 

بهبود شرایط برای کشور و مردم برداریم.
معاون رئیس جمهوری با اشاره به ماموریت سازمان برنامه و بودجه، خاطر 
نشان کرد: مامورریت ما اثربخش کردن بودجه است همانطور که در اقتصاد 
مقاومتی هم بر این مهم تاکید شده است ولی با نگاه به سال های گذشته 
علی رغم اینکه مصارف و منابع در اختیار داشتند رشد اقتصادی ناچیزی 

کشور داشته و اهداف کلان محقق نشده است.
میر کاظمی با بیان اینکه اشتغال جوانان یکی از دغدغه های اصلی ما 
است؛ اضافه کرد: جوانان تحصیل کرده  ما بیکار هستند واز نیروی فعال 

جامعه استفاده نمی شود همچنین در روستاها با وجود اینکه امکاناتی فراهم 
شده است ولی بدلیل اینکه نگاه توسعه ای وجود نداشته است و متمرکز 
شدن امکانات در شهرهای کلان نیروی جوان روستا از نداشتن شغل رنج 

می برند.
وی تصریح کرد: مخازن هیدروکربوری کشورمان در شرایط بسیار مطلوبی 
قرار دارد و سال های طولانی می توانیم از ذخایر و معادن خود استفاده کنیم 
و همچنین با تحول و تغییر نگرش در بخش کشاورزی و صنعت سطح درآمد 
خانوار می تواند افزایش پیدا کند لذا برای تغییر بنیادی این مشکلات از هیچ 

تلاش و کوششی نباید کوتاهی کرد.
رییس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به اینکه اصلاح ساختار بودجه یک 
کار ضروری است نه انتخابی، گفت: 8 سال دفاع مقدس مسئولین، مردم و 
بسیج در برابر جهان کفر ایستادند لذا شرایط الان سخت تر از آن زمان نیست 
دولت اگر پای کار بیاید بر مشکلات می توان غلبه کرد. همانطور که در بحث 
واکسن مشکلات کم کم در حال حل شدن است. روی شاخص های کلان 
تمرکز نشده و رشد اقتصادی جز برنامه نبوده است امیدواریم با برنامه ریزی و 

تمرکز نتیجه گیری قابل قبول حاصل شود.
میرکاظمی با اشاره  به اینکه شرایط فعلی نیاز به تغییرات  اساسی دارد 
تصریح کرد: از نیرو های سازمان برنامه و بودجه می خواهم تلاش کنند و 
با بازنگری در راهبردهای توسعه حرکت قوی و تاثیرگذار برای بهبود شرایط 
کشور داشته باشند چرا که با شرایط فعلی مشکلات رفاهی مردم قابل حل 

نیست.
رییس سازمان برنامه و بودجه با انتقاد از اینکه با خلق پول کشور اداره شده 
است خاطر نشان کرد: راحترین کار که انتشار اوراق قرضه و خلق پول است 
کشور اداره شده است که این روش غیر علمی مشعیت مردم را نشانه گرفته 
است برای برون رفت از این وضعیت باید همه تدابیر لازم اندیشیده شود تا 
به این روش خاتمه داده شود و همه تلاش دولت براین مهم استوار است که 

سال آینده کمترین خلق پول را داشته باشد.
معاون رییس جمهور گفت: سازمان برنامه و بودجه ساز و کار منطقی 
و علمی برای رفع مشکلات و معضلات کشور پیدا کند و یکی دیگر از 
ماموریت سازمان، مدیریت منابع مالی است لذا با اصلاح سیاست ها و 
گره زدن منابع مالی با اهداف موفقیت و شکوفایی اقتصادی برای کشور 

حاصل می شود.
رییس سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: روش کار و سیاست ها تغییر 
می کند و از هیچ تلاشی برای به حرکت در آمدن چرخه اقتصادی کوتاهی 
نخواهیم کرد. دکتر میرکاظمی در پایان خاطر نشان کرد: همه دستگاه ها 
سازمان ها و استانداران در مقابل  منابع ماموریت و ظایف دارند از پتانسیل ها 
برای رشد اقتصادی و بالارفتن بهره وری ها نهایت استفاده را داشته باشند تا 

شرایط مطلوبی که مدنظر است تحقق پیدا کند.

رییس سازمان برنامه و بودجه مطرح کرد :

اصلاح ساختار بودجه یک کار ضروری است نه انتخابی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1-رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰8۵4۳ مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰1144۳۰۰۰2۰۰۰۰۷۶ مربوط به تقاضای 
آقای حمداله غفاری خواجه غیاثی فرزند ولی اله در قسمتی  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
11۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹۵۵ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری 

مع الواسطه ازعباس افسر)م الف112۵1(
2- رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰818۰ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳۰۰۰2۰۰2۹۵2 مربوط به تقاضای 
آقای عباسعلی محمدی فرزند تیموردر قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵1 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2۳۰۵/۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از ابوالقاسم وموسی میرئی وراث محمد میرئی)م الف112۵2(
۳-رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰81۷۶ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳۰۰۰2۰۰24۵۳ مربوط به تقاضای 
آقای مجید اسمخانی فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 4۹/۷۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 214۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

مرتضی واقفی)م الف112۷4(
4-رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۷۷24 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳۰۰۰2۰۰22۹4 مربوط به تقاضای 
آقای جمال فیضی فرزند حسن درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶1/۵ مترمربع پلاک 
شماره 2۹2 فرعی از18۵8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسن فیضی صفحه ۳1۹ دفتر 1۵1 )م الف112۷8(
۵-رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۷۵۹۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳۰۰۰2۰۰1882 مربوط به تقاضای 
آقای علی نبی لو فرزند آیت درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از18۵8/۳۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از محمد ستاری صفحه 2۵۹ دفتر 1۵۳ )م الف112۷۹(
۶- رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۷۵۹4 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳۰۰۰2۰۰21۳4 مربوط به تقاضای 
آقای داود نبی لو فرزند آیت درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از18۵8/۳۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از محمد ستاری صفحه 2۵۹ دفتر 1۵۳ )م الف1128۰(
۷-رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۷۷2۰ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۷1144۳۰۰۰2۰۰2۶۷۷ مربوط به تقاضای 
آقای ابراهیم شاه رضائی فرزند فرمانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷2 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از22۰۹ مکرر اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۳12۳ اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید علی اکبر تولیتی صفحه 11۶ دفتر ۵)م الف11282(
8-رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۷۵۷8 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳۰۰۰2۰۰۰۹۹۷ مربوط به تقاضای 
آقای حسین مختاری جوینده فرزند آقا رضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶4 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۵۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از محمود کاشی صفحه 2۶8 دفتر 122 )م الف1128۳(
۹- رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰821۶ مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰1144۳۰۰۰2۰۰۰۰8۹ مربوط به تقاضای 
خانم طیبه قاسمی فرزند یحیی درقسمتی از یک دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

8۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از1۷41 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
مع الواسطه از اسمعلی فرهنگ طی سند قطعی شماره 14۶4۹۹ مورخ 1۳۹2/۷/2۷ دفترخانه 12 قم )م الف11284(

1۰- رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰82۰1 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰1144۳۰۰۰2۰۰۰۰8۷ مربوط به تقاضای 
آقای یحیی قاسمی فرزند احمد درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
8۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از1۷41 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از اسمعلی فرهنگ طی سند قطعی شماره 14۶4۹۹ مورخ 1۳۹2/۷/2۷ دفترخانه 12 قم )م الف1128۵(
11- رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰8214 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰1144۳۰۰۰2۰۰۰۰88 مربوط به تقاضای 
آقای علی قاسمی فرزند یحیی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
8۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از1۷41 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از اسمعلی فرهنگ طی سند قطعی شماره 14۶4۹۹ مورخ 1۳۹2/۷/2۷ دفترخانه 12 قم )م الف1128۶(
12-رأی شماره 1۳۹8۶۰۳۳۰۰۰2۰2۹2۳2 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۳1144۳۰۰۰2۰۰12۷۵ مربوط به تقاضای 
آقای علی اکبر چراغی فرزند محمدرضا در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۰ 
مترمربع پلاک شماره 18۷4/1۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از ابراهیم ملازاده ثبت دفتر ۳۵8 صفحه ۳21 )م الف1128۷(
1۳- رأی شماره 1۳۹8۶۰۳۳۰۰۰2۰2۹2۳۵ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۳1144۳۰۰۰2۰۰12۷۶ مربوط به تقاضای 
خانم فاطمه دولی فرزند حسن در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۰ مترمربع 
پلاک شماره 18۷4/1۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابراهیم ملازاده ثبت دفتر ۳۵8 صفحه ۳21 )م الف11288(
14-رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۷18۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹81144۳۰۰۰2۰۰24۷2 مربوط به تقاضای 
آقای شعبان محمدی فرهود فرزند علیرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۳4/4۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 21۰۰/1اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از وراث حسن میره)م الف1128۹(
1۵- رأی شماره 14۰۰۶۰۳۳۰۰۰2۰۰8۳۶4 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳۰۰۰2۰۰۳14۹ مربوط به تقاضای 
آقای حمیدرضا اصغری فرزند ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 14۳/88 
مترمربع پلاک شماره فرعی از214۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از خلیل اصغری صفحه ۳1۹ دفتر ۵۵۶ وصفحه 1۶ دفتر 188 )م الف112۹۰(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰7/۰۳
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰7/۱8
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰۰۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۳۵18 شماره  رای   -1
1۳۹۹1144۳۰۰۰1۰۰1۳21 مربوط به تقاضای آقای محمد رضا عباسی 
رهقی فرزند تقی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۰۵ مترمربع 
پلاک شماره 1۰44۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۷8 صفحه 12۵ به موجب سند قطعی 

به شماره 2۹1۳۷ مورخ 1۳8۵/۰۶/1۶ دفتر خانه 24 قم )م الف 112۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰۰۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۳۷8۷ شماره  رای   -2
آقای علی عسکر شیری  به تقاضای  1۳۹۹1144۳۰۰۰1۰۰22۶۹مربوط 
احمد آبادی فرزند غلامحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 8۰ 
مترمربع پلاک شماره ۹4۵8/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند قطعی به شماره 4۹۵۹ مورخ ۵2/۰8/1۷ دفترخانه 1۹ قم 

)م الف 112۵4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰۰۶۰۳۳۰۰۰1۰۰41۶4 شماره  رای   -۳
14۰۰1144۳۰۰۰1۰۰۰4۵1مربوط به تقاضای خانم بشری اسدی پور فرزند 
احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 12۵/۵۰ مترمربع باستثنا 
ثمینه اعیانی پلاک شماره 282۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم به موجب سند قطعی شماره 1۹۷۳ مورخ 1۳8۳/۰4/22 
دفترخانه ۳1 قم و سند مشاعی صادره در دفتر 4۷1 صفحه 2۶۳ و دفتر ۵ 

صفحه 12۵ )م الف 112۵۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰۰۶۰۳۳۰۰۰1۰۰2۷۹8 شماره  رای   -4
زادگان  یزدی  جواد  آقای  تقاضای  به  1۳۹۹1144۳۰۰۰1۰۰۰8۳۷مربوط 
فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳4۹/2۹ مترمربع 
پلاک شماره 1۰2۷۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر ۵۹۵ صفحه ۵۳ به موجب سند قطعی 

1۳۶۰8۷مورخ 1۳۹۹/۰۷/1۵ دفتر خانه ۵ قم )م الف 112۷۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰۰۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۳۷۹8 شماره  رای   -۵
دخانچی  جعفر  آقای  تقاضای  به  1۳۹۹1144۳۰۰۰1۰۰1۶۶2مربوط 
فرزند عبداله در4۰۷ سهم مشاع از 444 سهم ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت ششدانگ 444/۳4 مترمربع پلاک شماره 1۰2۵۰/1۶۷ اصلی 
اداره یک قم سندمالکیت مشاعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه 
به شماره 1۰4۰۰  به موجب سند قطعی  دفتر 1۵8 صفحه ۵8  در  صادره 
مورخ   12۰۶2۹ قطعی  وسند  قم   1۷ خانه  دفتر   1۳۶۳/11/۰۳ مورخ 

1۳۹۹/12/۰۳ دفترخانه 2قم)م الف 112۷۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰۰۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۳۷۹۹ شماره  رای   -۶
طباطبائی  کبری  خانم  تقاضای  به  1۳۹۹1144۳۰۰۰1۰۰1۶۶۳مربوط 
قمی فرزند سید محمود در در۳۷ سهم مشاع از 444 سهم ششدانگ یک 
شماره  پلاک  مترمربع   444/۳4 ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب 
اداره یک قم  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  1۰2۵۰/1۶۷ اصلی 
سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر 1۵8 صفحه ۵8 به موجب سند قطعی 

قطعی  وسند  قم   1۷ خانه  دفتر   1۳۶۳/11/۰۳ مورخ   1۰4۰۰ شماره  به 
12۰۶2۹ مورخ 1۳۹۹/12/۰۳ دفترخانه 2قم)م الف 112۷۷(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰۰۶۰۳۳۰۰۰1۰۰122۷ شماره  رای   -۷
1۳۹۹1144۳۰۰۰1۰۰1۹۰۹مربوط به تقاضای خانم حیات هلالی نسب 
فرزند وهاب در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 8۹/11 مترمربع 
پلاک شماره ۷۰۳2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از طاهره قشلاقی صادره در دفتر 11 

صفحه 4۷۳ )م الف 11281(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰7/۰۳
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰7/۱8
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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استقلال تهران این روزها حال و روز خوبی ندارد،اتفاقاتی که در این باشگاه 
قدیمی و مردمی می افتد،دل هواداران را خون کرده و تعلل در انتخاب مدیرعامل 
آبی پوشان از یک سو و ممنوع الکار شدن فرهاد مجیدی از سویی دیگر موجب شد 
تا آنها دست به دامن وزیر ورزشی شوند که نقشی در این مشکلات نداشته و ندارد. 

حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان در آغاز کار خود با مشکلات و معضلات 
مختلفی در حوزه ورزش مواجه شد، مشکلاتی که ریشه و اساس آن از گذشته بوده 
و وی نه تنها نقشی در این اتفاقات نداشته بلکه امروز باید تاوان و خسارت بی تدبیری 
ها و به نوعی سهل انگاری مدیران ورزشی و غیرورزشی گذشته را هم بدهد. البته این 
مساله معطوف به امروز و دیروز نیست و متاسفانه در تاریخ ورزش کشورمان داشتیم 
مدیرانی که ورزش کشور را حیاط خلوت خود دانسته و با تصمیم های بحث برانگیز، 

ضربات سنگینی را بر پیکره این بخش از ورزش وارد کرده اند.
باشگاه استقلال نیاز به تعریف ندارد، این باشگاه مانند دیگر تیم پایتخت از 

هواداران پرشور و بیشماری تشکیل می شود که اغلب آن جوانان و افرادی هستند 
که به دلیل ماهیت و ذات جوانی، بسیار پرحرارت و هیجانی بوده و همین مساله 
کفایت می کند تا نسبت به اتفاقات این دو تیم بزرگ ایران واکنش شدیدتری نشان 
بدهند که اثرات آن را در رفتارهای اجتماعی و البته برخوردهای شخصی هم به 
وضوح می توان دید. چه بخواهیم باور کنیم یا نکنیم استقلال و پرسپولیس سرمایه 
های اصلی ورزش ایران هستند، سرمایه هایی که در برخی از موارد، فضایی برای 
معرفی یا شهرت برخی از آقایان شده و رفتارهای غلط مدیران قبلی هم، آن چنان 
که باید و شاید مورد بازخواست دستگاه ذیربط قرار نگرفته و شاید به همین دلیل 

است که هنوز درب به روی همان پاشنه می چرخد.
در صفحات ورزشی ایرنا در ماه های اخیر به دفعات حال و روز استقلال را به 
مدیران فوتبالی یادآوری کردیم، حتی قبل از بازی با الهلال عربستان هم نوشتیم که 
این استقلال مشکل دارد و باید حواس مدیران و مسوولان به تیم باشد اما متاسفانه 

همان شد که می ترسیدیم. از رفتن قائدی و باخت برابر الهلال عربستان بگیرید تا 
حاشیه های اردوی آبی پوشان در دبی نشان می دهد وضعیت در این تیم خوب 
نیست و باید خیلی زود دست به کار شد تا با انتخاب فردی که بتواند این مشکلات را 

حل و فصل کند آرامش را به اردوی آبی پوشان بازگرداند.
پس از رفتن مددی از استقلال هر روز یک نام می شنویم، نام هایی که نه تنها 
باعث دلگرمی استقلالی های قدیمی و هواداران دوآتیشه این تیم نیست بلکه 
موجی از نگرانی ها را در بین آنها ایجاد می کند، البته در این بین اسامی هم 
هستند که به دلیل عدم پاسخگویی شفاف از سوی مدیران فوتبالی هنوز در حد 
شایعه و گمانه زنی هاست و باید دید در روزهای آینده چه خواهد شد.البته در آخرین 
اتفاقات هم همین و بس که امروز صبح تیم استقلال را به ورزشگاه انقلاب راه ندادند 
تا تمرین تیم دچار چالش جدیدی شود هر چند که این مشکل در نهایت حل شد و 

آبی پوشان پا به توپ شدند.
مصطفی آجرلو از جمله افرادی است که نامش به عنوان مدیر بعدی استقلالی ها 
مطرح شده و در فضای مجازی هم پرمخاطب بوده است. یکی از شایعاتی که زیاد 
به گوش می رسد این است که او شانس بیشتری نسبت به سایر رقبا برای نشستن 
بر کرسی صندلی ریاست استقلال دارد و حتی عنوان می شود این مساله تمام شده 
و سئول نشین ها منتظر فرصتی برای اعلام نام وی هستند. او پیش از این سابقه 
فعالیت در سمت های مدیرعاملی تیم های پاس و تراکتور را در کارنامه دارد و بدون 
شک موافقان و مخالفانی هم خواهد داشت. سیدکاظم اولیایی و علی فتح الله زاده 
نیز از دیگر نام هایی هستند که در این روزها به گوش می رسد، البته بر اساس همان 
شایعات این طور که مطرح است بین این دو نفر فتح الله زاده از بخت بیشتری 

برخوردار بوده و شاید هواداران او را بهتر قبول کنند.
یکی دیگر از نام هایی که شنیده می شود مجتبی علوی مدیرعامل سابق باشگاه 
ابومسلم خراسان است. معاون اجرایی باشگاه پاس تهران و مشاور باشگاه های 
پدیده  و  کرمانشاه  فراز  نوشهر، شیرین  ایرسوتر  تراکتورسازی، سپیدرود رشت، 
خراسان که نامش خیلی زود در بین اخبار و شایعات فوتبال بر سر زبان ها افتاده و 

باید دید در نهایت این صندلی به کدام گزینه خواهد رسید.
خلاصه کلام اینکه در چنین فضایی باید سریع، هوشمندانه، با دقت و با آینده 
نگری عمل کرد تا دوباره هواداران تاوان اشتباه یک تفکر غلط و رفتار ناصواب 
مدیران فوتبالی ورزشی و غیرورزشی را ندهند. کاری سختی که بر عهده مردی از 
جنس ورزش افتاده و امروز هواداران دل شکسته استقلال وزیر ورزش را به چشم 
یک ناجی می بینند و امیدوارند به واسطه شناخت ورزشی ای که دارد بهترین 

تصمیم را بگیرد.

هواداران دل شکسته از وزیر ورزش انتظاربهترین تصمیم را دارند؛

سکان مدیریت استقلال به کدام گزینه سپرده می شود؟ قهرمان قمی رشته پرورش اندام  مطرح کرد:

مشکلات مالی گریبان گیر باشگاه های 
پرورش اندام 

قهرمان قمی رشته پرورش اندام گفت: بعد از تعطیل شدن باشگاه های پرورش 
اندام در سطح شهر مشکلات مالی گریبان باشگاه داران را گرفته است. 

امیر رسولی اظهارداشت: سال های جوانی خود را با ورزش فوتبال سپری کردم 
و در رده های سنی جوانان و امید به صورت حرفه ای در لیگ برتر توپ زدم اما با 

گذشت زمان و ایجاد مشکلات مجبور شدم که فوتبال را کنار بگذارم.
وی افزود: برای جلوگیری از چاقی بعد از فوتبال به پرورش اندام روی آوردم و با 
گذشت زمان علاقه زیادی به این رشته پیدا کردم؛ تا جایی که به صورت حرفه ای 
این رشته را دنبال کردم و تاکنون چندین دوره قهرمانی استان قم و استان های 

دیگر را در کارنامه دارم.
قهرمان پرورش اندام استان قم تصریح کرد: با شیوع ویروس کرونا و تعطیلی 
باشگاه های پرورش اندام مشکلات مالی گریبان قهرمانان این رشته و باشگاه داران 

را گرفت.
وی افزود: متاسفانه مسئولین و متولیان ورزش استان قم علیرغم قول هایی که 
برای مساعدت با ورزشکاران این رشته داده بودند کمکی به ما نکردند و تنها کسی 
که در این روزهای سخت واقعا برای این رشته کار کرد رئیس هیئت پرورش اندام 

استان قم بوده است.
رسولی اظهار داشت: البته در این روزها وضعیت باشگاه ها بهتر شده است اما 

باز هم مشکلات مالی سابق باشگاه داران را اذیت می کنند.
وی افزود: به تازگی تمرینات خود را برای انتخابی های تیم ملی آغاز کرده ام و 

امیدوارم که در سال آینده بتوانم به تیم ملی راه پیدا کنم.

امید نورافکن: 

هدف گذاری سپاهان آسیا است
بازیکن تیم فوتبال سپاهان اصفهان گفت: هدف گذاری امسال سپاهان لیگ 

قهرمانان آسیا است. 
به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری فارس، امید نورافکن در مورد بازی دوستانه 
سپاهان و گل گهر که در واقع شباهتی به بازی دوستانه نداشت، اظهار داشت: 
برای بردن حتی در بازی دوستانه می جنگیم. گل گهر تیم پرمهره و با امکانات 
خوبی است. یکی از حریفان ما و حتی می توانم بگویم مدعی قهرمانی لیگ برتر 
است. جنگ داخل زمین عادی بود. این دیدار برای ما مفید بود. امیدوارم استارت 

خوبی برای شروع لیگ بزنیم و بهتر از سال قبل باشیم.
بازیکن تیم فوتبال سپاهان در مورد اینکه انتظارات بعد از بازی در تیم ملی از 
او بالا رفته است، عنوان کرد: تیم را برای لیگ قهرمانان خوب بسته ایم و خوب 
تمرین می کنیم. هدف گذاری ما برای این مسابقات است. امیدوارم بتوانیم نتیجه 

خوبی بگیریم.
نورافکن با اشاره به حضور در تیم ملی تصریح کرد: تلاشم این است که آمادگی 
خودم را به کادر فنی و هم بازی هایم نشان بدهم. دوست دارم بتوانیم بهترین 
عملکردم را در تیم ملی داشته باشم. امیدوارم برای خوشحالی مردم بهترین 
نتایج را کسب کنیم و به جام جهانی صعود کنیم که این آرزوی هم بازیکنی است. 
خوش بین هستم که در دو دیدار مقابل امارات و کره جنوبی بتوانیم بهترین نتیجه 
را بگیریم. مخصوصاً  بازی با امارات که خارج از خانه است و امتیاز آن می تواند به 

ادامه مسیر ما کمک کند.
 

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا خبرداد:

حضور ۱۰ هزار تماشاگر در بازی
 ایران و کره جنوبی

انجام  صورت  در  می گوید  کرونا  ویروس  با  مقابله  ملی  ستاد  سخنگوی 
واکسیناسیون، 1۰ هزار تماشاگر می توانند در ورزشگاه آزادی بازی ایران و کره 

جنوبی را تماشا کنند. 
در  کرونا  با  مبارزه  ملی  ستاد  سخنگوی  رئیسی  علیرضا  ایسنا،  گزارش  به 
صحبت هایی از حضور تماشاگردان در دیدار ایران و کره جنوبی در پیکارهای 
مقدماتی راه یابی به جام جهانی فوتبال که 2۰ مهرماه برگزار می شود، خبر داد 
و گفت: تماشاگردان در صورتی که دو دوز واکسن کرونا را تزریق کرده باشند می 
توانند در ورزشگاه آزادی حضور یابند. وی درباره درخواست وزارت ورزش و جوانان 
برای حضور ۵۰۰ تماشاگر برای این دیدار گفت: به وزارت ورزش گفتیم به جای 
۵۰۰ نفر، در صورت انجام واکسیناسیون 1۰ هزار تماشاگر می توانند این بازی 
را تماشا کنند. در صورت تزریق واکسن، زدن ماسک و رعایت فاصله اجتماعی 
1۰ هزار نفر می توانند در ورزشگاه حاضر شوند که درخواست دادیم مدافعان 
سلامت در اولویت برای حضور در ورزشگاه باشند. دومین میزبانی تیم ملی ایران 
در انتخابی جام جهانی در هفته چهارم انتخابی جام جهانی برابر تیم ملی کره 
جنوبی در ورزشگاه آزادی خواهد بود. با این حساب این دیدار حساس در مرحله 
نهایی انتخابی، تبدیل به اولین مسابقه ورزشی با حضور تماشاگران بعد از شیوع 

ویروس کرونا در ایران بعد از گذشت حدود 2۰ ماه خواهد بود.

باشکست مقابل تیم سیستان و بلوچستان ؛

نماینده بدمینتون قم لیگ برتر را 
با شکست آغاز کرد

تیم بدمینتون رعد پدافند هوایی قم و مدافع عنوان قهرمانی در نخستین بازی 
خود در فصل جاری لیگ برتر مغلوب تیم سیستان و بلوچستان شد. 

برپایه این گزارش ،  روز پنجشنبه تیم رعد پدافندهوایی قم در بازی نخست لیگ 
14۰۰ در تالار فرهمند موحود قم به مصاف تیم سیستان و بلوچستان رفت که در 
نهایت این بازی را با نتیجه ۳ بر 2 به میهمان خود واگذار کرد. در این رقابت، در 
انفرادی اول مهران شهبازی از رعد پدافند هوایی قم 2 بر صفر از سد امیر مهبد 
مسعودی از تیم سیستان و بلوچستان گذشت اما در انفرادی دوم محمد معین 
خاکی از نماینده بدمینتون قم 2 بر صفر نتیجه را به محمد مهدی میرشکاری 
از سیستان و بلوچستان واگذار کرد. در ادامه این رقابت جذاب و در دوبل اول  
صدرا صادقی و مهران شهبازی از رعد پدافند هوایی قم 2 بر صفر مغلوب  صالح 
سنگتراش و محمد مهدی میرشکاری از تیم میهمان شدند اما در  دوبل دوم مسعود 
پیروزی و محمد پایروند از قم انتقام شکست دوبل اول را گرفته و با تکرار نتیجه دوبل 
نخست 2 بر صفر محسن خمری و امیر مرادی از تیم سیستان را شکست دادند. 
سرانجام در انفرادی سوم این رقابت حساس صالح سنگ تراش بدمینتون باز 
سیستان و بلوچستانی در یک بازی نزدیک 2 بر یک از سد محمد پایروند نماینده 
قم گذشته تا مدافع عنوان قهرمانی لیگ برتر را با طعم شکست آغاز کند. گفتنی 
است تیم های رعد پدافند هوایی قم، نماینده سیستان و بلوچستان، پروتئین ۹۹ 
البرز، دانشگاه یزد، چادرملو اردکان، توس مسیر مشهد، شهرداری شهر بابک و 
نماینده اراک هشت تیم حاضر در مسابقات این فصل لیگ برتر بدمینتون مردان 
ایران هستند که در 14 هفته بصورت رفت و برگشت باید به مصاف یک دیگر بروند.

بخش  امروزه  عملا  شیمیدر  باشگاه  گفت:  سلف  شیمیدر  مدیرعامل 
جدایی ناپذیر از هویت شرکت شیمیدر سلف شده، بیش از یک دهه است که 
حمایت از ورزش بسکتبال در این شرکت در دستور کار قرار دارد و استراتژی 

شرکت در حمایت از بسکتبال و تیم های پایه قرار داده شده است. 
فصل جدید مسابقات لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور دهه پایانی 
مهر ماه در حالی آغاز می شود که یکی از تیم های مدعی حاضر در این دوره 
شیمیدر قم است، تیمی که با کادر فنی و بهترین های بسکتبال ایران این 
روزها مشغول تمرینات آماده سازی است و شرکت شیمیدر سلف نیز به گفته 

مدیرعامل این شرکت با تمام انرژی از آن حمایت می کند.
محمود زاجکانی با اشاره به حضور تیم های مردان و بانوان شیمیدر قم در 
فصل 14۰1 – 14۰۰ لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور اظهار کرد: ابتدا 
باید به مدیران، کادر فنی و بازیکنان تیم بسکتبال شیمیدر قم که فصل قبل 
با تمام توان برای موفقیت تیم از هیچ کوششی فروگذار نبودند قدردانی کنم.

وی ادامه داد: همچنین به دوست و برادر عزیزم هنریک درغوکاسیان 
موجب  اینکه  واسطه  به  شیمیدر  ورزشی  فرهنگی  باشگاه  مدیرعامل 
سربلندی بسکتبال باشگاه شیمیدر و بسکتبال کشور شده و در این راه از 

هیچ تلاش و کوششی دریغ نکرده اند خسته نباشید و تبریک می گویم.
و  فراز  سال ها  این  در  کرد:  اضافه  سلف  شیمیدر  شرکت  مدیرعامل 
نشیب های زیادی را پشت سر گذاشته ایم ولی به مدد پشتیبانی های شرکت 
و زحمات ورزشکاران، کادر فنی و کادر سایر تیم های شیمیدر لیست بلند 
بالایی از افتخارات نصیب باشگاه مان شده است، فعالیت های ما هر ساله 

گسترده شده و این روند به همین شکل ان شاءالله ادامه خواهد داشت.
وی ابراز کرد: امسال در بخش بانوان در سطح لیگ برتر تیم پرمهره، 
منسجم و قدرتمندی جذب کرده ایم که ان شاءالله با حمایت و پشتیبانی ای 
که انجام خواهد شد و با پتانسیلی که وجود دارد امیدواریم به قهرمانی دست 
پیدا کند که این مسیر در توسعه باشگاه و فعالیت های آن بسیار امید بخش 

است.
زاجکانی افزود: تیم لیگ برتری آقایان هم با مربی، کادر قوی و بازیکنان 
قدرتمندی که در این فصل جذب کرده، قطعا یکی از مدعیان قهرمانی 
خواهد بود و این اطمینان را به همه عزیزان در تیم های مختلف شرکت 
شیمیدر سلف می دهیم که در مسیر قهرمانی از پشتیبانی و حمایت همه 

جانبه شرکت برخوردار خواهند بود.
وی در پایان تاکید کرد: لازم به یادآوری است که حمایت ما تنها در سطح 
باشگاهی تاثیرگذار نیست، بلکه ابعاد ملی هم دارد، حمایت شرکت ما در 
پیشرفت بسکتبال کشور و موفقیت های بین المللی نیز بسیار موثر دیده 
شده، ان شاءالله پشتیبانی از بسکتبال در همه سطوح در برنامه های ما دیده 
شده و این موضوع به ویژه در تیم های آیندگان دنبال می شود و استعدادیابی 
و پرورش نخبگان جوان ورزش تقدیم آینده ورزش کشور و باشگاه خواهد 

شد.

مدیرعامل شیمیدر :

شیمیدر قطعا یکی از مدعیان قهرمانی لیگ برتر بسکتبال خواهد بود 

 عضو شورای شهر تهران و مدیرعامل اسبق پرسپولیس گفت: امیدوارم بهترین تصمیم برای پرسپولیس اتخاذ شده و تیم، 
قبل از بازی با الهلال حمایت شود. 

حبیب کاشانی افزود: در ابتدا آرزو می کنم تیم محبوب و بزرگ پرسپولیس بتواند به عنوان نماینده ایران در دیدار با الهلال 
عربستان سربلند و پیروز میدان را ترک کند. اینکه باشگاه های ما نمی توانند میزبان شوند اتفاق خوبی نیست. نکته عجیب این 
است که تیم های عربستانی نه تنها به ایران نمی آیند بلکه ما محکوم به بازی در عربستان هم می شویم. برای جلوگیری از این 

اجحاف ها باید دیپلماسی ورزشی ما فعال تر باشد و سکوت نکرده و شفاف موضع گیری و احقاق حق کنیم.
از حمایت دایی و کریمی ممنونم

وی که نامش به عنوان یکی از گزینه های مدیرعاملی باشگاه پرسپولیس مطرح شده اظهار داشت: دیدار با الهلال با حضور 
تماشاگران برگزار می شود و امیدوارم پرسپولیس با درایت کادرفنی و حمایت هواداران و باشگاه بتواند در این بازی که فینال 
زودهنگام آسیا است، سربلند و پیروز میدان را ترک کند. متاسفانه تیم پرطرفدار پرسپولیس در دو فصل اخیر حتی در یک بازی 
آسیایی هم میزبان نبوده اما توفیقات مهمی را رقم زده و این ارزش نتایج کادر فنی و بازیکنان را بیشتر می کند. کاشانی درباره 
وضعیت مدیریتی این تیم هم گفت: نکته مهمی که جا دارد به آن اشاره کنم این است که کاش جعفر سمیعی در باشگاه می 
ماند. او دوران خوبی را طی کرد و با آرامش و بدون حاشیه کارها را پیش برد،  ای کاش شرایطی مهیا می شد که می شد او را 
برای باشگاه حفظ کرد. البته من نمی دانم چرا و به چه علت وی خداحافظی کرد و از سویی دیگر چرا با استعفای وی موافیت 

شد اما شک ندارم که بودن سمیعی به باشگاه و تیم کمک می کرد.  
آقای دادکان را گزینه اصلح تری نسبت به خود می دانم 

کاشانی درباره مصاحبه علی کریمی و همچنین حمایت علی دایی از خودش گفت: دلیل مصاحبه کردنم همین بود که از این 
عزیزان و بزرگان تشکر کنم. دایی و کریمی، اسطوره های فوتبال بوده و هستند.  بسیاری از پیشکسوتان عزیز در مصاحبه ها و 
حرف های خود و همچنین جاهای دیگر حمایت هایی از بنده داشتند که این نظر لطف و محبت آنهاست. از تمامی عزیزانی 
که بنده را لایق دانستند بویژه این دو اسطوره پرافتخار فوتبال ایران تشکر می کنم. کاشانی درباره اظهارنظر صریح علی کریمی 
که به صراحت گفته کاشانی و دادکان بهترین گزینه ها برای مدیرعاملی پرسپولیس هستند گفت: علی کریمی لطف دارد و 
این اظهارنظر، مسئولیت بنده را بیشتر می کند. چون نام آقای دادکان مطرح است باید به صراحت بگویم که وی را گزینه اصلح 
تری نسبت به خود می دانم. او تجربه و توان مدیریتی بالایی دارد و می تواند اتفاقات مهمی از جمله قهرمانی آسیا را رقم بزند. 
مدیرعامل اسبق پرسپولیس تاکید کرد: به هرحال امیدوارم که تیم قبل از دیدار حساس با الهلال به خوبی حمایت شود. این 
مساله مهمی است. جا دارد به سهم خود و به عنوان یک هوادار از همه اعضای تیم تشکر کنم و این چالش ها مرتفع و تصمیم 

های خوبی هم از سوی وزارت ورزش برای مدیریت باشگاه اتخاذ خواهد شد.  

رییس فدراسیون فوتبال کشورمان با رییس سابق فدراسیون 
فوتبال بلژیک و مدیر باشگاه شارلوا در بروکسل دیدار و گفت 

و گو کرد. 
به گزارش روز پنجشنبه  فدراسیون فوتبال،  در این جلسه 
شهاب الدین عزیزی خادم و مهدی بیات بر همکاری های 

مشترک تأکید کردند.
رییس فدراسیون فوتبال ایران در این نشست، بر استفاده 
از تجربیات فوتبال بلژیک به عنوان بهترین تیم رنکینگ فیفا 
تأکید کرد و گفت: پیشرفت فوتبال بلژیک در دو دهه گذشته 
تحسین برانگیز است و باید علاقه مندان بدانند چه مسیری 
طی شد که این کشور توانست به صدر رنکینگ فدراسیون 

جهانی فوتبال، فیفا، صعود کند. ما در فدراسیون فوتبال ایران در پی مدرن سازی فوتبال ملی و باشگاهی هستیم. در 
این راستا سعی می کنیم از تجارب گوناگون استفاده کنیم و از نیروی انسانی متخصص در این زمینه نیز بهره خواهیم 
گرفت. مهدی بیات نیز توجه فدراسیون فوتبال ایران به تمام تیم های ملی را تحسین کرد و گفت: آن چه از اتفاقات چند 
ماه گذشته فوتبال ایران می توان استنباط کرد این است که نگاهی توسعه خواهانه به فوتبال ایران حاکم شده و شاهد 

معماری نوینی در فوتبال کشور هستیم که قابل اندازه گیری است.
وی تاکید کرد: من هم ایرانی هستم و برایم مهم است که کشورم بتواند در همه حوزه ها پیشرفت کند. به همین جهت 
آماده ایم تا از تمام امکانات موجود در فوتبال بلژیک و باشگاه شارلوا برای کمک به فوتبال ایران استفاده کنیم. البته این 
ظرفیت در سال های قبل نیز وجود داشت، اما علاقه ای از طرف فدراسیون های گذشته مبنی بر این همکاری نبود. 
امیدواریم در بحث آموزش، بازی های تدارکاتی و نیز برگزاری لیگ، انتقال تجربه صورت گیرد و برای این موضوعات 
اعلام آمادگی می کنیم. بیات با تأکید بر این نکته که در زمان ریاست بر فدراسیون بلژیک من نیز با همین مشکلات 
مواجه شدم، ادامه داد: تنها راه حل معضلات این چنینی کار و تلاش بیشتر است و قابل درک است که چنین شرایطی 
چقدر پیچیده و دشوار به نظر می رسد. به همین منظور تا جایی که این امکان فراهم باشد در کنار فدراسیون فوتبال 

ایران هستیم و از تمام ظرفیت های موجود استفاده خواهیم کرد تا این روند همکاری به شکل مثبتی ادامه پیدا کند.
در پایان این نشست توافق همکاری مشترک بین دو طرف برای استفاده از مشاوران متخصص در حوزه های مورد 

بحث صورت پذیرفت.

حبیب کاشانی:

 پرسپولیس باید قبل از بازی با الهلال حمایت شود
در دیدار رئیس فدراسیون فوتبال ایران و مدیر باشگاه شارلوا مطرح شد؛

انتقال تجارب فوتبال بلژیک به ایران 

جزینی مربی تیم ملی کشتی فرنگی:
 کشتی فرنگی کشور نوید روزهای بهتری را می دهد

مربی تیم ملی کشتی فرنگی گفت: کشتی فرنگی کشور 
شاهد یک پویایی و جنب و جوش مضاعف شده که این 

موضوع نوید روزهای بهتری را برای آن می دهد. 
»رسول جزینی« در مورد شرایط اردوهای تیم های ملی 
کشتی اظهار داشت: خوشبختانه شرایط کشتی گیران در 
تمامی اوزان خوب است و همه ی نفرات ما از این شانس 
برخوردار هستند که در رقابت های جهانی صاحب مدال 
شوند و کادر فنی با هدایت محمد بنا تمام تلاش خود را 

برای کسب موفقیت خواهد کرد. 
وی ادامه داد: البته حریفان نیز بی کار ننشسته اند و کار 
سخت است اما سطح کشتی فرنگی ایران در دنیا بالا رفته و 

حرف های زیادی برای گفتن دارد.
جزینی در مورد حمایت فدراسیون از تیم های ملی گفت: 
در چند سال گذشته می خواستند که یکی از خانه های 
کشتی را از فدراسیون بگیرند اما با مدیریت قوی رئیس 
فدراسیون، الان شاهد این هستیم که فدراسیون دارای 

یک کمپ تمرینی بسیار مجهز شده و قطعا این امکانات 
و آرامش ایجاد شده در نتایج کشتی گیران تأثیر خواهد 

داشت.
وی اضافه کرد: کاری که انجام شد جای تقدیر دارد چراکه 
این کمپ سالیان سال می تواند در خدمت کشتی ایران 
باشد و به محل بسیار مجهزی برای آماده سازی تیم های 

ملی تبدیل شده است.
مربی سنگین وزن های تیم ملی کشتی در مورد شرایط 
کشتی گیران این اوزان گفت: البته من بعنوان مربی هرکاری 
که از دستم برآید برای تیم و کشتی گیران اوزان دیگر انجام 
اما در سنگین وزن شانس کسب  داده و کمک می کنم 
مدال بالاست. در مورد وضعیت علی اکبر یوسفی در وزن 
1۳۰ کیلوگرم، باید بگویم که خوشبختانه وی در اردوهای 
قبلی نیز حضور داشته و از آمادگی خوبی برخوردار است و 
با حضور امیر قاسمی منجزی و امین میرزازاده در این وزن 
سطح کار بسیار بالا رفته و انتظار می رود که در این وزن در 

رقابت های جهانی صاحب مدال شویم.
در  نیز عملکرد خوبی  افزود: محمدهادی ساروی  وی 
المپیک داشت اما می توانست که مدال خوشرنگ تری 
بگیرد، شرایط وی نیز خوب است و امیدوارم که در رقابت 
 ۹۷ وزن  در  خوشرنگ  مدال  یک  صاحب  جهانی  های 

کیلوگرم شود.
گفت:  ایران  در  فرنگی  کشتی  سطح  مورد  در  جزینی 
همانطور که می بینید علاقه مندی به رشته فرنگی در بین 
جوانان بسیار زیاد شده و شاید یکی از دلایل آن کسب 
نتایج مثبت کشتی گیران در سال های گذشته باشد. در 
حال حاضر شاهد این هستیم که جوانان بسیار خوبی در 
کشتی فرنگی رشد کرده اند و تیم بزرگسالان نیز در اکثر 
اوزان پوست اندازی کرده و ما کشتی گیران جوانی را در 

اختیار داریم.
وی ادامه داد: کشتی فرنگی کشور نوید روزهای بهتری را 
می دهد و سطح آن بالا رفته به طوری که اگر ما نفرات دوم 

و سوم هر وزن را نیز به مسابقات اعزام کنیم نتیجه خواهند 
گرفت.

مربی تیم ملی کشتی فرنگی در مورد پیش بینی اش از 
المپیک 2۰24 پاریس خاطرنشان کرد: از الان هیچ کس 
برای این مسابقات انتخاب شده نیست همانطور که هیچ 
کس پس از المپیک 2۰1۶ نمی دانست که چه کشتی 
گیرانی راهی المپیک توکیو خواهند شد. اما آن چیزی 
که می توانم بگویم این است که هم اکنون تیم جوانی را 
در اختیار داریم و جوانان جویای نامی نیز به نفرات مدعی 
اضافه خواهند شد و اگر بتوانیم در هر وزن چند مدعی 
داشته باشیم و از الان حمایت های لازم از ما بعمل آید و 
بتوانیم نفرات خود را در تورنمنت های مختلف محک بزنیم، 

قطعا نتایج در المپیک پاریس درخشان خواهد بود.
راهی  دیگر  روز  چند  تا  داشت:  اظهار  پایان  در  وی 
رقابت  های جهانی در کشور نروژ خواهیم شد و امیدوارم که با 

دعای خیر مردم دست پر از این مسابقات باز گردیم.
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سفیر پیشین ایران در افغانستان گفت: متاسفانه پاکستان 
به جای آنکه برای تعدیل نظر طالبان و تندروی های آن تلاش 

کند، صرفاً به دنبال مشروعیت دادن نامحدود است. 
»ابوالفضل ظهره وند« با اشاره به انتصاب های جدید در 
کابینه موقت طالبان کرد: انتصاب های جدید در کابل در 
راستای تکمیل کردن کابینه موقت طالبان به حساب می آید 
و از سوی دیگر، برخی از جنبه های پنهان اخیر را آشکار 
جدید  عناصر  معرفی  معتقدند  بسیاری  چراکه  می کند؛ 
این جریان به نوعی یک روند جاری برای انسجام کابینه به 
حساب می آید. اینکه دیده می شود دو نفر از عناصر نزدیک 
به ملااختر منصور، رهبر پیشین طالبان به عنوان معاونان 
وزارت دفاع و وزارت کشور دولت طالبان منصوب می شوند، 

به نوعی نشان می دهد که طالبان تمرکز خود را باز هم بر 
مسایل امنیتی و نظامی قرار داده است. توجه داشته باشید 
که این دو وزارتخانه بسیار کلیدی هستند و کسانی به عنوان 
معاونان وزارتخانه های مذکور انتخاب شدند که باید بتوانند 
ملایعقوب  و  کشور(  )وزیر  حقانی  سراج الدین  دیدگاه های 
)فرزند ملا عمر و وزیر دفاع( را در سراسر افغانستان پیاده 

کنند.
پاکستان در مورد طالبان تضمین دهد 

وی ادامه داد: واقعیت این است که طالبان اعلام می کند 
این است  واقعیت  اما  که کابینه همه شمول تشکیل داده 
که این کابینه هیچ نسبتی با دولت فراگیر ندارد و انتظارات 
مردم و کشورهای عضو پیمان شانگهای هم با تشکیل این 
کابینه تامین نمی شود. با توجه به مؤلفه های موجود، کابینه 
فعلی اساساً چهره افراطی طالبان را نشان می دهد؛ چراکه 
پنج وزیر از این کابینه در فهرست پیگردهای دستگاه های 
امنیتی و اطلاعاتی غرب قرار دارند و برای آنها جایزه های 
میلیون دلاری تعیین شده است که یکی از آنها وزیر کشور 
فعلی است. بدون تردید این وضعیت دورنمای خوبی را نشان 
نمی دهد و متأسفانه پاکستان به جای آنکه برای تعدیل نظر 

طالبان و تندروی های آن تلاش کند، صرفاً به دنبال آن است 
که بتواند یک مشروعیت مشخص به طالبان بدهد. 

این تحلیلگر مسائل سیاسی تصریح کرد: بارها دیده ایم 
که عمران خان، نخست وزیر فعلی پاکستان اعلام کرده که به 
دنبال دولت فراگیر خواهند بود اما به موازات آن وزیر خارجه 
این کشور اعلام می کند که جامعه ملل باید منابع مالی بلوکه 
شده افغانستان را به طالبان تحویل دهند تا بتوان اوضاع را 
تغییر داد. این تضاد در رفتار پاکستانی ها نه تنها اوضاع را 
درست نمی کند بلکه می تواند وضعیت افغانستان و منطقه را 
وخیم تر کند؛ چراکه اسلام آباد هیچ گارانتی در مورد طالبان و 
رفتار این جریان نداده و نمی دهد. مجموع این مسایل نشان 
می دهد که بسترهای معارضه و زمینه ها برای خیزش سایر 
جریان های رادیکال در افغانستان فراهم است و به نظرم باید 
به پاکستان فشار بیشتری وارد شود تا در نهایت بتواند تغییر 

رفتار طالبان را اجرایی کند. 
آمریکا مایل است افغانستان در برزخ بماند 

ظهروه وند افزود: نکته دیگری که باید به آن اشاره شود، 
افراد  برخی  گذشته  سال  دو  طی  متأسفانه  که  است  این 
و چهره های سیاسی و امنیتی توانسته اند اراده خود را بر 

افغانستان تحمیل کنند. به عنوان مثال زلمی خلیلزاد که 
نماینده ویژه دولت وقت آمریکا و همچنین دولت فعلی این 
کشور در پرونده افغانستان بود از دید پشتونیسم معادلات را 
جلو برد و حتی برخی از اقدام های او با کاخ سفید هماهنگ 
نشده بود. در سوی دیگر ضمیر کابلوف، نماینده ویژه پوتین 
در پرونده افغانستان هم بر اساس دیدگاه های خودش عمل 
کرده  و معتقدم او نتوانسته نظر کرملین در مورد افغانستان 
را تامین کند. چینی ها هم با طناب پاکستان به چاه رفتند 
و نمی دانند که قرار است چگونه با آنها در افغانستان برخورد 

شود و عملًا برآورد اشتباه در مورد این کشور دارند. 
وی در پایان خاطرنشان کرد: این روند دگرگون و مبهم را 
اساساً ایالت متحده می پسندد؛ چراکه آنها به دنبال ایجاد 
قرار  اگر  اساس  این  بر  هستند.  افغانستان  در  برزخ  یک 
باشد طالبان از سوی کشورهای منطقه و فرامنطقه با این 
وضعیت به رسمیت شناخته شود، بدون شک باید فاتحه 
افغانستان را خواند؛ چراکه شناسایی آنها می تواند افغانستان 
را رادیکالیزه تر کند که معتقدم کشورهای عضو گروه شانگهای 
و روسیه باید هر چه سریع تر برای وضعیت فعلی تصمیم گیری 

کنند. 

ظهره وند سفیر پیشین ایران در افغانستان:
انتصاب های اخیر طالبان پیام امنیتی – نظامی دارد

هدف آمریکا، انگلیس و استرالیا از پیمان 
سه جانبه امنیتی -دفاعی چیست؟

اسکات موریسون و بوریس جانسون نخست وزیر ان استرالیا و انگلیس همزمان با 
جوبایدن رئیس جمهوری آمریکا در روزهای اخیر اعلام کردند که توافق مشترکی را برای 
ایجاد یک مثلث امنیتی - دفاعی داشته اند، پیمان سه جانبه ای که تاکنون واکنش ها 

و تبعات مختلفی به همراه داشته است. 
براساس گزارش های رسانه ای توافق امنیتی-دفاعی سه کشور آمریکا، انگلستان 
و استرالیا با پیامدها و واکنش های گسترده ای مواجه شد. هفته گذشته اسکات 
موریسون به همراه بوریس جانسون نخست وزیران استرالیا و انگلیس و جو بایدن رئیس 
جمهور ایالات متحده مشارکت جدید امنیتی نظامی سه جانبه اوکوس را اعلام کردند 
که از منافع مشترک طرفین در منطقه هند و اقیانوس آرام محافظت خواهد کرد. بر 
اساس مشارکت جدید، بریتانیا و ایالات متحده متعهد شدند که نیروی دریایی استرالیا 
را به فناوری زیردریایی های هسته ای مجهز کنند. علاوه بر آن  سه کشور قدرت و 
فعالیت و امکانات خود را در حوزه های هوش مصنوعی، هسته ای و سایبری علیه 
چین، متمرکز و هماهنگ می کنند. استرالیا با پیوستن به همکاری نظامی با آمریکا و 
انگلیس، قرارداد ۶۶ میلیارد دلاری خود با فرانسه را به نفع پیمان اوکوس کنار گذاشت 
و این باعث خشم پاریس شد. لذا طبیعی بود که اولین واکنش علیه این توافق بعد از 
چین به وسیله فرانسه صورت گیرد. به این شکل روابط بین فرانسه با ایالات متحده و 
استرالیا وارد بحران شد.                                                                                                                      

واکنش ها به توافق سه جانبه 
وزیر امور خارجه فرانسه این پیمان را خیانت و خنجری از پشت خواند و اظهار داشت 
که این توافق نشانه رفتاری غیرقابل قبول میان متحدان و شرکاست. لودریان همچنین 
تاکید کرد که روابط پاریس با آمریکا و استرالیا به دلیل دروغگویی، دورویی و بی اعتنایی 
وارد مرحله ای بحرانی شده است. به دنبال آن فرانسه سفیران خود در استرالیا و آمریکا 
را به منظور مشورت به پاریس فراخواند. این تحول فرانسه را که در وضعیت دشوار 
اقتصادی و افزایش میزان بیکاری، نیاز فراوانی به قرارداد نظامی با استرالیا داشت به 
شدت خشمگین کرد. سفیر فرانسه در کانبرا هشدار داد که استرالیا با لغو سفارش 
چند میلیارد دلاری زیردریایی های پاریس یک اشتباه دیپلماتیک بزرگ مرتکب شده 
است. رئیس مجلس ملی فرانسه هم تصریح کرد که معاهده یادشده روابط دوستانه 
با پاریس را لکه دار و اعتماد و دوستی بین طرف ها را سخت کرده است. دولت فرانسه 
در پی آن گفتگوهای دفاعی با بریتانیا را نیز به حالت تعلیق درآورد. همچنین وزیر امور 
اروپایی فرانسه نیز گفت این پیمان ممکن است باعث از بین رفتن مذاکرات تجاری 
اتحادیه اروپا-استرالیا شود.  نارضایتی فرانسه به دلایل اقتصادی و سیاسی قابل درک 
است. فرانسه انتظار نداشت که از پیمانی با این اهمیت در بلوک غرب کنار گذاشته 
شود. پیمانی که به غیر از ضربه سیاسی ضربه اقتصادی مهمی نیز علیه فرانسه است 
و می تواند در انتخابات ریاست جمهوری آینده فرانسه به عنوان حربه مخالفین امانوئل 
مکرون به کار گرفته شود. به غیر از فرانسه اتحادیه اروپا نیز از انعقاد این پیمان ناراحت 
و ناراضی است. به نوعی می توان عنوان نمود که عملا با این پیمان اروپا نیز کنار 
گذاشته شده است. به همین دلیل پس از فرانسه و در کنار ابراز ناخشنودی آن کشور 
در خصوص این پیمان شاهد موضع گیری منفی مقامات اتحادیه اروپا نیز بودیم. شارل 
میشل، رئیس شورای اروپا از ایالات متحده بابت موضوع زیردریایی های فرانسه و ایجاد 

توافق نظامی جدید در اقیانوس هند و آرام به ضرر پاریس به شدت انتقاد کرد.
وی در نیویورک اظهار کرد: ایالات متحده در مورد موضوع زیردریایی ها و تشکیل 
توافق نظامی جدید در اقیانوس هند و آرام خلف وعده کرده است. پیش از آن هم 
اورزولا فون در لاین، رئیس کمیسیون اروپا از نحوه برخورد با فرانسه در خصوص معامله 
زیردریایی با استرالیا در چارچوب مشارکت امنیتی آمریکا ، استرالیا و انگلیس انتقاد 
کرد. جوزپ بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در واکنش به این اقدام گفت 
نیازی به دراماتیک سازی نیست اما همزمان تاکید کرد که اروپا باید از این پس، اقدام 
مستقل را آغاز کند. بورل در این خصوص تصریح کرد که پیمان اوکوس نشان می دهد 
اتحادیه اروپا باید استراتژی های دفاعی و امنیتی خود را بویژه در هند واقیانوس آرام 
توسعه دهد. وی تاکید کرد که بروکسل در خصوص توافق واشنگتن و کانبرا طرف 
مشورت قرار نگرفته است.  در همین رابطه سخنگوی کمیسیون اتحادیه اروپا اعلام کرد 
که وزرای خارجه کشورهای عضو این اتحادیه در حاشیه نشست مجمع عمومی سازمان 
ملل متحد پیامدهای پیمان امنیتی اوکوس بین آمریکا، بریتانیا و استرالیا را بررسی 
خواهند کرد. سفیر آلمان در انگلیس هم پیمان اوکوس را تهدیدی علیه یکپارچگی 

و اتحاد غرب خواند.                                                              
تأمین زیردریایی های  در مقابل دولت آمریکا اعلام کرد که قصد ندارد توافقنامه 
هسته ای استرالیا را به خاطر اعتراض فرانسه و بروز بحران بین واشنگتن و پاریس کنار 
بگذارد. هر چند آمریکا اعلام کرد که با توجه به بحران سیاسی موجود، بین بایدن و 
ماکرون تماس تلفنی برقرار می شود تا تعهد ایالات متحده برای همکاری با یکی از 
قدیمی ترین و نزدیک ترین شرکای آن کشور را تأیید کند. وزیر خارجه جدید انگلیس 
نیز در یادداشتی در ساندی تلگراف مدعی شد که معاهده اوکوس بیانگر آمادگی 
انگلیس برای مقابله با اقدامات زیانبار و شرورانه برخی کشورها است. وی با اشاره به 
محتوای امنیتی، اقتصادی و دیپلماتیک این معاهده، آن را یک طلوع جدید توصیف 
کرد. خانم تراس مدعی شد که معاهده اوکوس فراتر از مقوله سیاست خارجی است و از 
طریق مشارکت با کشورهای همسو در جهت ایجاد ائتلاف برای حفظ ارزش ها و منافع 
مشترک، به سود مردم بریتانیا و مناطق دورتر خواهد بود.                                                                                                                   

دلایل و تبعات پیمان
پیمان سه کشور را هم می توان نتیجه تحولاتی دانست که از چند دهه پیش آغاز 
شده و با شدت ادامه دارد و هم اینکه آن را موجب شکل گیری تحولاتی مهم و عمیق 
در آینده خواند. قدرت یافتن چین و به دنبال آن نفوذ اقتصادی و سیاسی آن کشور در 
جهان در درجه اول آمریکا و سپس بریتانیا را نگران ساخته و در منطقه اقیانوس آرام و 
هند کشوری چون استرالیا را تهدید می کند. آمریکا از دوره اوباما دریافت که چین در 
حال حرکت برای تسخیر جایگاه ابرقدرتی آمریکاست و اگر با آن برخورد نشود به تدریج 
آمریکا را در نظام بین الملل به زیر خواهد کشید. اوباما استراتژی چرخش به شرق را 
مطرح و دنبال کرد. در دوره ترامپ نیز کاهش هزینه های ایالات متحده برای تامین 
امنیت دیگران و حتی متحدان آمریکا و تقابل و تنش با چین دنبال شد. اما با پیروزی 
بایدن استراتژی آمریکا بستن تمام پرونده های باز آمریکا در مناطق دیگر از جمله 
افغانستان بود تا هر چه سریعتر به مهار چین بپردازد. منتهی بایدن به دنبال آن است که 
بر خلاف ترامپ، مهار چین را با ائتلاف با متحدان سنتی آن کشور دنبال نماید. با این 
وصف به نظر می رسد پیمان سه کشور هشداری به اروپاست که اگر اروپا نمی خواهد 
در کنار آمریکا برای پروژه مهار چین قرار گیرد، احتمال کنار گذاشته شدن از اتئلاف با 

آن کشور وجود دارد.
به عبارتی می توان این پیمان را هم هشداری از طرف آمریکا به اروپا دانست و هم 
اینکه تمایل اروپا برای جدا شدن از چتر امنیتی آمریکا را تضعیف و اروپا را وادار نماید که 
ایده هایی چون ارتش واحد اروپایی و مستقل شدن از آمریکا را کنار بگذارد. جالب آنکه 
فرانسه در داخل اتحادیه اروپا نوعا مروج این ایده ها بود و پیمان اخیر عملا ضربه ای 
به آن کشور است که یا از این قبیل ایده ها دست بکشد و یا تاوان کنار گذاشته شدن از 
ائتلاف محور غرب را به جان بخرد.                                                                                            

از سوی دیگر پیمان سه کشور می تواند تبعات مختلفی به دنبال داشته باشد. 
این پیمان علاوه بر به خطر انداختن نظام منع اشاعه سلاح های اتمی، به دنبال 
درگیر کردن چین در منطقه پاسیفیک و ایجاد صحنه تقابلی جدی در منطقه ایندو-
پاسیفیک است. به همین دلیل چین علیه این پیمان به شدت واکنش نشان داد و آن 
را موجب شکل گیری جنگ سرد جدیدی در دنیا نامید. هدف این پیمان مشغول و 
درگیر کردن چین در همان محدوده سرزمینی خودش است تا مانع پیشروی های 
روزافزون اقتصادی-سیاسی و سپس نظامی چین در نقاط مختلف دنیا شود و به این 
شکل جایگاه ابرقدرتی آمریکا را در دنیا تهدید نکند. این پیمان نزدیکی هر چه بیشتر 
انگلستان و آمریکا را هم موجب می شود و انگلستان جدا شده از اتحادیه اروپا را نیز در 
پیگیری ایده بریتانیای جهانی تقویت خواهد کرد. نزدیکی که علاوه بر آنکه مناسبات 
دو سوی آتلانتیک را حفظ می کند در عین حال هشدار می دهد که در صورت ساز 
ناکوک اروپا در این سمفونی به راحتی می تواند اروپا را کنار بگذارد. به سخن دیگر این 
پیمان را می توان پیش درآمدی بر جایگزنی ائتلاف آنگلوساکسونی به جای ائتلاف 

فراآتلانتیکی دانست.     
 دکتر اردشیر سنایی-استاد دانشگاه

یک کارشناس مسائل آمریکا گفت: اختلاف میان دو طرف ایران و آمریکا در 
مذاکرات وین زیاد است و هر دو طرف باید سطح انتظارات خود را اندکی کاهش 
دهند؛ ایران خواستار آن است که آمریکا از همه تحریم های وضع شده علیه تهران 
دست بکشد که این امری محال است و در چندین دور مذاکرات همین مساله، راه 
را برای پیشرفت بسته است و این در حالی است که هر دو طرف خواهان احیای 

برجام هستند. 
علی بیگدلی در ارزیابی موارد مطرح شده در سخنرانی جو بایدن رئیس جمهور 
آمریکا در مجمع عمومی سازمان ملل در خصوص ایران و برجام گفت: جو بایدن 
برخلاف روسای پیشین ایالات متحده به خصوص دونالد ترامپ، بسیار با ملایمت 
در خصوص مساله ایران صحبت کرد و دیگر از خط و نشان های سابق علیه ایران 
خبری نبود و رئیس جمهور جدید آمریکا خیلی کوتاه و دوستانه به موضوع برجام 

پرداخت. اینکه آمریکا گفته آماده بازگشت به برجام از طریق مذاکرات وین است و 
ایران هم ابراز تمایل کرده امر مثبتی است اما میان انتظارات دو طرف و واقعیت روی 
میز فاصله بسیار زیاد است که مساله بازگشت به برجام هنوز محقق نشده است. 
وی ادامه داد: ایران اعتقادش بر این است که باید به برجام سال 2۰1۵ برگردیم 
که عمر آن در سال 2۰2۵ به پایان می رسد و این در حالی است که رئیس جمهور 
آمریکا در نخستین سخنرانی خود خواستار افزایش این زمان به سال 2۰۵۰ شد و 
این کار را برای ایران مشکل می کند. همچنین شاهد هستیم که به رغم مخالفت 
تهران، مساله بسط این مذاکرات به سایر موضوعات فیمابین همچنان مورد بحث 
است که چهار حوزه حقوق بشر، مساله موشکی، سیاست منطقه ای ایران و عدم 

همکاری اقتصادی با گروه های مقاومت را در بر می گیرد.
وی در گفت وگو با ایلنا، افزود: در نتیجه اختلاف میان دو طرف زیاد است و 

هر دو طرف باید سطح انتظارات خود را اندکی کاهش دهند؛ ایران خواستار آن 
است که آمریکا از همه تحریم های وضع شده علیه تهران دست بکشد که این 
امری محال است و در چندین دور مذاکرات همین مساله، راه را برای پیشرفت 
بسته است و این در حالی است که هر دو طرف خواهان احیای برجام هستند. 
در همین راستا آمریکا اعلام کرده بود که می تواند بصورت پله به پله تحریم ها را 
بردارد اما ایران نپذیرفته است و این در حالی است که برداشته شدن تحریم ها 
در اختیار رئیس جمهور آمریکا نیست و وی از فرمان اجرایی استفاده می کند که 
شخصا می تواند کشورها را تحریم کند اما از 1۵۰۰ الی 1۷۰۰ تحریم علیه ایران 
بسیاری توسط کنگره تصویب شده و در اختیار رئیس جمهور نیست. بنابراین ما 
اگر بخواهیم به یک توافقی برسیم باید مقداری سطح انتظارات و نوع نگاهمان را 
به مسائل منطقه ای و بین المللی تغییر دهیم؛ چرا که نگاهی که 42 سال داشتیم 
به هیچ نتیجه ای نرسیده پس قابل قبول نیست مانند سخنرانی آقای رئیسی 
فقط بگوییم آمریکا مورد اعتماد نیست بلکه باید اختلافات دو کشور را در بستر 

دیپلماسی و مذاکره حل کنیم. 
اقدام تهران در سفر گروسی به ایران یک »عقب نشینی بهنگام« بود 

این استاد دانشگاه در پاسخ به این سوال که شاهد بودیم در سفر مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی به ایران اندکی با دید تساهل و تسامح برخورد شد و در 
نهایت نیز از صدور قطعنامه در شورای حکام جلوگیری به عمل آمد،  آیا امکان 
دارد در نهایت در خصوص پروسه احیای برجام نیز شاهد چنین رویکردی باشیم، 
گفت: در این سفر بر اساس مصوبه اسفندماه مجلس به آقای گروسی اعلام شد 
که بازرسان آژانس اجازه دسترسی به فیلم دوربین های خود در تاسیسات هسته ای 
را ندارند و این در حالی است که وی عنوان کرد که آژانس نسبت به فعالیت چهار 
سایت در ایران نگرانی هایی دارد و اگر ایران با بازرسی موافقت نکند، ممکن است 
منجر به صدور قطعنامه در شورای حکام شود که این مساله از برجام هم مهم تر 
است و البته با سخنرانی بسیار ضعیف آقای اسلامی در آژانس، گویا مقرر شده 
مدیرکل این نهاد مجددا به ایران سفر کرده و با رئیس جمهور دیدار کند و اجازه 
دسترسی به سایت ها را بگیرد. من در همان روز سفر آقای گروسی این اقدام را 
عقب نشینی به هنگام نامیدم.  بیگدلی در پاسخ به این سوال که آیا امکان دارد 
هنوز  گفت:  شود،  بهنگام«  »عقب نشینی  همین  مشمول  نیز  وین  مذاکرات 
نمی دانیم و هنوز مشخص نیست اما اگر ایران بخواهد در این مذاکرات راه به جایی 
ببرد، باید کمی سطح انتظارات خود را کاهش داده و مباحث خود را به موضوعات 

اقتصادی متمرکز کرده و خود را در موضوعات بی اهمیت درگیر نکند.

علی بیگدلی کارشناس مسائل آمریکا  مطرح کرد:

فاصله زیاد میان انتظارات دو طرف و واقعیت روی میز مذاکرات وین 

 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به اشاره به نقش برجام در 
معادلات غرب با ایران و همچنین نقش آن در مناسبات منطقه از احیای مذاکرات تا 

پیش از نوروز امسال خبر داد. 
جلیل رحیمی جهان آبادی نماینده مجلس یازدهم در گفت وگو با ایلنا، درباره 
ایران در سازمان  با توجه به حضور جمهوری اسلامی  ادامه مذاکرات برجامی 
همکاری شانگهای اظهار داشت: برجام چارچوبی است که در سایه عقلانیت و 
منطق طرف های مورد اختلاف در یک موضوعی به این اهمیت و مهمی به توافق 
رسید. غرب دغدغه هایی پیرامون برنامه هسته ای ایران داشته است و ما نیز تاکید 
داشته ایم که فعالیت ما صلح آمیز است و می خواهیم در چارچوب قوانین آژانس 
حقوق قانونی مردم خودمان را برای تامین نیازها، از طریق فعالیت های صلح آمیز 
دنبال کنیم.  وی با بیان اینکه برجام دارای یک چارچوبی که است که همچنان 
آن قدرت و استحکام لازم را برای ادامه حل این بحران دارد، ادامه داد: بنابراین 
دلیلی ندارد که ما بین نگاه به شرق سیاست آسیایی و برجام یکی را انتخاب کنیم، 
ما می توانیم هم مذاکرات برجام را ادامه بدهیم )به شرط اینکه به نتایج قابل قبولی 
برسد و تحریم ها لغو شود( و هم سیاست آسیایی و نگاه به شرق خودمان را داشته 

باشیم و بر اساس این توازن سیاست خودمان را پیش ببریم. 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در مورد اینکه ایران در 
کورس رقابت های کشورهای در حال توسعه تحت فشار تحریم ها عقب مانده است 
و آیا در این شرایط باید مذاکره کند یا نکند، با بیان اینکه تحریم ها آنگونه که شما 
تحلیل می کنید، نیست؛ خاطرنشان کرد: درست است که در بحث تحریم های 
اقتصادی آسیب زیادی به اقتصاد ما وارد شده اما از سویی آسیب زیادی هم به 
غربی ها وارد شده است. اگر آمار و ارقام صادرات کشورهای غربی را نگاه کنید، 
معمولًا 4 تا ۵ برابر ما، کشورهای غربی به ما صادرات داشته اند، یعنی اگر ما در 
معاملات با یک کشور از ۵۰۰ میلیون یورو به ۵۰ میلیون یورو رسیده ایم در این 
لیست اگر نگاه کنید متوجه می شوید که کشور غربی ۵ برابر بیشتر از ما متزلزل 

شده است.  وی با بیان اینکه از طریق تحریم ها به کشورهای غربی و فشاری آمده 
و آن ها در حال از دست بازار منطقه خاورمیانه بوده و چینی ها و روس ها در حال 
جایگزین شدن آن ها هستند، افزود: در این میان غرب در حال متضرز شدن است 
و خیلی بیشتر از حد تصورشان در حال از دست دادن بازار و قدرت اقتصادی ایران 
هستند.  رحیمی جهان آبادی گفت: ما فکر می کنیم که برجام یک فرصت دو 
جانبه است؛ یعنی هم به غربی ها اجازه می دهد به بازارهای ما برگردند و قدرت 
اقتصادی خودشان را احیا کنند و همین فرصت را به ما می دهد که اکنون که با شرق 
رابطه خوبی داریم و از طریق روابط با شانگهای بتوانیم بخش عمده ای از نیازهای 
خودمان را تامین کنیم و از امتیازهای سیاسی، امنیتی، فرهنگی و اقتصادی این 
سازمان استفاده کنیم.  وی تصریح کرد: می توانیم این فرصت را به غربی ها بدهیم 
که به بازار گاز، نفت، پتروشیمی و صنایع ایران بازگردند؛ چون مسئله تحریم ها یک 
شمشیر دو لبه است که فقط گردن ما را نمی زند، بیشتر گردن خود غربی ها را میزند 

و حماقت آن ها باعث شده که خیلی از فرصت های کشور ما را از دست بدهند. 
نماینده مردم تایباد، باخرز و صالح آباد گفت: پای درد و دل هر کدام از مسئولان 
غربی که بنشینید، می بینیم که به شدت از سیاست های آمریکا گلایه دارند و 
در جلسات خصوصی از رفتارهای غیرعقلانی آمریکا می نالند و به شدت از ضرر 
و زیان های شرکت های خودشان ناراضی هستند که این فرصت از آن ها گرفته 

می شود و چینی ها در حال جایگزین شدن آن هستند. 
وی درباره آینده مذاکرات نیز اظهار داشت: مذاکرات و گفت وگوها از نو احیا و 
شروع می شود؛ منتها اینکه به نتیجه برسد یا نرسد به غربی ها بستگی دارد. اینکه 
چقدر رفتارشان عقلانی باشد و چقدر درک درستی از شرایط ایران داشته باشند. اما 

مذاکرات تا پیش از نوروز احیا خواهد شد. 
رحیمی جهان آبادی با بیان  اینکه غربی ها یک اشتباه بزرگی در این سال ها 
مرتکب شدند و آن اینکه مشاورانی در امور ایران دارند و بر پایه آن مشورت هایی که 
رژیم صهیونیستی و برخی از افراد و گروه ها و غربی ها می دهند را بدون شناخت 

واقعی و درست از مسائل ایران تصمیم می گیرند، یادآور شد: اگر تحلیل ها درست 
بود، وضع غرب در ایران و خاورمیانه نباید این می بود. غرب در حال از دست دادن 
فرصت های طلایی عظیمی در توسعه خاورمیانه است؛ همچنین در حال از دست 

دادن مشروعیت، محبوبیت و سلطه نظامی خودش است. 
وی با بیان اینکه وقتی همه پازل ها را در کنار هم بگذاریم متوجه می شوید که 
غرب دارد دوران افول و دوران سقوط خودش را در خاورمیانه پشت سر می گذارد 
و آسیب بزرگی را متوجه منافع خودش می کند، خاطرنشان کرد: یک نمونه را در 
مورد افغانستان ببینید؛ بیست سال حضور نظامی، میلیاردها دلار هزینه، صدها 
نفر کشته و بالاخره با 12۰ میلیارد دلار تسلیحات مدرن جدید تقدیم به داعش و 
گروه های تندرو افراطی در منطقه کرده و فرار کردند؛ در واقع خودشان را خلاص 

کردند. 
عضو کمیسون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس اضافه کرد: همین را در 
مورد خیلی از حوادث خاورمیانه مقیاس بگیرید؛ آمریکایی ها در واقع غرب را نیز به 
دنبال خودشان به این باتلاق می کشانند و در حال باختن بازی به چینی ها هستند. 
اما ایرانی ها علیرغم همه فشارهایی که به خاطر فعالیت هایی که خود غربی ها و 

آژانس بهتر می دانند، جنبه نظامی ندارد، توانستند ایستادگی کنند. 
تولیدکننده  خودشان  که  می گیرند  مشورت  کسانی  از  غربی ها  گفت:  وی 
سلاح های هسته ای در خاورمیانه هستند. رژیم صهیونیستی منشاء بسیاری از 
بدبختی ها و استانداردهای دوگانه است. بسیاری از مسائل منطقه به علت رفتار 
رژیم صهیونیستی در منطقه است و بلایی بر اثر اقتدار منافع و جایگاه غرب در 
منطقه آورده که تا قرن ها قابل جبران برای آمریکا و غربی ها نباشد.  نماینده مجلس 
یازدهم با بیان اینکه غرب دوران افول خود را در خاورمیانه سپری می کند، گفت: ما 
فکر می کنیم در این شرایط جدید ایران این آمادگی را دارد که در چارچوب برجام 
مجدداً گفت وگو کند و این فرصت را به غربی ها بدهد که به بازار خاورمیانه و ایران 

بازگردد.

یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :
مذاکرات برجامی تا پیش از نوروز از سر گرفته می شود 

یک کارشناس ارشد مسائل بین الملل گفت: موفقیت دولت 
سیزدهم برای تقویت روابط با همسایگان وابسته به میزان قدرت 
ملی و انسجام داخلی در ایران و نحوه بازیگری دیگر بازیگران 

منطقه ای است.   
احمد بخشایش اردستانی در گفت وگو با خبرنگار سیاسی 
کرد:  اظهار  سیزدهم  دولت  خارجی  سیاست  درباره  ایرنا 
سیاست خارجی مطرح شده از سوی دولت جدید مبتنی بر 
تقویت روابط با کشورهای حوزه مقاومت و همسایگان با هدف 

تاثیرگذاری بر عملکرد قدرت های جهانی است. 
سیاست  این  موفقیت  الزامات  و  شرطها  پیش  درباره  وی 
خارجی گفت: موفقیت این سیاست به نحوه بازیگری دیگر 

کشورهای منطقه و قدرت های جهانی بستگی دارد. اینکه شما 
راننده خوبی باشید برای اینکه بتوانید در یک جاده ناهمواره به 
مقصد برسید، کافی نیست و نحوه رانندگی رانندگان دیگر نیز 
در این موضوع دخیل است از این جهت مهم است که وقتی 
تعارض منافع پیش می آید همسایگان چه برخوردی خواهند 
داشت. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
ایران با جهان در گرو تقویت  با بیان اینکه بهبود روابط  نهم 
انسجام ملی و اقتصاد داخلی است، تصریح کرد: اگر در داخل 
قدرتمند و متحد باشیم حتی دشمنان ما هم با ما همراه خواهند 
شد و به ما امتیاز خواهند داد. بخشایش اردستانی، سیاست 
خارجی متوازن مطرح شده از سوی دولت سیزدهم را سیاستی 

واقع بینانه ارزیابی کرد و گفت: اگر ایران بتواند با چین، روسیه 
و هند قراردادهای بلندمدت راهبردی امضا کند، تحریم پذیری 
آن کاهش خواهد یافت و در نهایت آمریکا نیز مجبور خواهد 
در مقابل جمهوری اسلامی کوتاه بیاید تا بیش از این، تهران 
تحولات  وی،  نشود.  نزدیک  منطقه  در  واشنگتن  رقیبان  به 
افغانستان و خروج آمریکا از این منطقه را یادآور شد و افزود: 
آمریکا هر روز پایگاه های بیشتری را در منطقه از دست می دهد 
و این تحول می تواند برای عراق و دیگر کشورهای منطقه نیز 
اتفاق افتد که این موضوع یک پیروزی برای جمهوری اسلامی 
و همسایگان آن است تا با مشارکت نیروهای منطقه، امنیت 
آنرا بدون حضور نیروهای بیگانه تامین کنند.  نویسنده کتاب 

اصول سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران،در عین حال 
تبعیت برخی کشورهای همسایه از آمریکا را یکی از چالش های 
بهبود روابط عنوان کرد و گفت: وجود مردم سالاری و انتخابات 
در ایران، در منطقه ای که بیشتر کشورها انتخابات ندارند در 
کنار توجه به مظلومان و شیعیان در سراسر جهان، از جمله 
چالش هایی است که جمهوری اسلامی برای تقویت روابط با 
همسایگان دارد. بخشایش به شعار »ایران قوی« مطرح شده از 
سوی آیت الله ابراهیم رییسی اشاره کرد و گفت: با تحقق این 
شعار، بسیاری از چالش های سیاست خارجی حل می شود 
زیرا بهره مندی از مزیت های همکاری با »ایران قوی« بر هر چیز 

دیگری برای همسایگان ارجحیت خواهد داشت.

یک کارشناس ارشد مسائل بین الملل: 
موفقیت سیاست خارجی در گرو اقتدار و انسجام ملی است 
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 مدیرکل آموزش وپرورش استان قم گفت: با توجه به تداوم شیوع کرونا، در سال 
تحصیلی جدید زمینه آموزش ها در مدارس استان به صورت حضوری و مجازی 

امکان پذیر است. 
حمیدرضا شیخ الاسلام افزود: شروع سال تحصیلی در مهرماه غیرحضوری 
در  تدریجی  به صورت  آموزان  دانش  که  است  این  ما  تلاش  تمام  ولی  است، 
کلاس های درس حاضر شوند. وی اضافه کرد: ممکن است بعضی از خانواده ها 
تمایل داشته باشند فرزندانشان در ساعاتی از روز در طول هفته در مدارس حاضر 
شوند. وی ادامه داد: از سوی دیگر شاید ولی دانش آموزی در هیچ شرایطی تمایل 
نداشته باشد فرزندش به صورت حضوری به کلاس درس بیاید؛ تمام خدمات 
کرد:  تاکید  الاسلام  شیخ  می دهیم.  ارائه  غیرحضوری  آموزان  دانش  این  به  را 
آموزش حضوری و یا غیرحضوری بنا به فراخور حال دانش آموزان و اولیا خواهد 
بود و هیچ اجباری برای شرکت حضوری در کلاس ها نیست. وی گفت: از نیمه 
مهرماه با توجه به مساحت مدرسه و کلاس درس و همچنین با رعایت پروتکل های 

بهداشتی،  سعی می کنیم به صورت تدریجی و با هماهنگی انجمن اولیا و مربیان، 
 در خدمت دانش آموزانی که تمایل دارند، باشیم. وی افزود: تلاش کرده ایم حداکثر 
خدمات را به دانش آموزان ارائه دهیم و استرس و نگرانی را از درون خانواده ها کم 
کنیم. مدیرکل آموزش و پرورش قم اضافه کرد: برای دروس عملی از جمله دروس 
هنرستان ها منتظر دستور ستاد ملی کرونا هستیم و همه کارگاه ها آماده هستند با 
حداقل جمعیت در خدمت دانش آموز باشند. وی با بیان این که اگر واکسیناسیون 
سال  زنگ  کرد:  اضافه  می شود،  مرتفع  مشکلات  از  بسیاری  قطعا  شود  تمام 
تحصیلی جدید راس ساعت هشت روز شنبه سوم مهرماه در تمام مدارس سطح 
استان به صدا درخواهد آمد. وی خاطرنشان کرد: با وجود این که آموزش ها در 
سال گذشته مجازی بود، معدل کتبی دانش آموزان قم ۰.8۹ درصد ارتقا یافت که 
نشان دهنده تلاش حداکثری معلمان و دانش آموزان می باشد. در سال تحصیلی 
پیش رو حدود 28۰ هزار دانش آموز در دوره های تحصیلی مختلف در یک هزار و 

4۰۰ واحد آموزشی مشغول به تحصیل خواهند شد.

مدیرکل آموزش وپرورش استان قم:

زمینه آموزش حضوری و مجازی در مدارس فراهم است

کلاهبرداری نیم کیلو طلا، با تمارض به سرطان حنجره 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری یک کلاهبردار خبر داد و گفت: نامبرده با شگرد ابتلا به 
سرطان حنجره و جلب اعتماد یک طلافروش حدود نیم کیلوگرم طلا و 1۹ عدد سکه بهار آزادي کلاهبرداری کرده 
بود. سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پي شکایت یکی از شهروندان مبني بر کلاهبرداري و تحصیل مال 
از طریق نامشروع و متقلبانه در حدود نیم کیلو طلا و 1۹ عدد سکه بهار آزادي توسط جوانی 18 ساله، موضوع در 
دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.وی افزود: با بررسی موضوع مشخص شد متهم از طریق 
فضای مجازی با یکی از اعضای خانواده آشنا و خود را به دروغ روانشناس معرفي و پس از مدتي با بیان اینکه 
بیماري سرطان حنجره داشته و بایستي سریعاً عمل جراحي شود، با تحریک احساسات نوع دوستی شاکی، نیم 
کیلو طلا و 1۹ عدد سکه طلا بهارآزادي دریافت و از این طریق کلاهبرداری کرده است.جانشین فرمانده انتظامی 
استان قم تصریح کرد: در ادامه طی هماهنگی با مقام قضائی استان وی دستگیر و در تحقیقات صورت گرفته 
صراحتاً به بزه انتسابي اعتراف و اموال کلاهبرداری شده کشف و به شاکی مسترد شد.سردار اسماعیلی گفت: در 

نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع قضائی استان معرفی و با صدور قرار مناسب روانه زندان شد.

اعتراض فرهنگیان قمی به عدم اعمال قانون رتبه بندی
پیش از ظهر پنج شنبه جمعی از معلمان و فرهنگیان قمی در اعتراض به عدم اجرای قانون مصوب مجلس 
شورای اسلامی در مقابل دفتر احمد امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تجمع و خواستار 
اعمال قانون و رتبه بندی بر اساس همترازی 8۰ درصد اعضای هیئت علمی دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی 
شدند. یکی از فرهنگیان در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به نقش مهم معلمان در تربیت نسل های آینده و 
تأکیدات رهبر معظم انقلاب بر اهمیت رسیدگی به وضعیت معیشتی معلمان و فرهنگیان گفت: ما تنها خواستار 
اعمال قانون مصوب مجلس شورای اسلامی هستیم و انتظار داریم دولت جدید رویه گذشته را تغییر داده و قوانین 
مجلس را اجرا کند.وی ادامه داد: ما از نمایندگان قم می خواهیم بر اساس وظیفه نمایندگی با نظارت بر شیوه 
اعمال قانون، حسن اجرای قوانین را پیگیری کنند.طرح رتبه بندی معلمان بر اساس سند »تحول بنیادین نظام 
آموزشی« یکی از موضوعات مهمی است که برای بهبود سطح معیشتی و ارتقای حرفه ای معلمان بسیار مهم 

است.

علی لندی، قهرمان ملی آسمانی شد 
علی لندی، نوجوان شجاع و فداکار ایذه ای و قهرمان ملی  روز گذشته آسمانی شد.این  نوجوان 1۵ ساله و 
اهل شهرستان ایذه استان خوزستان در یک حادثه آتش سوزی در ایذه با ایثار و از خودگذشتگی جان دو زن را 
نجات داد و خود دچار سوختگی شدید شد.علی لندی بدلیل سوختگی زیاد بستری و پس از اقدامات اولیه در 
بیمارستان طالقانی اهواز برای سیر مراحل درمان  به بیمارستان امام موسی کاظم )ع( اصفهان اعزام شد. این  

قهرمان ملی و نوجوان شجاع ایذه ای پس از چند روز بستری در بیمارستان دارفانی را وداع گفت و آسمانی شد.

1۶ میلیون یمنی در آستانه قحطی هستند
دیوید بیسلی« رئیس برنامه جهانی غذا هشدار داد که 1۶ میلیون نفر در یمن در آستانه قحطی و گرسنگی 
هستند و جیره غذایی میلیون ها نفر در ماه اکتبر کاهش می یابد مگر اینکه بودجه جدیدی فراهم شود.وی افزود 
اکنون بودجه رو به اتمام است و با فرارسیدن اکتبر، مجبور خواهیم بود کمک های غذایی سه میلیون و دویست 

هزار یمنی را قطع کنیم که قطعا این مقدار تا دسامبر به پنج میلیون خواهد رسید.

سعید محمد دبیر شورای  عالی مناطق آزاد شد
 ـصنعتی و  با حکم احسان خاندوزی وزیر اقتصاد، »سعید محمد« به دبیری شورای عالی مناطق آزاد تجاری 
ویژه اقتصادی منصوب شد. سعید محمد، زاده 1۳4۷ در تهران عضو سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و از مدیران 
اجرایی ارشد این نیرو بوده است. در 1۷ اسفند 1۳۹۹ وی برای شرکت در انتخابات ریاست جمهوری 14۰۰ از 

سمت فرماندهی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا استعفا کرد.

واکسن فایزر برای افراد عادی تزریق نمی شود 
وزیر بهداشت گفت: واکسن فایزر محدود و برای خانم های باردار است و به سایر افراد تزریق نمی شود.بهرام 
عین اللهی افزود: مردم باید از واکسن سینوفارم و برکت و هر آنچه وزارتخانه تایید می کند استفاده کنند تا بدن 
آن ها مقاوم شود. بیشتر مرگ و میر ها مربوط به افرادی است که واکسن نمی زنند و نیاز است مردم هرچه سریعتر 

واکسن تزریق کنند.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

قم سومین کلانشهر کشور
 به لحاظ فضای سبز

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: در حال حاضر 
سرانه فضای سبز قم، 2۰.۰۷ مترمربع و مساحت فضای سبز قم 2۶ میلیون 

مترمربع است.
پیام جوادیان با اشاره به وضعیت فضای سبز در قم اظهار داشت: قم به 
لحاظ فضای سبز، مقام سوم در کشور در مقایسه با 8 کلان شهر اصلی  را بعد از 

اصفهان و شیراز دارد.
اینکه در حال حاضر سرانه فضای سبز قم، 2۰.۰۷ مترمربع  بیان  با  وی 
و مساحت فضای سبز قم 2۶ میلیون مترمربع است افزود: طبق شاخص 
گذاری ها، سرانه باید 24 تا 2۵ مترمربع باشد و برای رسیدن به سرانه استاندارد، 
با برنامه ریزی در شهرداری و همکاری سایر ارگان ها به ویژه راه و شهرسازی برآنیم 

تا سال 14۰4 به این سرانه دست یابیم.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه در جهت 
باید یک را ضربدر جمعیت  ازای یک مترمربع  به  ارتقای سرانه فضای سبز 
کنیم ابراز کرد: در این زمینه برای یک میلیون و 2۹۰ هزار نفر جمعیت قم باید 

یک میلیون و 2۹۰ هزار مترمربع توسعه فضای سبز اتفاق بیفتد.
وی با تأکید بر اینکه زمین های اطراف شهر قم به اداره کل راه و شهرسازی 
تعلق داشته که در این زمینه مقرراتی داریم که براساس آن، می توانند زمین ها را 
در اختیار شهرداری قرار دهند گفت: اگر زمین کافی در اختیارمان قرار بگیرد 
و بوستان ها را راه اندازی کنیم، سالی 1.۵متر سرانه فضای سبز برای توسعه در 

نظر گرفته ایم تا به 2۵ مترسرانه دست یابیم.
جوادیان آبیاری فضای سبز شهری را مورد توجه قرار داد و یادآور شد: یکی از 
دغدغه های جدی در توسعه فضای سبز، کمبود آب است که دراین باره تدابیر 
خوبی اندیشیده شده و پساب تصفیه خانه شهر قم را تصفیه ثانویه برای آبیاری 
فضای سبز می کنیم. وی ادامه داد: آب خارج شده از سیستم تصفیه ثانویه به 
لحاظ استانداردها و مباحث شرعی تائید شده و در فضای سبز مورداستفاده قرار 
می گیرد که در حال حاضر حدود 1۷ درصد آبیاری فضای سبز شهر قم توسط 
آب شهری انجام می شود. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم دلایل استفاده از آب شهری در آبیاری فضای سبز شهر را مورد توجه قرارداد 
و اظهار داشت: در بوستان هایی که در بافت  شهری وجود دارند،خط انتقال 
نداریم و در حدود ۷۵ درصد آب چاه ها، حقابه رودخانه، منابع زیرزمینی و بقیه 

پساب به میزان 4۵ لیتر در ثانیه بوده که داریم.
وی با بیان اینکه این پساب از سال ۹8 واگذارشده و به گونه ای نیست که 
مستقیم در فضای سبز استفاده شود، یادآور شد: مباحث زیست محیطی اجازه 
نمی دهد پساب به طور مستقیم در بوستان شهری استفاده شود و بااینکه تصفیه 
می شود اما اگر در فرآیند تصفیه مشکلی ایجاد شود مخاطراتی برای شهروندان 

داشته باشد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: در تلاش هستیم 
این میزان را به 1۰ درصد برسانیم اما این گونه نیست که همه فضای سبز از آب 
پساب استفاده کند، یک زمانی 1۰۰ در صد آب شرب برای آبیاری بوده و در 

حال حاضر به 1۷ درصد رسیده است
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم :

بهسازی بافت فرسوده
 عزم ملی و استانی می خواهد

مدیر منطقه یک شهرداری قم گفت: بهسازی بافت فرسوده صرفاً در حیطه 
کاری شهرداری قابل حل نیست و باید عزمی ملی و استانی برای بهسازی این 

بافت ها شکل بگیرد.
احمدترکمن با اشاره به اهمیت نوسازی و بهسازی بافت فرسوده به ویژه در 
مناطق پرتراکم اظهار داشت: یکی از پرچالشترین و سختترین شرایط اجرای 

پروژه های عمرانی در بافت های قدیمی و بومی و فرسوده شهرها است.
وی با بیان اینکه منطقه یک شهر قم نیز  بخش زیادی از این بافتها که هویت 
شهر را هم تشکیل می دهند را در خود جایداده است،  ابراز کرد: همین مسئله 
کار را برای توسعه و پیشرفت سخت تر کرده اما در وضعیت موجود شهرداری 

اجرای طرحهای مختلف را دنبال کرد.
مدیر منطقه یک شهرداری قم با تأکید بر اینکه طی سال های گذشته اقدامات 
قابل توجهی در این منطقه از شهر انجام شده است،  تصریح کرد: علیرغم 
تمام مسائل و تراکم محلات و بافت فرسوده، طرح های عمرانی اجرایی شده و 

شهرداری رضایت عموم شهروندان را کسب کرده است.
تقاطع غیرهمسطح  روحانی،  بلوار شهیدان  مانند  پروژه هایی  اجرای  وی 
شهید  خیابان  کاشانی،  محتشم  بلوار  فردوسی،  بلوار  اسلام،  رزمندگان 
فراشاهی، احداث مجتمع فرهنگی ورزشی و سایر پروژه ها ازجمله این اقدامات 
دانست و افزود: این پروژه ها با تمام مشکلات در این منطقه از شهر قم انجام 
شده که گامی برای احیای بافت های قدیمی و جلوگیری از جابجایی جمعیت 
و توسعه متوازن منطقه بوده است. ترکمن بهسازی بافت فرسوده را موردتوجه 
قرار داد و گفت:  بهسازی بافت فرسوده صرفاً در حیطه کاری شهرداری قابل 
حل نیست و باید عزمی ملی و استانی برای بهسازی این بافتها شکل بگیرد. 
وی ادامه داد: یکی از مشکلات اصلی منطقه بحث بافت تاریخی است که به 
تازگی مصوب شده و مسائلی برای شهروندان خصوصاً در بافت فرسوده ایجاد 
کرده است؛ مصوبه میراث فرهنگی و طرح تفصیلی دست ما را در حوزه توسعه 
شهری در منطقه بسته است و عموماً شهروندان از این مسئله گلایه مند هستند. 
در مناطقی بافت تاریخی شاهدیم که به دلیل همین محدودیت ها تخلفات 

شکل می گیرد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم اعلام کرد:

صدور کارت سرویس مدارس
 منوط به تزریق واکسن کرون

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: صدور کارت رانندگان سرویس 
مدارس مشروط به تزریق دو دوز واکسن کرونا است.

عباس ذاکریان  روز چهارشنبه در نشست استانی ستاد مبارزه با کرونا در 
سالن کرامت استانداری با اشاره به دغدغه شهرداری قم در موضوع رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی در آرامستان ها اظهار داشت: ما در روزهای اخیر و 
برای کمک به انجام وظایف جاری در آرامستان بهشت معصومه )س( از ظرفیت 

نیروهای برخی سازمان های تابعه شهرداری کمک گرفتیم.
وی تصریح کرد: تردیدی نیست که با رعایت بهتر شیوه نامه های بهداشتی در 
آرامستان ها به ویژه با توجه به برگزاری مراسم های مختلف تشییع، نیازمند اعمال 

برخی محدودیت ها و یا کنترل قانونی از سوی نیروی انتظامی است.
معاون خدمات شهری شهرداری قم همچنین درباره ضرورت تشدید اقدامات 
محله محور برای گسترش واکسیناسیون در استان خاطرنشان کرد: خودروهای 
بلندگودار سازمان های آتش نشانی و تخلفات شهری شهرداری در خدمت این 

موضوع قرار می گیرد.
عدم صدور مجوز برپایی ایستگاه های صلواتی 

وی درعین حال به ارائه برخی خدمات منوط به تزریق دو دوز واکسن کرونا 
توجه داد و گفت: تمدید پروانه رانندگان تاکسی در قم و همچنین صدور کارت 

فعالیت سرویس مدارس منوط به تزریق دو دوز واکسن کروناست.
لکه گیری  برای  خواست  استان  بهداشت  مرکز  از  همچنین  ذاکریان 
واکسیناسیون رانندگان حمل ونقل عمومی، کد ملی افراد واکسینه شده در 
اختیار شهرداری قم قرار گیرد تا با تطبیق لازم، تدابیر کافی برای این موضوع 

اتخاذ شود.
معاون خدمات شهری شهرداری قم همچنین از افزایش درخواست ها برای 
برپایی ایستگاه های صلواتی در ایام پایانی ماه صفر خبر داد و گفت: شهرداری 
اساس  بر  ایستگاه های صلواتی  برپایی  برای عدم  را  مقاومت لازم  همچنان 

ضرورت رعایت شیوه نامه های بهداشتی خواهد داشت.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

جعل و فروش غیرقانونی 7هزار متر، اراضی روستایی 
تاکنون دو نفر درخصوص این پرونده دستگیر شده اند

فرمانده انتظامی استان از دستگیری 2 نفر در ارتباط با جعل و فروش غیرقانونی اراضی ۷هکتاری یکی از 
روستاهای استان خبر داد.  

سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پي گزارش اداره کل بازرسي استان قم مبني بر جعل اسناد 
ملکي اراضي یکی از روستاهای قم، بلافاصله موضوع در دستور کار تیمی از کارآگاهان مجرب پلیس آگاهی 

استان قرار گرفت.
وی افزود: در ابتدا با در اختیار گرفتن مستندات و مبایعه نامه ها و استعلام از مراجع ذي ربط مشخص شد 
کلیه اسناد فاقد اصالت بوده و افراد ذي نفع به عنوان مالک با تباني 2 نفر از افراد صاحب نفوذ آن روستا، 

اراضي به میزان بیش از ۷ هزار متر مربع را به صورت غیرقانوني تصاحب کرده اند.
فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: کارآگاهان سپس با انجام اقدامات پلیسی 2 نفر را در این رابطه 
شناسائي و دستگیر کردند. سردار میرفیضی گفت: متهمان در تحقیقات انجام شده صراحتاً به بزه انتسابي 
اعتراف و اذعان داشتند با تباني 2 نفر از افراد صاحب نفوذ آن روستا مبادرت به جعل اسناد کرده و پس از 
اینکه اراضي روستایي را در اختیار گرفته و تصاحب کرده اند به افراد دیگري به مبلغ 8 میلیارد و 8۵۰ میلیون 
ریال فروخته اند. فرمانده انتظامی استان خاطرنشان کرد: سرانجام متهمان به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی به مرجع قضائی استان تحویل و با صدور قرار قانوني مناسب روانه زندان شدند.
کلاهبرداری ۲8 میلیاردی با هدف مشارکت در ساخت آپارتمان 

فرمانده انتظامی استان  دربخش دیگری از سخنان خود از دستگیری 2 کلاهبردار حرفه ای خبر داد و 
گفت: متهمان با شگرد سرمایه گزاري و مشارکت در آپارتمان سازی از فردی بابت منزلش وکالت فروش دریافت 
و به شخص غیر فروخته بودند.   سردار میرفیضی افزود: در پي شکایت یکی از شهروندان مبني بر اینکه 
فردي با جلب اعتماد، بیان داشته در کار ساختمان سازي فعالیت داشته و مي تواند ملک قدیمي و فرسوده را 
تخریب و آپارتمان سازی کند، بنابراین وی را به دفتر اسناد رسمي برده و به بهانه پیش فروش آپارتمان در آینده، 
وکالت فروش را از صاحب ملک دریافت و ملک را به شخص غیر مي فروشد که بلافاصله موضوع در دستور کار 
کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. وی افزود: در ادامه متهم با 2 فقره سابقه کیفری و همدستش با 
4 فقره سابقه شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی استان دستگیر شدند. فرمانده انتظامی استان قم تصریح 
کرد: متهم در تحقیقات پلیس بیان داشت منزل را به متراژ 22۰ متر مربع به مبلغ 28 میلیارد و ۳8۰ میلیون 
ریال خریداري کرده، لیکن در بررسی کارآگاهان مشخص شد متهم با مانورمتقلبانه وکالت فروش را از صاحب 
ملک دریافت و ملک را به شخص غیر فروخته و آپارتمان سازي در کار نیست. سردار میرفیضی تصریح کرد: 
سرانجام متهمان طی تحقیقات صورت گرفته به بزه انتسابي اعتراف و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی به مرجع قضائی استان تحویل و با صدور قرار مناسب روانه زندان شدند.

رئیس پلیس فتای استان قم خبرداد:

دستگیری باند کلاهبرداری از ۲۰ هزار حساب بانکی 
افراد بازداشت شده این باند از ۱۶ تا ۲۰ سال سن دارند 

رئیس پلیس فتای استان قم گفت : باند کلاهبرداری که با ارسال پیامک جعلی از طرف سامانه ابلاغیه 
قضائی، حساب بانکی هموطنان را تخلیه می کردند، با پیگیری پلیس فتای قم دستگیر شدند. سرهنگ علی 
موالی اظهارداشت :: با پیگیری های پلیس فتای قم، اعضای باند پنج نفره کلاهبرداران اینترنتی که اطلاعات 
2۰ هزار حساب بانکی هموطنان از طریق ارسال لینک جعلی به دست آورده بودند، دستگیر شدند. وی افزود  
:: این افراد با ارسال پیامک جعلی و سوء استفاده از عنوان سامانه ابلاغیه قضائی، حساب قربانیان را خالی 
می کردند دستگیر کند.وی اضافه کرد: این افراد تا کنون به برداشت 1۵ میلیارد ریال از حساب افراد مختلف 
اعتراف کرده اند. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ مرکز قم،رئیس پلیس فتای استان قم، تصریح کرد: در 
بررسی های اولیه مشخص شده که این افراد اطلاعات حدود 2۰ هزار حساب بانکی را سرقت کرده اند و بر 
همین اساس مبالغ برداشت شده از حساب های هموطنان، باید از رقمی که افراد این باند در اعترافات خود 
بیان کرده اند بسیار بیشتر باشد. سرهنگ موالی خاطرنشان کرد: افراد بازداشت شده این باند کلاهبرداری از 
1۶ تا 2۰ سال سن دارند که با پیگیری های صورت گرفته در یکی از شهرهای شمالی کشور بازداشت شدند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف ۱۵ دستگاه استخراج ارز دیجیتال
فرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف 1۵ دستگاه استخراج ارز دیجیتال در این استان خبر داد. 

سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: مأموران کلانتری 1۵ بلوار امین در اجرای طرح برخورد با 
مکان هایی که مبادرت به استفاده از دستگاه های ماینر می کنند، یک محل مسکونی را شناسایی و موضوع 
در دستور کار آن ها قرار گرفت. وی افزود: در ادامه مأموران با هماهنگی مقام قضائی استان به محل فوق اعزام 

و در بازرسی صورت گرفته، 1۵ ماینر )دستگاه استخراج ارز دیجیتال( غیر مجاز را کشف کردند.

طرح: سجاد جعفری

 زنگ خطر "سقوط سواد" نسل آینده ایران!

دربرخی  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  نرخ  به کاهش  اشاره  با  قم  استاندار 
صنوف ومشاغل این استان، گفت: این موارد پیگیری شود، تا ازنظر رعایت پروتکل ها 

همانند گذشته درسطح کشور رتبه بالا را حفظ کنیم. 
بهرام سرمست روز چهارشنبه درجلسه ستاد پیشگیری،هماهنگی وفرماندهی عملیات 
پاسخ به بحران درتالار کرامت استانداری  قم ، همچنین موضوع توسعه واکسیناسیون 
سن  گرفته،  صورت  پیگیری های  با  داشت:  اظهار  و  داد،  قرار  توجه وتاکید  مورد  را 
واکسیناسیون درقم درمقایسه با میانگین کشوری 1۰ سال جوان تر است. وی اضافه 
کرد: به تازگی نیز با پیگیری هایی که از طریق وزارت بهداشت،درمان وآموزش پزشکی 
انجام شد، شرط سِنی برای تزریق واکسن دراستان حذف شد، از این رو انتظار داریم 
که دستگاه های اطلاع رسان وهمچنین سازمان های فرهنگی درتشویق مردم به امر 

واکسیناسیون اهتمام داشته باشند.
وی یادآور شد: مراکز متعددی برای واکسیناسیون دراستان دایر شده، و واکسن نیز 

به تعداد کافی دراختیار داریم، و زمینه برای دریافت واکسن کاملا فراهم است.
استاندار قم بیان داشت: تحقق واکسیناسیون ۷۰ درصدی دراستان نیازمند همراهی 

تمام سازمان ها اعم از اداره های دولتی وگروه های مردمی است.
سرمست دانش آموزان وافراد مرتبط با حوزه آموزش وپرورش را مهمترین گروه های 
هدف واکسیناسیون دراستان خواند، و گفت: این  موضوع درقالب کارگروهی دنبال 
شود، چراکه برای اینکه خانواده ها فرزندان خود را با آسودگی کامل به مدرسه بفرستند، 
باید زمینه واکسیناسیون آنها را فراهم نماییم. وی همچنین درادامه تصریح کرد: باید 
این  برای  کند،  پیدا  گسترش  واکسیناسیون  که  کنیم،  تلاش  اقناعی  به شیوه های 
منظور یک سری سیاست های تشویقی وسیاست های بازدارنده وسلبی درستاد استانی 

پیش بینی شود، و درسطح ستاد ملی نیز به تصویب برسد.
۱۹ هزار نفر از متصدیان واحدهای صنفی قم واکسن زدند

عضو هیات رئیسه اتاق اصناف قم نیز دراین جلسه با اشاره به بازرسی های مستمر از 
صنوف مختلف این استان گفت: طی درخواست های صورت گرفته از دانشگاه علوم 
پزشکی، ۶ هزار تَن از متصدیان واحدهای صنفی قم خارج از شرط سِنی اعلام شده، 
واکسن دریافت کردند. بیت الله کریمی گفت: درمجموع حدود 1۹ هزار تَن از متصدیان 
خواستیم،  نیز  استان  صنفی  اتحادیه های  از  و  زدند،  واکسن  قم  صنفی  واحدهای 
هراتحادیه با توجه به رَسته های تحت پوشش خود، راهکارهای تشویقی درنظر بگیرد. وی 
افزود: هیات رئیسه اتاق اصناف قم نیز یک بسته تشویقی واکسیناسیون را برای کلیه 
اصناف درنظر گرفته که براساس آن از ابتدای مهرماه هر فردی از صنوف مختلف، اقدام 

به تزریق واکسن کند، از تخفیف 1۵ درصدی عوارض بهره مند می شود، که این بسته پس 
از تصویب درکمیسیون نظارت اتاق اصناف اجرایی خواهد شد.

7۶ درصد کارکنان ادارات استان قم واکسن کرونا دریافت کردند
رئیس سازمان مدیریت بحران قم نیز با اشاره به گزارش ارائه شده از واکسیناسیون 
اداره های  کارکنان  درصد   ۷۶ میانگین  به صورت  تاکنون  گفت:  دراستان  اداره   2۳
استان واکسن دریافت کردند. محسن اوروجی همچنین با اشاره به درپیش بودن ایام 
سوگواری دهه آخر صفر افزود: دراین ایام آیین های عزاداری زیادی درقم برگزار می شود، 
که دستورالعمل های بهداشتی آن مانند ایام محرم است، و اقدام هایی نظیر برپایی 
ایستگاه های صلواتی ودسته روی ممنوع می باشد، و فاصله اجتماعی نیز باید رعایت 

شود.
احتمال راهپیمایی خودجوش اربعین در بلوار پیامبر اعظم 

توجه  با  کرد:  بیان  جلسه  دراین  نیز  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
به محدودیت های ایجاد شده دراعزام زائران به کشور عراق، پیش بینی ما این است که 
در روز اربعین به صورت خودجوش شاهد پیاده روی دربلوار پیامبر اعظم )س( باشیم. 
عباس ذاکریان بیان کرد: طی هفته های اخیر درخواست های متعددی برای صدور 
مجوز برپایی ایستگاه های صلواتی داشتیم که مقاومت کردیم، از این رو باید درخصوص 

مراسم اربعین دراستان تدبیری اندیشیده شود.
مبتلایان کرونا در قم دیر به مراکز درمانی مراجعه می کنند

ابتلا، بستری  و تعداد  از نظر  را    رئیس علوم پزشکی قم نیز وضعیت کرونا درقم 
به مراکز درمانی  افرادی که  آزمایش های مثبت، کاهشی دانست و گفت: متاسفانه 
مراجعه می کنند سطح اکسیژن پایینی دارند که این نشان.دهنده مراجعه دیر هنگام 
بیماران است.   محمد رضا قدیر قم ادامه داد: با توجه به اینکه بیش از 4۶ درصد از افراد 
بالای 1۷ سال دراستان قم واکسینه شده اند اما هنور هم رعایت پروتکل های بهداشتی 
درجامعه برای مقابله و قطع زنجیره بیماری یک اصل مهم است.   وی با اشاره به اینکه 
درمنطقه نارنجی کرونایی هستیم، نباید با عادی انگاری دچار موج های بعدی شویم، 
تصریح کرد: واکسیناسیون دراولویت برنامه های دانشگاه علوم پزشکی قم قرار دارد و 
تمام تلاش ها برتسریع درروند این طرح ملی است.   وی افزود: تاکنون ۶۵۳ هزار و 1۶۷ 
تَن درقم واکسینه شدند که از این تعداد 44۷ هزار و ۷۷۳ تَن نخستین دُز و 2۰۵ هزار و 

۳۹4 تَن نیز دُز دوم واکسن را تزریق کرده اند.  
 پیش بینی اجرای طرح واکسیناسیون سیار 

معاون بهداشتی علوم پزشکی قم نیز با اشاره به اینکه میانگین واکسیناسیون افراد 
بالای ۶۰ سال در کشور، 88 درصد است، درحالی که میانگین واکسیناسیون این گروه 
سِنی درقم کمتر از ۷۰ درصد است و این مساله می تواند درایجاد موج ششم درآبان ماه 
سال جاری تاثیرگذار باشد، گفت: اجرای برنامه واکسیناسیون در 28 مرکز جامع خدمات 
سلامت شهری برای سالمندان به زودی آغاز می شود که این طرح درراستای لکه گیری و 
تشویق سالمندان جهت تزریق واکسن است.  سیامک محبی از پیش بینی اجرای طرح 
واکسیناسیون سیار خبر داد و گفت: این طرح باید به صورت هدفمند دنبال شود که 
نیازمند همراهی نیروهای مسلح، بسیج وهلال احمر می باشد.   محبی با تاکید بر اینکه 
درصد رعایت دستورالعمل های بهداشتی در آرامستان ها، ناوگان حمل ونقل عمومی، 
جایگاه های سوخت، بستنی وآبمیوه فروشی ها، اغذیه فروشی، مراکز بازی های رایانه ای 
و آرایشگاه ها قابل قبول نیست، افزود: استفاده از ماسک دراماکن عمومی ۶۳ درصد، 

اداره ها و بانک ها ۷2 درصد و وسایل نقلیه عمومی ۵۶ درصد برآورد می شود.

استاندار قم:

رتبه بالای قم دررعایت پروتکل های بهداشتی حفظ شود

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری 
برای  قم  شهر  آمادگی  بر  تأکید  با  قم  شهرداری 
آغاز سال تحصیلی جدید، به تشریح گوشه ای از 

اقدامات شهرداری برای شروع ماه مهر پرداخت.
اقدامات  به  اشاره  با   ، میرهادی  سیدمحسن 
شهرداری قم همرمان با آغاز سال تحصیلی اظهار 
متنوع  برنامه های  اجرای  با  شهرداری  داشت: 
ترافیکی، رفاهی و زیباسازی، شهر مقدس قم را 
برای بازگشایی مدارس و آغاز ماه خاطر انگیز مهر 

آماده کرده است.
برنامه های  با اجرای  به گفته وی شهرداری قم 
مختلف در قالب زیباسازی فضای شهری، مباحث 
خدماتی و ترافیکی تا پایان مهرماه سال جاری در 
جهت تأمین آسایش خاطر شهروندان و خانواده 

دانش آموزان برنامه ریزی عملیاتی کرده است.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری 
اقدامات شهرداری قم  یادآور شد:  قم  شهرداری 

برای بازگشایی مدارس از 2۰ روز گذشته به صورت 
از 1۵۰  بیش  در  راستا  این  در  و  آغازشده  جدی 
مدرسه در سطح مناطق هشتگانه مورد پاکسازی، 

نظافت و بهبود سیما و منظر شهری قرار گرفته اند.
وی با بیان اینکه نظافت، شستشو، لکه گیری و 
توزیع روکش آسفالت در پل های ورودی به مدارس 
شهرداری  توسط  نیز  قم  شهر  هشتگانه  مناطق 
قم در حال انجام است اذعان کرد: بخشی از این 

اقدامات به سرانجام رسیده است.
دیواره های  نقاشی  کرد:  تصریح  میرهادی 
شستشوی  و  رنگ آمیزی  خط کشی،  مدارس، 
پیاده  عابران  و  آموزان  دانش  عبور  محل  عرضی 
برای ایجاد بستر امن تردد دانش آموزان در مقابل 
مدارس نیز به همت شهرداری قم عملیاتی شده 

است.
به گفته مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات 
شهری شهرداری قم، پاکسازی و نظافت زمین های 

خالی پیرامون مدارس و انتقال ضایعات به محل 
دفع نخاله و زباله به همراه هرس درختان و کاشت 
سال  آغاز  با  همزمان  نیز  جدید  گیاهان  و  گل 

تحصیلی در مدارس انجام شده است.
و  شست  و  نظافت  آذین بندی،  داد:  ادامه  وی 
شوی معابر منتهی به مدارس نیز توسط شهرداری 
قم در حال انجام است و واحدهای آتش نشانی نیز 

در محل هایی که نیاز باشد مستقر خواهند شد.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری 
شهرداری قم با تأکید بر اینکه واحد تخلفات شهری 
شهرداری قم نیز با  رصد ناهنجاری های شهری 
و رفع سد معابر خیابان های منتهی به مدارس، 
فضای شهری را برای حضور دانش آموزان فراهم 
و معابر  انهار  خواهد کرد، گفت: شست و شوی 
منتهی به مدارس نیز انجام شده است و در داخل 
مدارس نیز رنگ آمیزی جداول و نصب پرچم های 

جدید انجام یافته است.

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم تشریح کرد :

اقدامات شهرداری قم همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید


